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Wojewoda odwołany
Eugeniusz Małecki został odwołany w sobotę z urzędu 

wojewody kaliskiego.
W najbliższy piątek Sejmik Samorządowy Województwa 

Kaliskiego rozpatrzy kandydaturę Józefa Rogackiego z AWS na 
stanowisko wojewody. Decyzja sejmiku nie jest wiążąca dla 
premiera, dlatego w ciągu najbliższych dni można się spodziewać 
nominacji dla Rogackiego.

Drożej niż w Warszawie
Mieszkańcy gminy Jarocin płacą od 1 lutego o 25 % 

więcej za dostarczaną im wodę i o 20 % za odprowadzanie 
ścieków. Nie zostały wprowadzone planowane podwyżki 
cen biletów autobusowych i wstępu na basen.

Dotychczas za 1 m3 wody 
i 1 m3 odprowadzanych ście
ków mieszkańcy gminy Jaro
cin płacili 1 zł. Projekt uch
wały zmieniający wysokości 
opłat przewidywał podwyżkę 
odpowiednio do 1,25 zł i 1,2 zł.
Od 1 lipca ceny miałyby 
wzrosnąć ponownie do 1,35 zł 
i 1,3 zł. Projekt podwyżek 
burmistrz Paweł Jachowski 
uzasadniał między innymi 
uw olnieniem  cen energii 
elektrycznej, wzrostem cen 
materiałów zaopatrzenio
wych, usług remontowych, 
wzrostem majątku, kosztów 
opłat pocztowo-telekomuni- 
kacyjnych. - Jest to propo

zycja niższych podwyżek od 
tych, ja k ie  chciało przed
siębiorstwo - informował 
burmistrz. Propozycja wzbu
dziła jednak wiele kontro
wersji wśród jarocińskich 
radnych.

Dokończenie na str. 9

Do powiatów 
coraz bliżej

Powiatów będzie około 
trzystu dwudziestu. Zlikwi
dowane zostaną wszystkie 
województwa, a powstanie 
1 2 -1 3  regionów. W ciągu 
najbliższych dwóch tygodni 
rząd przedstawi projekt usta
wy o podziale administracyj
nym państwa - powiedział 
w sobotę w Poznaniu prof. 
M ichał K ulesza - pełno
mocnik rządu ds. reform  
ustrojowych.

Dokończenie na str. 3

Jaraczewo

Budżetowe
przepychanki

Deficyt 94 tysięcy zło
tych stał się powodem od
roczenia dyskusji nad pro
jektem tegorocznego bu
dżetu gminy Jaraczewo.

Analizowany od przeszło 
dwóch miesięcy przez trzy 
komisje rady projekt tego
rocznego budżetu został pod
dany pod dyskusję na ostat
niej sesji. Skarbnik gminy 
Zofia Jankowska poinfor
mowała radnych, że budżet 
po stronie wpływów został 
obniżony o 94.000 zł. - Sta
ło się tak dlatego, ponieważ 
radni uchwalili niższe od  
przewidywanych, stawki po
datków i stąd niedobór - 
wyjaśniła Zofia Jankowska.

Dokończenie na str. 5

nasza zima

W końcu nadeszła zima. Tradycyjnie już zaskoczyła drogowców i podróżowanie wiązało się z olbrzy
mim ryzykiem. Tylko dzieci cieszyły się z mroźnej pogody. Na ślizgawkach i na górkach zaroiło się, od 
tych, którzy ferie spędzają w domu. Na Warcie w Nowym Mieście pojawiły się coraz większe kry.

FOTO Stachowiak

Kotlin

Bezcelowe czekanie
Już wkrótce może dojść 

do znacznego ograniczenia 
d zia ła ln ości G m innego  
Ośrodka Zdrowia w Kot
linie. Prawdopodobnie cho
rzy będą musieli korzystać 
z przychodni w Jarocinie 
lub Pleszewie. Informacje 
o stanie służby zdrowia 
w gm inie zdom inowała  
ostatnią sesję rady.

Radni wysłuchali infor
macji kierownika Gminnego 
Ośrodka Zdrow ia Teresy 
Tyrakowskiej o stanie ochro
ny zdrowia na terenie gminy. 
- Do tej pory  nie docze
kaliśmy się żadnego remontu 
w naszym ośrodku. Corocz

n ie zw ra ca liśm y  s ię  do 
ZZOZ-u drogą administra
cyjną w tej sprawie. O każde 
pokrycie dachu, o wybitą 
szybę są batalie. (...) Niczego 
nie otrzymujemy od ZZOZ-u, 
ale mamy być, mamy działać 
i ludzie mają być załatwieni 
- mówiła kierownik ośrodka. 

Dokończenie na str. 3

Wielki konkurs 
o Pearl Jam 

Szczegóły na stronie 23 
i w Liście Przebojów 

JA-Radia
w sobotę 7 lutego 

po 16.05

Będzie
festiwal?

Wrocławska firma Art Manage
ment zaproponowała władzom Jaro
cina zorganizow anie Festiwalu  
M uzyki Rockowej Jarocin ’98. 
Wystąpiła także do policji, służb 
medycznych i straży pożarnej o wy
danie wymaganych ustawą doku
mentów.

- W listopadzie i grudniu zgłosiła 
się niezobowiązująco firma Art Mana
gement z Wrocławia z  propozycją  
rozważenia możliwości organizacji 
Festiwalu Muzyki Rockowej Jarocin 
‘98 - poinformował wiceburmistrz 
Henryk Kowalski. W ładze miasta 
przedstawiły firmie obowiązujące 
uchwały Rady Miejskiej dotyczące 
festiwalu.

Dokończenie na str. 5
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urodzenia
Martyna Lisiak 
Dariusz Bartkowiak 
Damian Górny 
Katrin Dostatnia 
Natalia Wielińska 
Patrycja Majusiak 
Sandra Siewruk

śluby
7 lutego
Monika Bocian (Raszewy) - Grzegorz 
Bogaczyński (Raszewy)
Justyna Roszyk (Mieszków) - Miro
sław Hybiak (Panienka)
Agnieszka Paul (Jarocin) - Łukasz 
Frąszczak (Jarocin)
Dorota Gurling (Golina) - M arcin 
Staniewski (Jarocin)

zgony
Sylwester Grześkowiak 1.61 (Poręba) 
Franciszek Walczak 1. 78 (Paruchów) 
Marianna Krzysztofiak 1.69 (Prusinów) 
Paweł Sobczak 1. 88 (Żerków) 
Ludwik Jacoszek 1. 84 (Chwatów) 
Paweł Borowski 1. 23 (Żerków) 
Sylwester Stemplcwski 1. 57 (Mag- 
nuszewice)
Marianna Kubicka 1.92 (Łuszczanów) 
Marta Pecyna 1. 85 {Witaszyce) 
Marianna Pajączkiewicz I. 67 (Ciełcza) 
Jadwiga Krawczyk 1. 75 (Parzew) 
Stanisław Smulka 1. 92 (Golina) 
Antonina Bierła 1. 86 (Wiikowyja) 
Wincenty Woźniak 1. 83 (Witaszyce) 
Edward Bachor/ i. 74 (Jarocin) 
Aleksandra Durczak 1. 45 (Rusko) 
Stefan Hybsz 1. 75 (Jarocin)
Eufemia Kaaz 1. 91 (Jarocin)

Rodzinom zmarłych 
składamy wyrazy współczucia

autogiełda
Podczas niedzielnej autogiełdy w Ja

raczewie, podobnie jak w ubiegłym 
tygodniu, przeważały “maluchy”.
N ajtańsze były dwa egzem plarze 
z 1979 roku. Kosztowały ok. 800 zł, 
ale można się było “targować” . Za 
2.600 zł sprzedany został fiat 126p FL 
z 1985 r. Zainteresowanie wzbudzał 
zadbany “maluch” z 1990 roku za ok. 
5.300 zł. Prawdopodobnie zmienił 
właściciela fiat 128p z silnikiem zasta
wy. Cena fiata wynosiła 1.200 zł.

Bardzo dobrze prezentował się 
polonez z 1988 roku (pierwszy właściciel), 
który kosztował 5.000 zł, a także nissan 
sunny 2,00 TD z 1991 roku za ok. 
22.000 zł i trzydrzwiowy ford z silni
kiem DOHC (dwa wałki) z 1993 roku 
za ok. 21.000 zł.

Duże zainteresowanie wzbudziło 
podczas ostatniej giełdy stoisko z uży
wanymi częściami. Ich ceny bowiem 
nie były wygórowane.

targowisko
marchew 0,60 do 1,00
pietruszka 0,50 do 2,00
seler 0,50 do 2,00
cebula 0,50 do 2,00
buraczki 0,60 do 0,80
pieczarki 3,80 do 4,00
pomarańcze 3,00 do 3,50
cytryny 3,60 do 4,00
jabłka 0,80 do 2,00
ziemniaki 0,40
jajka 4,20 do 5,50

INFORMACJE
6 lutego 1998 r..

kronika policyjna
□  26 stycznia w jarocińskim od

dziale PKO osoba prywatna wpłaciła 
100 zlotowy banknot, który zatrzy
mano do ekspertyzy.

□  W nocy z 27 na 28 stycznia 
nieznany sprawca wybił szybę i włamał 
się do komisu na ulicy Poznańskiej w Ja
rocinie. Skradł zestaw stereo marki 
Sankci, 5 sztuk pilotów telewizyjnych, 
telefon marki Desktop oraz mikser marki 
Bosch. Straty wynoszą ok. 600 zł.

□  28 stycznia około godz. 16.45 
doszło do wypadku w Tarcach. Mie
czysław C. kierujący samochodem 
marki fiat uno zjechał na lewy pas 
ruchu i zderzył się z samochodem 
marki ford aerostar. Kierowca fiata 
doznał obrażeń, a trzech pasażerów - 
ogólnych potłuczeń.

□  28 stycznia pomiędzy godz. 
17.00 a 18.00 nieznany sprawca 
włamał się na ulicy Wojska Polskiego 
w Jarocinie do sam ochodu marki 
polonez. Skradziony został radio
odtwarzacz marki Pioneer wartości ok. 
250 zł. Szkodę poniósł Robert T., 
mieszkaniec Jarocina.

□  W nocy z 28 na 29 stycznia 
w Jarocinie, na ulicy Wrocławskiej 
nieznany sprawca uszkodził zamek 
i drzwi samochodu marki peugeot. 
Stratę w wysokości ok. 400 zł poniósł 
Krzysztof S.

□  29 stycznia około godz. 8.45 
w m iejscow ości Góra, w gm inie 
Jaraczewo Andrzej P. kierujący samo
chodem marki łada wpadł podczas 
hamowania w poślizg i zderzył się 
z samochodem marki polonez kiero
wanym przez Jana N. Obydwa pojazdy 
uległy uszkodzeniu.

□  29 stycznia nieznany sprawca 
ukradł ze Szkoły Podstawowej w Go
linie rower górski marki jaguar, koloru 
zielonego, o numerze fabrycznym 
52902. Szkodę w wysokości 550 zł 
poniósł Eugeniusz R.

(akf)
Informacje pochodzą z Komendy 

Rejonowej Policji w Jarocinie.

dyżury aptek
Do 8 lutego dyżur nocny w godz.

20.00 - 8.00 pełni apteka “Bratek” 
(Jarocin, os. Konstytucji 3 Maja 30, tel. 
747-16-20). Od 9 do 15 lutego dyżuro
wać będzie apteka “Flos Rosae” (Jarocin, 
ul. Wrocławska 9, tel. 747-23-58)

W każdą niedzielę i święto w godz.
14.00 - 18.00 czynna jest apteka “Reme
dium” (Jarocin, ul. św. Ducha 14, tel. 
747-15-50)

szkoła rodzenia
Spotkania odbywająsię w każdą środę 

w godz. 13.00 - 15.00 w przedszkolu nr 3 
w Jarocinie, ul. Batorego. Zajęcia bez
płatne prowadzi Kazimiera Pacia.

zapraszają
□  12 lutego żerkowskie koło Pol

skiego Związku Emerytów, Rencistów 
i Inwalidów organizuje wieczorek  
karnawałowy. Zabawa rozpocznie się 
o godz. 15.00 w Miejsko-Gminnym 
Ośrodku Kultury w Żerkowie. Infor
macji udziela ośrodek kultury w każdy 
czwartek od godz. 10.00 do 12.00 oraz 
p. Stachowiak, nr tel. 254.

□  22 lutego odbędzie się w Miesz
kowie koncert zespołu “Skaner” . 
Początek koncertu o godzinie 20.00.

□  24 lutego klub KKS “Snajper” 
zaprasza na “Ostatki”. Bal rozpocznie 
się o godz. 19.00. Bilety w cenie 50 zł 
od pary można nabyć u sołtysa. Ilość 
biletów ograniczona.

rynek pracy
2 lutego w jarocińskim urzędzie 

pracy zarejestrowanych było 4.554 
bezrobotnych. W ciągu tygodnia 
zarejestrowały się 4 osoby. Spośród 15 
wyrejestrowanych 5 podjęło pracę.

Rejonowy Urząd Pracy w Jarocinie 
dysponuje ofertami zatrudnienia dla 
teletechnika - telemontera, pomocnika 
telemontera, dystrybutora, kosmetycz
ki, przedstawiciela - menedżera, mura
rza, elektronika (ze znajomością kom
putera), sprzedawcy, referentów admi
nistracyjno - biurowych (po germa- 
nistyce i z dobrą znajomością języka 
niemieckiego), pracownika do spraw 
marketingu, kierowców z kat. BCE, 
operatora koparki, koparko - spycharki, 
tokarza-frezera (absolwenta) oraz kie
rownika - agronoma do spraw pro
dukcji rolnej. (akf)

telefon zaufania
Anonimowych Alkoholików, nr

747-15-22 w poniedziałki i środy 
w godz. 18.00 - 20.00. Porady psychologa 
we wtorki w godz. 18.00 - 20.00. Porady 
prawnika dla ofiar przemocy w rodzinie 
w czwartki w godz. 18.00 - 20.00.

komunikaty
□  Polski Związek Emerytów, Ren

cistów i Inwalidów, Oddział Miejsko- 
Gminny w Jarocinie informuje wszystkich 
emerytów, rencistów i inwalidów, że
wydaje zaświadczenia na ulgowe prze
jazdy PKP. Do ich wydania służy 
legitymacja ZUS-owska. Zaświadczenia 
może otrzymać również współmałżonek, 
któiy nie nabył praw emerytalno-rento
wych, a posiada wiek emerytalny. Należy 
wówczas przedstawić decyzję ZUS-u, 
z której wynika, że współmałżonek 
otrzymuje dodatek na osobę zaintere
sowaną.

PZERiI pośredniczy również - dla 
inwalidów wszystkich grup będących 
członkami związku - w uzyskaniu skie
rowania do sanatorium rehabilitacyj
nego z ulgową odpłatnością za pobyt.

Szczegółowych informacji udziela 
Zarząd Oddziału we wtorki i piątki 
w godz. od 9.00 do 12.00 w biurze przy 
ul. Kościuszki 15a.

□  Okręgowa Komisja Badania Zbrod- 
ni przeciwko Narodowi Polskiemu 
Instytutu Pamięci Narodowej w Łodzi 
prowadzi śledztwo w sprawie zbrodni 
popełnionych w latach 1945 - 56 przez 
funkcjonariuszy Powiatowego Urzędu 
Bezpieczeństwa Publicznego w Jarocinie.

Osoby, które we wspomnianym 
okresie były osadzone w areszcie tego 
urzędu oraz wszyscy, którzy posiadają 
informacje na temat zbrodni popełnionych 
przez funkcjonariuszy PUBP w Jarocinie, 
m. in. rozstrzelania w maju 1946 roku na 
miejscowym cmentarzu Stanisława 
Pawlaka i Józefa Rosady, proszeni są 
o kontakt pisemny bądź telefoniczny 
z Okręgową Komisją w Łodzi, ul. 
Piotrkowska 149, tel. (0-42) 36-70-79.

W ubiegłym tygodniu złote gody obchodzili w Urzędzie Stanu Cywilnego w Kot
linie: Leokadia i Roman Wołoszyńscy, Irena i Andrzej Broda, Gertruda i Ludwik 
Nowakowie, Wanda i Józef Biadała oraz Kazimiera i Stefan Urbaniakowie. Wszyscy 
jubilaci otrzymali medale „Za długoletnie pożycie małżeńskie ” FOTO Stachowiak
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Kotlin

Bezcelowe czekanie
Dokończenie ze str. 1

Doktor Tyrakowska podkreśliła, że 
dzięki Radzie Gminy zakupiony zo
stał węgiel i materiały biurowe. 
W ubiegłym roku z funduszy gmin
nych wyremonotowało dach. - We 
wrześniu 1996 Sanepid zawiesił pracę 
w ośrodku z powodu złego stanu wy
kładziny. Po rozmowie dyrektora Spy
chała z Sanepidem otrzymaliśmy decy- 
zję, że wykładzina będzie dobra do 30 
maja tego roku - dodaje. Zdaniem 
kierownik ośrodka ZZOZ zalega z re
montami na łączną sumę 4 mld sta
rych złotych rocznie. - Te pieniądze się 
tu należą, bo są to pieniądze podatnika. 
W pewnym sensie czuję się rzecznikiem 

pacjentów. Teresa Tyrakowska oba-

Dokończenie ze str. 1

Konferencja "Reforma administra
cyjna państwa” odbyła się w sobotę 
w Wyższej Szkole Bankowej w Pozna
niu. Do koncepcji reformatorskich rzą
dzącej koalicji przekonywali samorzą
dowców, naukowców i dziennikarzy 
najbardziej kompetentni przedstawiciele 
rządu: prof. Michał Kulesza - pełnomoc
nik ds. reform ustrojowych, prof. Jerzy 
Stępień - wiceminister spraw wewnętrz
nych i administracji oraz doradcy pre
miera Elżbieta Hibner i prof. Piotr Bucz
kowski.

- Reforma administracyjna to odejście 
od sowieckich wzorów zarządzania - 
stwierdził minister Michał Kulesza 
• przedstawił efekty swej trzymiesięcznej 
pracy na stanowisku pełnomocnika rzą
du ds. reform ustrojowych. Poinformo
wał też, że w ciągu dwóch najbliższych 
tygodni rząd przedstawi projekt ustawy 
o podziale administracyjnym kraju. Za
raz potem gabinet premiera Buzka skie
ruje do Sejmu projekty ordynacji wybor
czych do rad gmin i powiatów. - Mówi 
się, że Sejm nic nie robi. To dobrze, bo 
lada chwila znajdzie się w nim około 
dwustu projektów ustaw związanych z re
formą - zapowiedział pełnomocnik rzą
du. - W ciągu trzech miesięcy koalicja 
A WS-U W nadrobiła czteroletnie zaległo
ści z czasów rządów SLD i PSL-u - 
stwierdził prof. Piotr Buczkowski.

Z przedstawionych podczas konferen
cji materiałów wynika, że powiatów bę
dzie około trzystu dwudziestu, wśród 
nich jarociński. Z mapy administracyj
nej kraju zniknie czterdzieści dziewięć 
województw, a powstanie 12-13 regio-

K o led z e
Stanisławowi Pawlakowi
z okazji pierwszej rocznicy 

niepalenia tytoniu 
( 0 2 . 0 2 . 1 9 9 8 )  

gratulacje od kolegi Marka
Witam w klubie niepalących

(22/ RJ/ 98)

wia się, że jak od 1 stycznia przyszłego 
roku zaczną funkcjonować kasy cho
rych to tylko ten będzie mógł z nimi 
współpracować, kto będzie miał dob
rze wyposażone placówki. - Może się 
okazać, że mieszkańcy Kotlina będą 
musieli jeździć do Pleszewa lub Jaroci
na, bo nasz ośrodek nie będzie od
powiadał standardom.
Oceniając współpracę z dyrektorem 
jarocińskiego ZZOZ-u kierownik oś
rodka zauważyła: - W ostatnich dwóch 
latach Z Z O Z  zabiera do Jarocina na
wet puszkę na dobrowolne datki pac
jentów. Do tego kielicha goryczy do
szło jeszcze groźba likwidacji laborato
rium na terenie spółki Kotlin. Praw
dopodobnie laboratorium zostanie

nów. Zdaniem prof. Michała Kuleszy 
najbardziej fmasowo stracą na tym naj
większe miasta - stolice przyszłych re
gionów. Prof. Jerzy Stępień przekony
wał natomiast, że zyskają ośrodki, które 
przestaną być miastami wojewódzkimi, 
jak Kalisz, Leszno czy Konin. Otrzyma
ją bowiem duże fundusze na budowę 
dróg i tworzenie wyższych uczelni, (rr)

W następnym numerze ”Gazety ” za
mieścimy rozmowę z prof. Michałem 
Kuleszą

Poświęcenie
kaplicy

W niedzielę - 8 lutego do Jarocina 
przybędzie biskup kaliski, ksiądz Sta
nisław Napierała.

O godzinie 11.00 w kaplicy pod 
wezwaniem Matki Boskiej Fatimskiej 
na Ługach ksiądz biskup odprawi 
mszę świętą. Dokona również poświę
cenia kaplicy, krzyża i ziemi, prze
znaczonej pod budowę kościoła para
fialnego.

Emeryci 
do operetki

Wyjazd do teatru muzycznego or
ganizuje dla swych członków i sym
patyków jarociński oddział Polskiego 
Związku Emerytów, Rencistów i In
walidów.

28 lutego uczestnicy wezmą udział 
w spektaklu "Wiktoria i jej huzar" 
w Teatrze Muzycznym w Poznaniu. 
Po drodze organizatorzy przewidują 
zwiedzanie Kórnika. Szczegółowych 
informacji udziela PZERiI w Jaroci
nie, ul. T. Kościuszki 15a, we wtorki 
i piątki w godz. 9.00 - 12.00.

sprywatyzowane. - Przy tym bałaganie 
administracyjnym dalsze czekanie na 
decyzje ludzi, których nie interesuje, co 
tu się stanie wydaje mi się naprawdę 
bezcelowe - zakończyła swoją wypo
wiedź Teresa Tyrakowska i przekaza
ła przewodniczącemu rady pismo 
z prośbą o pomoc w znalezieniu nowe
go lokalu na laboratorium.

Radny Feliks Jankowski zapropo
nował, by na następną sesję zaprosić 
dyrektora ZZOZ-u Stanisława Spy
chała. Inni radni twierdzili, że celowe 
byłoby zaproszenie dyrektora naj
pierw na posiedzenie zarządu, a potem 
na sesję. Zdaniem radnego Czesława 
Mocha należy widzieć ten problem 
jako problem Kotlina: - Jeżeli szpital 
w Jarocinie buduje plot, to niech budu
je. Ale jeżeli tam jest część naszych 
pieniędzy to mamy prawo mieć preten
sje. - Z kolei wójt Walenty Kwaśniew
ski ostrzegał przed podjemowaniem 
pochopnych decyzji dotyczących służ
by zdrowia. - Służba zdrowia nie pod
lega Radzie Gminy. Mamy wpływ na jej 
działalność, jak na opady śniegu. Musi
my robić to, co do nas należy - najpierw 
chodnik, a potem ewentualnie remont 
ośrodka.

Opinie radnych były podzielone. 
Ostatecznie Rada Gminy przyjęła in
formacje o stanie służby zdrowia 
w Kotlinie i zdecydowała, że należy 
zaprosić dyrektora Spychała na sesję 
zwołaną specjalnie w związku z tą 
sprawą.

GRAŻYNA CYCHNERSKA

Jarocin

N ow y radny
Krzysztof Macioszczyk został rad

nym Rady Miejskiej w Jarocinie. Zajął 
miejsce Jacka Tomczaka, który przed 
dwoma miesiącami złożył mandat.

Zgodnie z ordynacją wyborczą do 
rad gmin w wypadku wygaśnięcia 
mandatu radnego w okręgu wielo
mandatowym, rada podejmuje 
uchwałę o wstąpieniu na jego miejsce 
kandydata z tej samej listy, który 
w wyborach uzyskał kolejno najwięk
szą liczbę głosów.

Jacek Tomczak został radnym po 
tym, jak z pracy w radzie zrezygnował 
Edward Waloszczyk. W grudniu 1997 
r. Tomczak również złożył mandat, 
protestując przeciw decyzjom więk
szości radnych i Zarządu Miejskiego 
podejmowanych głównie w sprawach 
dotyczących sportu i wychowania fi
zycznego. Wakujący mandat objął 
w piątek Krzysztof Macioszczyk, któ
ry w wyborach samorządowych 
w 1994 roku zdobył w swoim okręgu 
wyborczym trzecią w kolejności liczbę 
głosów. Cztery lata temu na Edwarda 
Waloszczyka głosowało 193 wybor
ców, na Jacka Tomczaka - 103, a na 
Krzysztofa Macioszczyka - 20.

Nowy radny przez pięć miesięcy, 
które pozostały do kolejnych wybo
rów samorządowych, będzie pracował 
w komisjach gospodarki przestrzennej 
i rozwoju gospodarczego oraz organi
zacyjno - prawnej. (rr)

O  t o  *  w  J J o

RadioJ a r o c i n  
W  K ,  a a  M.H.JZ 

T / . e t

bl E ORODZINY JA-RADIA JAROCIN
SPONSOR

WYSTĄPIĄ

COTTON CAT 
THE BUMPERS

AŁA ZABAW A DLA W S ZY S TK IC H
O 17.00 W JAROCIŃSKIM OŚRODKU KULTURY

Y W CENIE 6 ZŁ POJEDYNCZY l 10 ZŁ OD PARY 
W SKLEPIE „SCHODY DO NIEBA” 

TELEKOMUNIKACJI POLSKIEJ UL. T. KOŚCIUSZKI 8B

flĘCEJ INFORMACJI W JA-RADIU

Do powiatów coraz bliżej



INFORMACJE
specjalista wyjaśnia

Raport z dyżurów
W każdą sobotę pod numerem telefonu 747-47-47 od godz. 11.00 do 12.00 

odbieramy sygnały czytelników dotyczące zagadnień prawnych. Na lamach
“Gazety” odpowiedzi na nie udzielają

Czytelniczka pyta: Jaki wymiar urlo
pu wypoczynkowego przysługuje osobie, 
która otrzymała tytuł licencjata? 
Odpowiedzi na pytanie czytelniczki 
udziela ZBIGNIEW FLESZAR - inspek
tor pracy z Państwowej Inspekcji Pracy:

Zgodnie z przepisami kodeksu pracy do 
okresu zatrudnienia, od którego zależy 
wymiar urlopu, wlicza się z tytułu ukoń
czenia szkoły wyższej - 8 lat. Licencjat jest 
jednym z tytułów zawodowych nada
wanych absolwentom studiów wyższych 
o kierunkach określonych w § 2 pkt. 9 
zarządzenia ministra edukacji narodowej 
z 9 kwietnia 1992 r. w sprawie określania 
rodzajów dyplomów i tytułów zawodowych 
oraz wzorów dyplomów wydawanych 
przez uczelnie (M. P. nr 12, poz. 85 ze zm.), 
to jest humanistycznych, matematyczno- 
przyrodniczych, społecznych, ekono
micznych, artystycznych, wychowania 
fizycznego, turystyki, rekreacji, rehabi
litacji ruchowej oraz medycznych, z wy
jątkiem lekarskich i stomatologicznych.

specjaliści.

Tytuł licencjata przysługuje po ukoń
czeniu studiów wyższych i każda osoba 
posiadająca taki tytuł ma prawo do wlicze
nia do okresu pracy, od którego zależy wymiar 
urlopu wypoczynkowego - ośmiu lat.

Jeżeli pracownik uzyskał tytuł licen
cjata w czasie zatrudnienia, do okresu pracy, 
od którego zależy wymiar urlopu, wlicza 
się bądź okres zatrudnienia bądź okres 
nauki, w zależności od tego, co jest korzyst
niejsze dla pracownika. Jeżeli pracownik 
ukończy studia wyższe i uzyska tytuł 
licencjata przed podjęciem pierwszej pracy, 
to po przepracowaniu dwóch lat nabędzie 
prawo do urlopu w wymiarze - 26 dni.

Czytelniczka pyta: Czy dziecko aler
giczne leczone lekami, a nie szczepionką 
ma prawo do zasiłku pielęgnacyjnego? 
Odpowiedzi udziela DANUTA WIERTE- 
LAK - kierownik Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych w Jarocinie:

O tym, czy dziecku alergicznemu 
przysługuje prawo do zasiłku pielęgna
cyjnego decyzję podejmuje lekarz specja

lista sprawujący opiekę nad dzieckiem.
Ustawa z 1.12.94 r. o zasiłkach rodzin

nych i pielęgnacyjnych w art. 14 szcze
gółowo reguluje, komu przysługuje zasiłek 
pielęgnacyjny. Przysługuje on np. dziecku 
w wieku do lat 16, w przypadku stwier
dzenia przez publiczny zakład opieki zdro
wotnej, że ze względu na stan zdrowia 
wymaga ono ze strony innej osoby stałej 
opieki polegającej na pielęgnacji lub 
systematycznym współdziałaniu w postę
powaniu leczniczym lub rehabilitacyjnym. 
Zasiłek pielęgnacyjny przysługuje również 
osobie powyżej 16 lat, jeżeli jest niepełno
sprawna w stopniu umiarkowanym, a nie
pełnosprawność ta powstała w wieku 
uprawniającym do zasiłku rodzinnego. Do 
zasiłku pielęgnacyjnego uprawniona jest 
także osoba, która jest niepełnosprawna 
w stopniu znacznym.

listy
Do redakcji nadesłany został list 

wraz z wierszem poświęconym zmarłe
mu księdzu Marianowi Puzdrakiewi- 
czowi - proboszczowi Pogorzelicy.
Księdzu
Marianowi Puzdrakiewiczowi
Z nami - a przecież samotny 
Uśmiechnięty, choć cierpiałeś 
nasze grzechy 
słabość i niedowiarstwo 
przebaczałeś,-

Czytelnik pyta: Czy osoba pobie
rająca rentę inwalidzką może prowadzić 
działalność gospodarczą?
Odpowiedzi udziela DANUTA WIERTE- 
LAK:

Tak, ale dochody uzyskiwane z tytułu 
tej działalności mają wpływ na zawie
szalność świadczenia rentowego. Jeżeli 
dochody z działalności gospodarczej nie 
przekroczą w danym miesiącu 60 % kwoty 
przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia, 
to renta nie jest zawieszana.

Rencista prowadzący działalność ma 
obowiązek zawiadomić organ rentowy
0 podjęciu pracy. Szczegółowo regulują to 
przepisy rozporządzenia ministra pracy
1 polityki socjalnej z dnia 22.07.1992 r. Dz. 
U. z 1992 r., nr 58 poz. 290 z późn. 
zmianami.
Oprać. IZABELA BUKOWSKA

rozumiałeś.
Odszedłeś tak cicho 
jak żyłeś 
bez skargi
na małe i wielkie nieszczęścia 
Kapłan z Eucharystii* 
i dla Niej - 
pełen miłosierdzia 
Już nie powiesz 
- Pan z wami - 
Jakże sobie św. Wojciech 
z nami
bez Ciebie poradzi...?

*słowa z przemówienia Ojca Świętego

Serdeczne podziękowanie 
księdzu proboszczowi K. Sójce, panu organiście 

rodzinie, krewnym, znajomym, sąsiadom, delegacjom 
oraz wszystkim, którzy okazali współczucie, zamówili Msze św. 

złożyli wieńce i kwiaty
oraz odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku

ś . tp-
Mariannę Pajączkiewicz

składa 
mąż, córka i syn 

z rodzinami

Serdeczne podziękowanie
wszystkim, którzy okazali serce, wyrazy współczucia i pomoc 

zamówili Msze św., złożyli kwiaty 
i odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku

ś . t p.
Edwarda Bachorza

składa 
żona z rodziną

Serdeczne podziękowanie 
ks. Robertowi i panu organiście z parafii Witaszyce 

krewnym, sąsiadom, znajomym, delegacjom oraz wszystkim, 
którzy zamówili Msze św., złożyli wieńce i kwiaty 

oraz odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku 
naszego drogiego Ojca, Teścia i Dziadka

ś .  t p.
Wincentego Woźniaka

składają 
córka, synowie 

z rodzinami

Wszystkim,
którzy okazali serce, wyrazy współczucia i pomoc 

oraz zamówili Msze św., złożyli kwiaty 
i odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku

ś .  t p.
Stefana Hybsza

serdeczne podziękowania składa 
żona z rodziną

Serdeczne podziękowanie Serdeczne podziękowanie
za opiekę dr Janowi Stęchlińskiemu, Siostrom Środowiskowym ks. proboszczowi Pytlikowi, parafianom i OSP z Goliny

Księdzu Robertowi i Organiście z parafii Witaszyce Związkowi Kombatantów z Kotlina oraz wszystkim,
oraz Wszystkim, którzy okazali współczucie i pomoc którzy okazali serce, wyrazy współczucia i pomoc

zamówili Msze św., złożyli wieńce i kwiaty zamówili Msze św., złożyli kwiaty

i odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku Uprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku

naszą Siostrę i Ciocię ś . t p.
ś . f p. HENRYKA WILHELMA

Martę Pecynę składa
składa w smutku pogrążona

rodzina żona z rodziną
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Jaraczewo

Budżetowe przepychanki
Dokończenie ze str. 1

Radni próbowali znaleźć pieniądze 
na pokrycie deficytu. Proponowano 
między innymi obniżenie planowane
go na 15,5% zwiększenia funduszu 
płac w niektórych placówkach budże
towych. Radny Roman Skrzypczak 
zaproponował również zmniejszenie 
z 15% na 10 % planowanej w projek
cie tegorocznego budżetu podwyżki 
diet dla radnych. W rezultacie jednak 
te propozycje nie zostały zaakcepto
wane przez radnych.

W przerwie w obradach odbyła się 
narada członków komisji budżetowej, 
oswity i rewizyjnej. Jej rezultaty 
przedstawił radnym przewodniczący

komisji budżetowej Antoni Sobczak. -
Ponieważ naszym zdaniem zarząd zbyt 
późno przedstawił zmiany w projekcie 
budżetu, nie możemy się do nich właś
ciwie odnieść. Członkowie komisji spo
tkają się jak najszybciej i przeanalizują 
projekt w obecnym kształcie. Nato
miast dyskusję na forum rady i uchwa
lenie ostatecznej wersji budżetu może
my w tej sytuacji przenieść na następną 
sesję. Rada zaakceptowała propozy
cję komisji, a Stefan Grzelak, przewo
dniczący Rady Gminy wyznaczył na 
10 lutego ostateczny termin przed
stawienia budżetu gminy na bieżący 
rok.

W dalszej części sesji radni zaakcep
towali plan pracy komisji i Rady

Gminy na najbliższe 6 miesięcy. Plan 
nie obejmuje całego roku ze względu 
na kończącą się w czerwcu kadencję 
rady.

Na sesji radny Edmund Kowalczyk 
wnioskował o nadanie nazw ulicom 
we wsi Parzęczew. - Nazwy ulic w razie 
potrzeby pomogą w szybszym dotarciu 
na przykład pogotowia ratunkowego do 
chorego. Co teraz jest bardzo utrud
nione. Kierowcy zawsze pytają o drogę 
przechodniów albo zwyczajnie błądzą.

Podobny wniosek dotyczący 
uporządkowania nazewnictwa ulic Ja
raczewa został złożony przez radnego 
Janusz Idczak. Obydwa wnioski zo
stały przyjęte z aprobatą.

Podczas posiedzenia zabrał głos Jan 
Kniat rolnik z Noskowa, delegat gmi
ny Jaraczewo do Kaliskiej Izby Rol
niczej. Złożył sprawozdanie z działal
ności izby i z własnej pracy na rzecz 
gminy w tej organizacji. - Izby Rol
nicze są organem opiniująco - dorad
czym. Mamy już na swoim koncie kilka 
ustaw dotyczących rolnictwa, przy two

rzeniu których byliśmy obecni. Jednak 
nasza działalność, jako delegatów pole
ga przede wszystkim na pracy w miejs
cowych środowiskach - mówił Jan 
Kniat. Rolnik z Noskowa, organizuje 
zebrania mieszkańców wsi, przede 
wszystkim po to, aby zorientować się 
w jakiej sytuacji jest rolnictwo na 
ziemi jaraczewskiej i jakie są potrzeby 
mieszkańców wsi. - Zaobserwowałem 
ogólny marazm wśród rolników. Więk
szość z nich nie może się odnaleźć 
w obliczu wymagań, jakie niesie rzeczy
wistość. Dlatego chcę pomóc. Przede 
wszystkim tym najsłabszym. Możecie 
przychodzić i dzwonić - Nosków 23 - 
jeśli będę mógł pomogę - mówił Jan 
Kniat. Delegat ziemi jaraczewskiej po
informował radnych i sołtysów obec
nych na sesji o możliwości bezpłat
nego uczestnictwa rolników w szkole
niach z zakresu stosowania środków 
ochrony roślin, które organizuje Kali
ska Izba Rolnicza.

ANNA KONIECZNA

Dziewczyny w „Meblach”Będzie
festiwal?
Dokończenie ze str. I

W jednej z nich zapisano, iż istnieje 
możliwość zorganizowania imprezy 
jedynie poza centrum miasta. - W tej 
chwili każdy, kto chce organizować 
festiwal zgłasza jedynie to nam, a my 
Możemy zakazać je j organizacji jeśli 
twierdzimy, że będzie ona stanowić 
zagrożenie. Nie wydajemy natomiast 
decyzji zezwalającej - wyjaśniał Hen
ryk Kowalski. Obowiązek wydawania

zezwoleń nałożą na burmistrza wcho
dzące w życie 11 marca przepisy usta
wy o bezpieczeństwie imprez maso
wych. - Na dzień dzisiejszy nie możemy 
nic zrobić poza przyjęciem . wniosku 
organizatora. Wniosek wpłynął jednak 
również do komendanta wojewódzkie
go policji, komendanta rejonowego po
licji, służb medycznych, straży pożar
nej. Do 11 marca firma firma musi 
zebrać od wszystkich tych instytucji 
wymagane dokumenty. Jeśli przedłoży 
nam dokumentację spełniającą wymogi 
ustawowe, to burmistrz nie może od
mówić organizacji imprezy - powie
dział Henryk Kowalski.

(rr)

Trzecia już edycja Targów Rolno 
Spożywczo Konsumpcyjnych ” Kala- 
gros ’98” odbędzie się od 23 do 26 
kwietnia. W porównaniu do roku 
ubiegłego organizatorzy roszerzyli fo
rmułę imprezy o konsumpcję, w ra
mach której mają się zaprezentować 
między innymi przemysł motoryza
cyjny, informatyka, sprzęt gospodars
twa domowego czy chemia gospodar
cza. Zgłoszenia wystawców Kalagros 
’ 98 będą przyjmowane do 15 marca, 
choć jak zapewnił dyrektor Zalejski 
również po tym terminie nikt nie 
zostanie odprawiony ”z kwitkiem” .

Mające już dłuższą tradycję Targi 
Budownictwa i Wyposażenia ”Kal- 
bud ’98” odbędą się od 14 do 17 maja. 
W tym roku zostaną one rozszerzone 
o giełdę nieruchomości i projektów 
budowlanych. Zgłoszenia do imprezy 
mają być przyjmowane do 15 kwiet
nia.

Biuro organizacyjne obu kaliskich 
imprez targowych mieści się w siedzi
bie NOT w Kaliszu, ul. Rumińskiego 
2, tel. 57-34-49 i 766-40-05. Tam też 
udzielane są szczegółowe informacje 
na temat możliwości uczestnictwa 
w targach.

(rp)

Dokończenie ze str. 1
Piękne dziewczyny prezentujące, po

śród mebli sypialnych, kolekcje bielizny 
nocnej były główną atrakcją oficjal
nego otwarcia salonu firmowego Jaro
cińskich Fabryk Mebli.

Pokaz mody "najbardziej wieczoro
wej” był zapowiedziany już na za
proszeniach, dlatego goście, zwłaszcza 
płci męskiej, oczekiwali na niego z nie
cierpliwością. Najpierw jednak zwie
dzili salon firnowy - odnowiony i zmie
niony w trakcie trwającego cztery ty
godnie generalnego remontu. Oficjal
nego otwarcia salonu dokonał prezes 
zarządu dr Jarosław Iwaszuk. Zapo
wiedział, że wkrótce zostanie oddany 
do użytku sklep firmowy JFM  zlokali
zowany w starej fabryce mebli przy ul. 
Wojska Polskiego. Prezes zapewnił 
także, iż fabryki utrzymają pozycję 
wiodącego producenta mebli biuro
wych w Polsce. Poinformował rów
nież zaproszonych gości, że nie zawsze 
korzystne kontrakty na wyposażenie 
hoteli w meble, firma wykorzysta 
w celach promocyjnych.

Otwarcie salonu miało także wy
miar symboliczny. Prezes Jarosław 
Iwaszuk wraz z dyrektorem ds. mar
ketingu Tomaszem Czarnieckim zbu
rzył mur ustawiony z kartonów, na 
których zapisano nieaktualne już dziś 
hasło: ” Dobre meble sprzedają się 
same” . Zgodnie z przesłaniem - mebli

wyprodukowanych w Jarocinie nie 
pozostawiono samych sobie. Zestawy 
sypialne okazały się wspaniałą sceno
grafią do pokazu mody. Modelki i je
den model, ubrani w bieliznę nocną 
z różnych firm, prezentowali estetykę 
i wygodę tapczanów, łóżek, krzeseł 
i stolików wykonanych w JFM.

(rap, pp)

FOTO Stachowiak

Targowy Kalisz
ł,KaIbud” i ” Kałagros” - dwie imprezy targowe zorganizuje na wiosnę 

Rada Wojewódzka Federacji Stowarzyszeń Naukowo - Technicznych 
NOT w  Kaliszu przy współudziale Wojewody Kaliskiego i Prezydenta 
Miasta Kalisza.

Na zwołanej w piątek konferencji 
Prasowej organizatorzy przedstawili 
założenia przygotowywanych targów.
Obie imprezy mają przede wszystkim 
charakter handlowo - promocyjny.
Mają być jedną z form prezentacji 
dorobku i możliwości firm z wojewó
dztwa kaliskiego. Nie znaczy to, iż 
organizatorzy wykluczają udział wy
stawców z innych regionów Polski czy 
z zagranicy. W trakcie imprez zostaną 
zorganizowane konkursy na "Najlep
szy produkt krajowy i wojewódzki” 
oraz na "Najciekawszą aranżację stoi
ska targowego” .

Stanisław Zalejski, dyrektor Biura 
Targów Gospodarczych NOT stwier
dził w czasie konferencji, iż organiza
torzy spodziewają się nie mniejszej 
liczby wystawców niż przed rokiem, 
kiedy to w targach ” Kalbud” uczest
niczyło 128 wystawców. Już wkrótce 
zostaną wysłane zaproszenia do 
udziału w obu imprezach do około 
P>?ciu tysięcy firm. Organizatorzy po
stanowili też nie podnosić opłat za 
wynajęcie powierzchni wystawienni- 
czej. Maksymalna cena wynosi 210 zł 
za metr kwadratowy stoiska zabudo
wanego w hali.

Kórnik

R obakow o
_| SZKOŁA

Krótka

S E R D E C Z N I E  Z A P R A S Z A M Y

62-023 Robakowo/Gądki, ul. Krótka 4 
trasa Poznań - Kórnik 

tel./fax (0-61) 817-12-16

SPRZEDAŻ I SERWIS SAMOCHODÓW
□  TIC 0, NEXIA, ESPERO 

LAN0S, NUBIRA, LEGANZA 
oraz

□  wszelkie modele POLONEZA: osobowego 
dostawczego, wielofunkcyjnego

• Kredyt dla każdego do 6 lat
• Oferujemy także wymianę 

używanych samochodów na nowe

Duży wybór samochodów używanych
NA MIEJSCU REJESTRACJA I UBEZPIECZENIA 
UWAGA: Przy zakupie samochodów różne upusty 

ceno we i promocyjne!

Każdy zakup sam ochodu nowego lub używ anego  
prem iow any jes t 7 i 14 dniow ym i w akacjam i
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Golina

Trzeci festiwal
Finał Trzeciego Festiwalu Piosenki Dziecięcej w Golinie zgromadził 

pełną salę widzów. Przed publicznością zaprezentowali się najlepsi 
wykonawcy z gołińskiej podstawówki.

Festiwal Piosenki Dziecięcej nale
ży już do tradycji szkoły w Golinie. 
“Pomysłodawcą organizowania takie
go przeglądu był Piotr Kowalczyk, 
zapoczątkował tę imprezę dwa lata 
tem u"  - mówi M aria Pewniak, 
gospodarz tegorocznego festiwalu.

Pierwszego lutego sala OSP w Go
linie była pełna. Widownię stanowili 
rodzice, dziadkow ie, krewni oraz 
koledzy ze szkoły. Każde dziecko 
prezentowało na scenie wybrany przez 
siebie utwór. “Już w grudniu w szkole 
odbyły się półfinały. Najlepsi wyko
nawcy mogli wziąć udział w dzisiejszym 
konkursie” - informuje organizatorka.

Przygotowaniem całej imprezy 
zajęła się klasa VIIIb wraz z wycho
wawczynią. “Należy wspomnieć, że 
bardzo dużo pomagali rodzice. Szyli oni 
stroje, pomagali w różnych pracach ” -

mówi Maria Pewniak.
Jury, w skład którego wchodził 

nauczyciel, rodzic i przedstawicielka 
Koła Gospodyń Wiejskich z Goliny, 
oceniało wszystkich wykonawców. 
Pierwsze miejsce przyznano Roksanie 
Kubiak z klasy Ila, drugie - Karolinie 
Wałęsiak z Ilb, a trzecie - zespołowi 
Incognito z klasy VlIIa. Publiczność 
m iała też okazję wybrać swojego 
faworyta. Dzieci roznosiły wolen- 
tynkowe serduszka, na których nale
żało napisać nazwisko wybranego 
wykonawcy. Została nim Magda 
Kulka z klasy la.

W czasie przerwy widowni zapre
zentował się zespół taneczny Gol-Tan 
z miejscowej szkoły. Uczniowie klas I 
- III występowali w “popisowym” 
tańcu dyskotekowym i towarzyskim.

(ic)

Kotlin

Rodzinny koncert
Tegoroczny kolejny koncert zamykający semestr zimowy był jednocześnie 

pierwszym koncertem powstałej w ubiegłym roku Niepublicznej Szkoły 
Muzycznej w Kotlinie.

W piątkowy wieczór - 23 stycznia 
około 300 osób przyszło do sali 
Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej. - 
Nazywamy te koncerty rodzinnymi ze 
względu na panującą na nich od lat 
rodzinną atmosferę i także ze względu 
na obecność rodziców, babć, dziadków, 
cioć i wujków na tej sali - powiedział 
Janusz Barański. Rzeczywiście, za
wsze na tych koncertach wszyscy wyko
nawcy spotykają się z gorącym przyję
ciem ze strony publiczności, która oklas
kami wita każdego młodego muzyka 
i oklaskami dziękuje za występ.

W tym roku w koncercie wzięło 29 
osób uczących się w klasie fortepianu 
i akordeonu. Dla dziewięcioosobowej 
grupy był to pierwszy występ na scenie. 
Repertuar obejmował - przede wszyst
kim - utwory muzyki poważnej. Jak 
zwykle uczniowie klas początkowych 
wykonywali utwory krótsze i tech
nicznie łatw iejsze, niż ich starsi 
koledzy. Wierni słuchacze mogą obser
wować, jak z roku na rok rosnąumiejęt- 
ności poszczególnych osób.

Część koncertu przeznaczoną na 
występy indywidualne zakończył duet 
fortepianowy. Po raz pierwszy w his
torii kotlińskich koncertów na scenie

Firma Dyskotekowa 
“FIESTA”

WYDZIERŻAWI
POMIESZCZENIA
sal OSP, magazyny i inne

nadające się
do organizow ania dyskotek 

Tel. (0-62) 501-05-54 
d o g o d ź . 10.00

znalazły się dwa fortepiany. Hanna 
Marciniak i Maria Roeske zagrały 
jazzowy utwór Scotta Joplin’a - “The 
Entertainner”. Janusz Barański pod
kreśla ogromny wkład pracy swoich 
uczenie: - Najważniejsze jes t zgranie 
się, a to wymaga wielu dni i godzin 
ćwiczeń. - Publiczność gromkimi 
brawami podziękowała za ten wyjąt
kowy występ. Podobnie obecni zarea
gowali na porywającą sambę wykona
ną przez Młodzieżowy Zespół Akor
deonowy i solówkę wykonaną przez 
Roberta K ołodzieja i M ariusza 
Krówkę na instrumentach perkusyj
nych. Tak samo została odebrana 
wiązanka dziesięciu melodii z bajek 
telewizyjnych. Dziecięco - Młodzie
żowy Zespół Akordeonowy zagrał 
również trzy utwory. Występ zespołów 
zakończył dwugodzinny koncert. 
_________________________ (gc)

Szypłów
r

Święto z balem
Dzieci z Publicznego Przedszkola 

w Szypłowie zaprosiły swoich dziad
ków na wspólną uroczystość z okazji 
ich święta.

Obchody Dnia Babci i Dziadka 
w przedszkolu w Szypłowie połączone 
były z dziecięcym balem przebierań
ców. R ozbrzm iew ające piosenki, 
deklamowane wierszyki i słodkie buzie 
wykonawców wprawiły wszystkich 
w dobry nastrój. Były także życzenia, 
laurki i ciepła atmosfera. Impreza 
odbyła się w pięknie przystrojonym 
przedszkolu. (bk)

Intensywny tydzień U
V

W ostatnim tygodniu przed feriami wiele się działo w kotliński 
przedszkolu. Od wtorku w każdej grupie odbywały się spotkania z babciai 
i dziadkami, a w piątek przedszkolaki bawiły się na balu przebierańców.

Z okazji Dnia Babci i Dnia Dziadka 
każda grupa przygotowała program 
artystyczny. Obok piosenek i wierszy 
związanych z tymi świętami znalazły 
się także konkursy dla gości. W jednej 
z grup dzieci wykonywały piosenkę z ele
mentami pokazywania, a zadaniem 
dziadków było naśladowanie ich. Dużo

Jedna z “zerówek” przedstawiła wieri 
Jana Brzechwy “Samochwała”. Wa: 
nym punktem balu był wybór królowi 
balu. W dwóch pączkach przygott 
wanych dla dzieci schowano cukierk 
Julia i Małgosia znalazły je i został 
królowymi balu.

Pączki i herbata zostały przygotc

1

ć
v
i
1
t

Zorro, murzynek i inni na balu FOTO Stachowiak
śmiechu było przy kalamburach, gdy 
dziadek lub babcia rysowali to, o czym 
opowiadał wnuczek. Udało się też 
wspólne śpiewanie, np. piosenki “Szła 
dzieweczka”. Przedszkolaki przygoto
wały drobne upominki, m. in. laurki 
w kształcie serca i kolorowe bibułkowe 
drzewka. Starszaki same wypisały 
życzenia.

Po raz pierwszy bal przebierańców 
odbył się w szkole. Wspólna zabawa 
rozpoczęła się zaprezentowaniem przez 
grupy zainscenizowanych piosenek.

wane przez Komitet Rodzicielski 
Rodzice z komitetu zorganizował 
także loterię fantową, w której każd) 
los wygrywał.

Na sali bawili się indianie, downy, 
myszki i kowboje. Był też kolorowy 
kogut i zielony ufoludek. Zaskakiwała 
różnorodność strojów i pomysłowość 
wykonania.

Stronę m uzyczną przygotowała 
Elżbieta Peszko, prowadząca zajęcia 
z rytmiki, wraz z uczniami szkoły 
podstawowej. (gc)

przed laty prasa donosiła
Dla K andydatek  do stanu  małżeńskiego.

Dwóch kawalerów w pełnym rozkwicie wieku poszukują na tej drodze towarzyszek życia. - 
Życzeniem naszym jest ażeby o ile możności jedna była blondynka, druga brunetka w wieku 19 
- 25 lat, z posagiem 2000 - 3000 talarów.

Łaskawe offerty reflektantek z dołączeniem fotografii prosimi p. Post-restantc Poznań i to 
blondynki C. Z. 200, 
brunetki D. Z. 300.

Dyskrecya rzecz honorowa.
„Pleschener Kreisblatt” 

Nr 8, 19 lutego 1881 r.
.

Czyści chemicznie i farbuje
wszelką odzież i materjały

„ B A R W  A ”
właśc. S. K A Ł A M A J S K I  

Zlecenia przyjmuje firma
Wierzchowski i Borowiński

Jarocin, Rynek 9-

„Gazeta Jarocińska” 
Nr 12, 9 lutego 1928 r.

Uwaga Redakcji:
W szystkich kom endantów  placówek Milicji, referentów  prasowych zarządów  

miejskich i zarządów gminnych uprasza się o nadsyłanie pod adresem  redakcji: Jarocin, 
Gołębia 3  opisów przeżyć, spraw ozdań z imprez, manifestacji i pracy organizacyjnej.

Ze względu n a  w arunki techniczne Gazeta Jarocińska  ukazywać się będzie narazie 
w  małym rozmiarze.

„Gazeta Jarocińska" 
Nr 1,17 lutego 1945 r.
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Już wkrótce ponad tysiącosobowa grupa jarociniaków może stać się właścicielami 
działek, które do tej pory mieli w użytkowaniu wieczystym . Umożliwia to 
obowiązująca od stycznia ustawa o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego 
w prawo własności.

WIECZYSTE NA WŁASNE
------ ----------------------------------------------------------------  ANNA KONIECZNA---------

Tysiąc sto osiemdziesięciu posiadaczy 
działek oddanych na terenie Jarocina 
w użytkowanie wieczyste od stycznia tego 
roku może przejąć grunt na własność. Do 
Urzędu Gminy i Miasta wpłynęło już ponad 
trzydzieści wniosków o przekształcenie. 
Jednak w wielu przypadkach procedura nie 
jest prosta, a przepisy nie regulują jedno
znacznie warunków uwłaszczenia.

Podstawą wpis do księgi
Ustawa określa warunki oraz tryb postę

powania uwłaszczeniowego. Każdy użyt
kownik gruntu powinien wystąpić z wnios
kiem do właściciela, czyli gminy, lub w nie
których przypadkach Skarbu Państwa (Urząd 
Rejonowy), o przekształcenie prawa użytko
wania wieczystego w prawo własności. 
W przypadku kilku działek należy złożyć 
wnioski osobno na każdą działkę.

Na 1.180 działek w użytkowaniu 
wieczystym, do Urzędu Gminy i Miasta 
w Jarocinie w styczniu wpłynęły 34 wnioski 
o uwłaszczenie. Jednak sytuacja, w jakiej 
znajdują się niektórzy wnioskodawcy nie 
jest jednoznaczna. - Mamy przypadek pani, 
która od niedawna jest wdową. W księdze 
wieczystej figuruje jako współwłaściciel 
działki. W chwili ogłoszenia ustawy mąż, 
czyli właściciel jeszcze żył. Jednak w tej 
chwili nie możemy wydać decyzji na osobę 
nieżyjącą, a żeby zmienić wpis w księdze, 
jest już za późno - mówi jedna z pracownic 
wydziału gospodarki gruntami jarociń
skiego UGiM.

Podstawowym dokumentem, który 
należy dołączyć do wniosku uwłaszcze
niowego jest wypis z ksiąg wieczystych. 
W przypadku osób, które otrzymały użytko
wanie wieczyste w spadku wystarczy wpis 
osoby przekazującej spadek.

W jarocińskim wydziale ksiąg wieczys
tych kolejka ustawia się od rana. - Nie mamy 
chwili czasu. Wydajemy około 50 wypisów 
dziennie - mówi sędzia Paweł Warczyński. 
- Na razie nie trzeba czekać. Obsługujemy 
klientów w tym samym dniu, ale to dopiero 
początek. Spodziewam się, że będzie trzeba 
poczekać dłużej - dodaje sędzia. Żeby 
otrzymać wypis z księgi wieczystej, należy 
również złożyć wniosek. Powinien on być 
zaopatrzony w znaczki sądowe o wartości 
6 zł. - Wydział ksiąg wieczystych jest na 
Wrocławskiej, a znaczki należy kupić w 
sądzie na Niepodległości. Trochę trzeba się 
nabiegać - stwierdza emerytowany jaroci- 
nianin, właściciel działki przy ulicy 
Olimpijskiej.

Oprócz wypisu z ksiąg wieczystych we 
wniosku składanym w UGiM należy podać 
powierzchnię i położenie działki, okres 
wykonywania użytkowania wieczystego 
przez wnioskodawcę i jego poprzedników 
prawnych. Należy podać dane dotyczące 
sposobu powstania prawa użytkowania 
wieczystego oraz dane dotyczące wyso

kości uiszczonej opłaty rocznej z tytułu 
użytkowania wieczystego w 1997 roku, 
Trzeba również podać proponowany sposób 
uiszczenia opłaty za uwłaszczenie i dane
0 ewentualnym otrzymaniu nieruchomości 
w użytkowanie wieczyste nieodpłatnie.

Na podstawie złożonego wniosku 
gmina jako właściciel wydaje decyzję 
w trybie administracyjnym, która jest 
podstawą do dokonania zmiany w księdze 
wieczystej. Dopiero wówczas wniosko
dawca staje się właścicielem działki.

Uwłaszczenie w złotówkach
Wysokość opłaty za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego w prawo 
własności zależy od długości okresu, 
w którym nieruchomość pozostawała 
w użytkowaniu wieczystym, niezależnie od 
tego, jak długo jej użytkownikiem jest 
wnioskodawca (patrz tabela). - Jeżeli na 
przykład działka jest w użytkowaniu 
wieczystym od 1970 roku, a wnioskodawca 
nabył prawo użytkowania w 1980, to we 
wniosku podaje jedną i drugą datę. Ponie
waż do obliczenia opłaty będzie potrzebny 
pełny okres użytkowania, czyli w tym 
przypadku 28 lat - wyjaśnia Romana 
Danielczyk.

Przepisy dopuszczają również możli
wość uwłaszczenia nieodpłatnego. W takim 
przypadku użytkownik musi spełnić jeden 
z czterech warunków ustawy. Dotyczy to 
osób, którym nieruchomość została oddana 
w użytkowanie wieczyste w związku z utra
tą mienia wskutek II wojny światowej
1 którzy pozostawili majątek na terytorium 
nie znajdującym się na obecnym obszarze 
państwa polskiego, a także osób, które na 
mocy umów międzynarodowych zawartych 
przez państwo polskie mieli otrzymać 
ekwiwalent za mienie pozostawione za 
granicą, a wartość tego mienia jest wyższa 
od opłaty za uwłaszczenie. Trzeci warunek 
dotyczy osób, którym oddano nierucho
mość w użytkowanie wieczyste w związ
ku z wywłaszczeniem dokonanym po 1949 
r., a przed 29 kwietnia 1985 r. Za uwłaszcze
nie nie zapłacą również ci, którzy otrzymali 
prawo użytkowania wieczystego bez
płatnie.

Ustawa uwłaszczeniowa daje takie 
możliwość jednorazowej zapłaty za prze
kształcenie. Dlatego we wniosku należy 
podać sposób uiszczenia opłaty. Natomiast 
okres użytkowania wieczystego również 
określony we wniosku, liczy się do dnia 
wejścia w życie ustawy. Wnioski uwłasz
czeniowe można składać do końca 2000 
roku.

W celu zabezpieczenia należności 
związanych z przekształceniem, właściciel 
nieruchomości, która jest uwłaszczona 
zastrzega sobie hipotekę przymusową na tej 
nieruchomości.

Ustawa o przekształceniu prawa użyt

kowania wieczystego w prawo własności 
budzi wiele wątpliwości wśród osób 
zainteresowanych uwłaszczeniem. Zda
niem Romany Danielczyk ustawa w zesta
wieniu z wydanym rozporządzeniem 
ministra sprawiedliwości Hanny Suchoc
kiej, budzi wiele wątpliwości interpreta
cyjnych. - Ustawa mówi o opłacie nali
czonej w 1997 roku, natomiast rozporzą
dzenie o opłacie uiszczonej. Dla niektórych 
użytkowników to dwie różne kwoty - mówi 
naczelnik wydziału gospodarki gruntami. - 
Dotyczy to osób, którym przysługuje zniżka 
z tytułu niskiego progu dochodowego. 
Podobne wątpliwości mają miejsce w sto
sunku do wnioskodawców, którzy zamiast 
w rocznych ratach zapłacili za cały okres 
użytkowania wieczystego jednorazowo. 
O takich przypadkach nie mówi ani ustawa, 
ani rozporządzenie - stwierdza Romana 
Danielczyk. Podobne wątpliwości mają 
posiadacze działek w użytkowaniu wie
czystym. Mieszkaniec ul. Olimpijskiej - 
Henryk Dąbrowski, który akurat w ubieg

łym roku, wpłacił ratę za użytkowanie 
wieczyste z opóźnieniem. - Zdarzyło się tak 
chyba po raz pierwszy, że zapomniałem 
o tej opłacie. I teraz nie wiem, jak zostanie 
naliczona stawka za uwłaszczenie - według 
uiszczonej kwoty, czy tej z odsetkami i kosz
tem upomnienia - mówi mieszkaniec ul. 
Olimpijskiej.

Jarocin i nie tylko
Większość mieszkańców Jarocina 

posiadających działki w wieczystym 
użytkowaniu chce jak najszybciej nabyć je 
na własność. Zdarzają się jednak tacy, 
którzy mówią, że mają czas na zastano
wienie do końca 2000 roku. Dla niejednych 
jest to zbyt duże obciążenie finansowe, 
a są i tacy, jak Izabela Martuzalska miesz
kająca przy ulicy Żniwnej, która niewiele 
jeszcze wie na ten temat i dopiero zamierza 
zasięgnąć informacji w urzędzie gminy.

Działki oddawane mieszkańcom 
w użytkowanie wieczyste znajdują się 
również na terenie Żerkowa. Jest ich 150. 
Tamtejszy Urząd Miasta i Gminy wydał 50 
formularzy wniosków o uwłaszczenie, z 
których dwa zostały już złożone. W Żerko
wie, podobnie jak w Jarocinie, są osoby 
(jest ich 50), które zapłaciły za cały okres 
użytkowania wieczystego. Wnioski tych 
użytkowników, ze względu na niejasność

ustawy, nie będą na razie rozpatrywane.
Na terenie gminy Jaraczewo w wie

czyste użytkowanie były oddane cztery 
grunty. Dwa zbiorniki wodne, jeden w Pa
nience i drugi w Górze - obydwa oddane 
w dzierżawę wędkarzom, a także dwie 
działki rzemieślnicze w Jaraczewie, 
z których jedna w ubiegłym roku już została 
sprzedana. - Na drugą, jeszcze nie sprze
daną działkę na pewno uda się znaleźć 
kupca. Natomiast zbiorniki wodne pozos
taną, jako własność gminy, ponieważ są zbyt 
duże, żeby ktoś chciał je kupić - wyjaśnia 
Zbigniew Kaczmarek kierownik wydziału 
gospodarki gruntami Urzędu Gminy w Jara
czewie.

W gminie Kotlin i Nowe Miasto nie ma 
gruntów, które byłyby w użytkowaniu 
wieczystym. W tych gminach zawsze działki 
sprzedawano na własność.

Ustawa uwłaszczeniowa nie likwiduje 
zasady oddawania nieruchomości na prawie 
użytkowania wieczystego.

Wieczyste nie zawsze 
znaczyło własne

Prawo użytkowania wieczystego wpro
wadzono jako przekształcenie prawa 
wieloletniej dzierżawy i prawa użytkowania 
czasowego. Na terenie Jarocina działki na 
zasadzie użytkowania wieczystego odda
wano na Ługach, Tumidaju, Bogusławiu, os. 
700-lecia i przy Polnej.

Umowa podpisywana przez posiadacza 
takiej nieruchomości i gminę, jako właści
ciela działki, zawierała między innymi 
określenie wysokości opłaty za użytko
wanie i określenie charakteru użytkowania. 
W zależności od przeznaczenia gruntu

obliczano stawkę corocznej opłaty. Jeżeli 
działka przeznaczona była pod budow
nictwo mieszkaniowe, a takich jest znaczna 
większość na terenie Jarocina, był to 1 % 
aktualnej wartości rynkowej nierucho
mości. Jeżeli działka przeznaczona była pod 
inną niż mieszkaniowa zabudowę, stawkę 
obliczano jako 3 % od wartości. Czas 
użytkowania wieczystego nie mógł być 
dłuższy niż dziewięćdziesiąt dziewięć lat. 
Mógł być jednak krótszy, ale nie więcej niż 
czterdzieści lat. Po upływie maksymalnego 
czasu użytkowania wieczystego, czyli 99 
lat, można było przedłużyć umowę na 
kolejne dziesiątki lat. Niektórzy użytkow
nicy mając takie prawo, uiszczali opłatę za 
użytkowanie nieruchomości w jednej, a nie 
corocznej racie. Prawo użytkowania 
wieczystego umożliwiało w miarę swobo
dne dysponowanie przejętym gruntem. 
Użytkownik mógł sprzedać działkę, zapisać 
ją w spadku lub zamienić na inny grunt. 
Istniała również możliwość wykupienia 
nieruchomości na własność. Natomiast 
gmina, jako właściciel, miała prawo 
sprawowania kontroli jej zagospodarowania 
zgodnie z przeznaczeniem. W przypadku 
rozbieżności faktycznego przeznaczenia 
działki z określonym w umowie właściciel 
mógł nałożyć opłaty karne użytkownikowi 
albo odebrać prawo użytkowania. ■

Okres użytkowania  
wieczystego

Sposób wnoszenia opłaty

5 la t i krócej w  ratach rocznych płatnych przez 15  la t*

od 5 do 20  łat w  ratach rocznych płatnych przez 10 ła t*

powyżej 20  lat w  ratach rocznych płatnych przez 5 la t*

*Opłata może być uiszczona jednorazowo
Wysokość rocznej raty będzie równa wysokości opłaty rocznej z tytułu użytkowania 
wieczystego za 1997 rok i będzie waloryzowana o stopień inflacji za każdy poprzedni



Nr 6, str. 8

podatki ’97

Odliczenie na
Wydatki poniesione na bu

dowę domu wielorodzinnego 
przeznaczonego na wynajem  
nadal odliczamy od dochodu. 
Ustawodawca obostrzy! jed
nak zasady dokonywania z te
go tytułu odliczeń.

Kwota odliczenia nie może prze
kroczyć iloczynu 81.900 zł i liczby 
m ieszkań. W ramach tego limitu 
mieszczą się także wydatki na zakup 
gruntu pod budowę kamienicy. Odli
czenia dokonuje się od dochodu. 
Odliczeniu podlegają tylko wydatki 
poniesione w danym roku podatko
wym. Jednakże w przypadku, gdy 
dochód podatnika w 1997 r. jest niższy 
od wydatków mieszczących się w przy
sługującym limicie, to wydatki te mogą 
być odliczone od dochodu w 1998 r. 
i w latach następnych, aż do wyczer
pania limitu. “W przypadku, gdy  
podatnik w 1997 r. rozpoczął budową 
budynku, w którym przeznaczył na 
wynajem 5 lokali mieszkalnych, to od 
dochodu uzyskanego w 1997 r. będzie

INFORMACJE
lutego 1998 r

budowę domu lub mieszkania na wynajem
mógł odliczyć kwotę 409.500zł (81.900 
razy 5 lokali). Jeżeli jednak dochód 
uzyskany przez podatnika w 1997 r. 
wyniósł 350.000,00 zł, to pozostała 
część poniesionych wydatków podle
gających odliczeniu w kwocie 59.500 
zł (409.500 - 350.000 zł) nie odliczona 
w 1997 r. będzie mogła być odliczona 
od dochodu uzyskanego w latach 
następnych. ” - informuje Wiesława 
Krysiak, kierownik działu podatku 
dochodowego od osób fizycznych 
w Urzędzie Skarbowym w Jarocinie.

Odliczenie to może przysługiwać 
kilku współwłaścicielom, jeżeli wspól
nie realizują budowę domu wielo
rodzinnego z przeznaczeniem znajdu
jących się w nim mieszkań na wyna
jem. Wówczas kwotę odliczeń przysłu
gującą każdemu z współwłaścicieli 
ustala się proporcjonalnie do udziału 
we współwłasności. “W 1997 r. Jan 
Kowalski i Czesław Nowak rozpoczęli 
budowę budynku wielorodzinnego 
z przeznaczeniem znajdujących się 
w nim 9 lokali mieszkalnych na wyna
jem . Budynek ten stanow i w spół
własność obu podatników w proporcji 
odpowiednio 30 % i 70 %. W 1997 r.

kwota poniesionych na ten cel wydat
ków łącznie z zakupem działki wyniosła
780.000,00 zł. W ramach przysłu
gującego na 1997 r. limitu można 
odliczyć w tym przypadku kwotę
737.100.00 z ł (81.900 zł razy 9 lo
kali przeznaczonych na wynajem  = 
73 7.100,00). Jan Kowalski będzie mógł 
odliczyć od swojego dochodu kwotę
221.130.00 zł (737.100,00 razy 30 % 
= 221.130), a Czesław Nowak kwotę
515.970.00 zł (737.100,00 razy 70 % 
= 515.970 ,00).” - w yjaśnia W ie
sława Krysiak. Odliczenie to przy
sługuje łącznie wszystkim współ
właścicielom.

Podatnik może dokonać odliczenia 
z tytułu poniesionych wydatków na 
budowę domu lub m ieszkania na 
wynajem, o ile wydatki te nie zostały 
zaliczone do kosztów uzyskania przy
chodów lub nie zostały mu zwrócone 
w jakiejkolwiek innej formie. Ponadto 
odliczenie dotyczy tylko budynku 
m ieszkalnego znajdującego się na 
terytorium Polski i aby z niego sko
rzystać w budowanym domu, musi się 
znajdować co najmniej 5 lokali miesz
kalnych. Ustawodawca określił, że “za

lokale przeznaczone na wynajem nie 
uważa się lokali mieszkalnych wyna
jętych osobom, które w stosunku do 
właściciela lub chociażby jednego ze 
współwłaścicieli zaliczane są do I gru
py podatkowej w rozumieniu prze
pisów ustawy o podatku od spadków 
i darowizn”.

Podatnik nie ma prawa do odli
czenia, a poprzednio odliczone kwoty 
musi zwrócić fiskusowi, jeżeli sprzeda 
albo zmieni przeznaczenie wybudo
wanego budynku (lokalu) przed upły
wem 10 lat.

Poniesione wydatki na budowę 
domu lub mieszkania na wynajem, 
podlegają odliczeniu, jeśli są odpo
wiednio udokumentowane fakturami 
wystawionymi przez podatników VAT 
nie korzystających ze zwolnienia od 
tego podatku. Natomiast w przypadku 
nabycia działki pod budowę budynku 
mieszkalnego z przeznaczeniem znaj
dujących się w nich lokali na wynajem 
- dokumentem uprawniającym  do 
odliczenia jest umowa kupna zawarta 
w formie aktu notarialnego.

(ib)

Z asiłk i za  podw yżk i
W związku z podwyżkami cen energii cieplnej wprowadzone zostały przez 

rząd tzw. działania osłonowe dla osób i rodzin znajdujących się w trudnej 
sytuacji finansowej.

Najbiedniejsze osoby mogą uzys
kać pomoc w urzędach gmin (pomoc 
w formie dodatków mieszkaniowych) 
lub w ośrodkach pomocy społecznej 
(forma zasiłków).

Dodatki mieszkaniowe przysługują 
osobom mieszkającym w lokalach, do 
których mają tytuł prawny, jeżeli średni 
miesięczny dochód na jednego członka 
gospodarstwa domowego w okresie 
3 miesięcy poprzedzających datę zło
żenia wniosku o przyznanie dodatku, 
nie przekracza:

150 % najniższej emerytury, tj. 
561,95 zł w gospodarstwie jedno
osobowym,
100 % najniższej emerytury, tj. 
374,63 zł w gospodarstwie wielo
osobowym.
Osoby, które mają ustaloną wyso

kość dodatku mieszkaniowego przed 
1 stycznia } 998 roku, nie uwzględ
niającą obecnych podwyżek cen, mogą 
zwrócić się o dalszą pomoc do ośrodka 
pomocy społecznej.

Uruchomiony program osłonowy 
pozwalać będzie ośrodkom pomocy 
społecznej udzielać pomocy finansowej 
również osobom i rodzinom o do
chodzie wyższym od kryterium docho
dowego uprawniającego do otrzymania 
bezzwrotnych zasiłków, a którym 
podwyżka cen energii drastycznie 
pogorszyła sytuację materialną. Usta
lone kryteria dochodowe wynoszą:
- na osobę samotnie gospodarującą 

-316 zł,
- na pierw szą osobę w rodzinie 

- 287 zł,
- na drugą osobę i dalsze w rodzinie, 

ale powyżej 15 lat - 202 zł,

- na każdą osobę w rodzinie poniżej
15 lat - 144 zł.

(dla rolników 1 ha przeliczeniowy to 
dochód w wysokości 144 zł).

Przyznanie pomocy odbywać się 
będzie na zasadach ustawy o pomocy 
społecznej, tj. po przeprowadzeniu 
wywiadu środowiskowego. Potrzebne 
są również zaświadczenia o wysokości 
dochodu i ponoszonych obciążeniach 
finansowych.

O kryteriach udzielanej pomocy, jej 
formach i wysokości można się dowie
dzieć z Informatorów Pomocy Spo
łecznej, które znajdują się w każdym 
ośrodku pomocy społecznej.

Zainteresowane osoby mogą też 
uzyskać wszelkie informacje pod 
numerem telefonu 57-58-13 i 57-32- 
05 w Wojewódzkim Zespole Pomocy 
Społecznej.

•k k  k

Rozpoczął pracę powołany przez 
w iceprem iera, m inistra finansów 
Leszka Balcerowicza Zespół do spraw 
Odbiurokratyzowania Gospodarki. 
Zespół ten oczekuje na propozycje, 
opinie i wnioski od przedsiębiorców, 
organizacji samorządu gospodarczego, 
organizacji społecznych oraz obywa
teli, które posłużą do likwidacji zbęd
nych lub szkodliwych przepisów prawa 
gospodarczego. Wszelkie informacje 
w tych sprawach można przesyłać na 
adres: Zespół ds. Odbiurokratyzowania 
Gospodarki, Kancelaria Prezesa Rady 
M in is tró w , 0 0 -5 8 3  W arszaw a, 
Al. Ujazdowskie 1/3. Telefon: 694-73-22 
(od godz. 8.30 do godz. 16.30), fax 
694-72-05.

Rolnicy 
na targach

Po raz kolejny delegacja jaroci- 
niaków uczestniczyła w targach  
rolno-przemysłowych w Berlinie.

Zarząd Rejonowy Związku Mło
dzieży Wiejskiej w Jarocinie od trzech 
lat organizuje wyjazd na największe na 
św iecie targi rolno-przem ysłow e 
“Griine Woche” w Berlinie. Tego
roczny wyjazd odbył się w dniach 17 - 
18 stycznia 1998 roku, a uczestniczyło 
w nim pięćdziesiąt osób, członków 
ZMW, Kaliskiej Rady Młodych Rol
ników oraz delegacje z W ydziału 
Rolnictwa Urzędu Wojewódzkiego 
w Kaliszu, Kaliskiej Izby Rolniczej, 
Urzędu Gminy w Jaraczewie, Urzędu 
Rejonow ego w Jarocin ie , rolnicy

i przedsiębiorcy z województwa ka
liskiego.

W programie wycieczki znalazło 
się, oprócz zwiedzania targów, spot
kanie z dr Hansem - Hermannem  
Bentrupem, sekretarzem Ministerstwa 
Rolnictwa. Spotkanie było poświęcone 
omówieniu szans i zagrożeń dla pol
skiego rolnictwa w związku ze wstą
pieniem do Unii Europejskiej. W trak
cie dyskusji omówiono też kwestię 
wyjazdów młodzieży szkolnej ZMW 
na praktyki rolnicze do Niemiec. 
Rozmawiano również na tematy zwią
zane z ochroną środowiska oraz z ja
kością polskich produktów.

Na koniec pierwszego dnia pobytu 
grupa polska uczestniczyła w nie
mieckim Święcie Młodzieży, które 
zostało zorganizow ane w formie 
wielkiej zabawy. Brało w niej udział 
około 4 tysięcy młodych ludzi. Przed 
powrotem do Polski grupa zwiedziła 
jeszcze Poczdam i Berlin. (akf)

(akf)
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Drożej niż w W arszawie
Dokończenie ze str. 1

INFORMACJE

Wiceprzewodniczący rady Konrad 
Krzynowek zażądał przedstawienia 
szczegółowej kalkulacji, a także infor
macji o zyskach, jakie osiągnie dzięki 
podwyżce Przedsiębiorstwo Wodocią
gów i Kanalizacji. Pytał również, czy 
jest prawdą, iż w przedsiębiorstwie 
średnia płaca wynosi 1100 zł. - My 
musimy wiedzieć, czym kierował się 
zarząd przedkładając swoje propozy
cje, a odrzucając propozycje pracow

ników. Nie uzyskał jednak odpowiedzi 
na wszystkie postawione pytania. Kie
dy Konrad Krzynowek po raz kolejny 
zażądał ujawnienia kalkulacji, radny 
Stefan Roguszczak odpowiedział: - 
Jeśli radny jest zainteresowany, to mo
że przyjść na komisję, gdzie to jest 
dyskutowane i posłuchać. Wówczas 
Konrad Krzynowek zwrócił się z za
pytaniem do radnego Roguszczaka, 
aby ten udzielił mu informacji o przep
rowadzonej kalkulacji. - Wiem, bo na 
komisji byłem, ale nie powiem - od
powiedział radny.

Radny Stanisław Podeszwa nato
miast wnioskował w imieniu Komisji 
Spraw Społecznych i Porządku Pub
licznego o scedowanie prawa do usta
lania cen na Zarząd Miejski. Radca 
prawny wyjaśnił jednak, że taka decy
zja nie jest zgodna z prawem, bowiem 
ustalanie wysokości tych opłat należy 
do kompetencji rady. Przewodniczący 
Marian Sikorski stwierdził jednak, że 
zgłoszony wniosek musi poddać pod 
głosowanie. - Wniosek komisji jest 
absurdalny. Nie może jakiś wniosek 
przewrócić wszystkiego do góry noga

mi - mówił radny Bogdan Udzik. - Ja
zaraz zgłoszę wniosek, aby tutaj latała 
gołębica. I  co?! - mówił zdenerwowany 
burmistrz. - I  go odrzucimy, panie 
burmistrzu! - odpowiadał przewodni
czący rady. Wniosek komisji był jed
nak głosowany, jednak nie uzyskał 
akceptacji zdecydowanej większości 
radnych. - I  co, nie wstyd nam? - pytał 
radnych po godzinnym sporze o zasa
dność przegłosowania wniosku prze
wodniczący rady. - To mówi pan chyba 
pod swoim adresem - odpowiedział 
radny Bogdan Udzik. - Nie pod swoim 
adresem. Ale chciałbym, aby przestał

mi pan już dogryzać! - zwrócił się do 
Bogdana Udzika przewodniczący, po 
czym usłyszał zarzut: - Bo pan nie 
panuje nad obradami! Zdenerwowany 
Marian Sikorski odparł: - Pan nato
miast nie panuje nad swoją złośliwością 
i demagogią. Ostatecznie rada przyjęła 
przedłożoną przez Zarząd Miejski 
propozycję podwyżek opłat za wodę 
i odprowadzanie ścieków.

★
Radnym został także przedstawio

ny projekt uchwały w sprawie pod
wyżek cen biletów autobusowych. Nie 
rozpoczęto jednak nawet dyskusji nad 
propozycją. Przewodniczący rady po
informował, że projekt nie zyskał ak
ceptacji działających w Jarocinie zwią
zków zawodowych. Rada natomiast 
może podjąć uchwałę o podwyżce cen 
biletów dopiero po poinformowaniu 
związkowców, czy ich opinia została 
uwzględniona. Żaden ze związków nie 
otrzymał do piątku takiej informacji.

Biuro Senatorskie Akcji Wyborczej 
Solidarność senatora RP Andrzeja 
Krzaka powstało w Ostrowie Wielko
polskim. Wkrótce filie zostaną utwo
rzone także w innych miastach wojewó
dztwach.

Ostrowskie Biuro Senatorskie AWS 
mieści się przy ul. Limanowskiego 17. 
Czynne jest w poniedziałki, wtorki,
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W związku z tym projekt uchwały 
będzie rozpatrywany dopiero za mie
siąc.

Zaraz na początku sesji z porządku 
obrad wykreślono rozpatrzenie pro
pozycji podwyżki cen zbiorowych bi
letów wstępu na krytą pływalnię MO- 
SiR-u. Uczyniono tak na wniosek Ko
misji Oświaty, Kultury, Sportu i Re
kreacji. Decyzją rady byh zaskoczeni 
członkowie Zarządu Miejskiego, któ
rzy głosowali za odrzuceniem wnios
ku. Nad postanowieniem radnych 
ubolewał również Krzysztof Królak - 
kierownik obiektów ośrodka. Przyto
czył dane wskazujące, że ceny biletów 
wstępu na baseny w pobliskich mias
tach są już znacznie wyższe niż w Jaro
cinie. - Nie interesują nas zagadnienia 
z innych gmin. (...) Proszę nie próbo
wać tłumaczyć radzie tego zagadnienia. 
Rada może podejść do tej propozycji 
w stosownym momencie - przerwał 
wypowiedź kierownika przewodni
czący rady Marian Sikorski.

ROBERT KAŹM1ERCZAK

środywgodz. 10.00-16.00, a w czwar
tki i piątki od 16.00 do 18.00. Zainte
resowani mogą również telefonować 
do biura pod numer 591-10-00. W lu
tym filie biura powstaną także w sie
dzibach Zespołów Terenowych AWS 
na terenie całego województwa kalis
kiego. W Jarocinie będzie się ona 
mieścić przy ul. Kościuszki 15a (II 
piętro). (rr)

PORÓWNANIE CEN ZA WODĘ I ODPROWADZANIE ŚCIEKÓW

JAROCIN PLESZEW WARSZAWA
za 1 m3 wody 1,25 zł 1,00 zł 1,08 zł
za 1 m3 ścieków 1,20 zł 1,16 zł 0,78 zł

Senator ma biuro

Największą w Polsce pizzę
***** w kształcie serca upieczemy

na jarocińskim rynku 
w Walentynki 1 4  lutego

W s z y s c y  s i ę  n a j e d z ą
z  s e r c a  W ie lk o p o ls k i
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Jarocin

Marudzenie o mięsie (strategii)
Rada Miejska w Jarocinie zaakceptowała podstawy strategii rozwoju gospodarczego gminy i miasta Jarocin. 

Przeciw uchwale głosował tylko wiceprzewodniczący rady Konrad Krzynowek, który wcześniej, przez prawie dwie 
godziny zgłaszał swoje uwagi do przedłożonego projektu.

Przyjęcie przez Radę Miejską podstaw 
strategii oznacza akceptację radnych dla 
efektów dotychczasowych prac nad 
opracowywanym dokumentem. W za
łącznikach do uchwały znalazły się m. in. 
kryteria wartości, definicja rozwoju, 
analiza strategiczna i cele strategiczne. 
W uchwale zostały wymienione progra
my strategiczne, które mają zostać 
opracowane do końca kwietnia br. - Fina
lizujemy dzisiaj półroczne prace nad 
opracowanie strategii - stwierdził 
wiceburmistrz Henryk Kowalski. - Nad 
strategią pracowała bardzo liczna grupa 
obywateli naszego miasta, łącznie 54 
osoby, w tym 17 radnych, pracownicy 
urzędu gminy, przedstawiciele naj
większych zakładów pracy, służby zdro
wia, oświaty i organizacji gospodarczych. 
Ewa Bończak-Kucharczyk - wiceprezes 
Fundacji Inicjatyw Społeczno-Ekono
micznych z Warszawy, której eksperci 
współpracują z jarocińskim zespołem 
przygotowującym strategię, jeszcze raz 
wyjaśniała sens podjętych prac. - Stra
tegia ma doprowadzić do tego, że 
dobrobyt ludzi tu mieszkających będzie 
wzrastał, polepszy się standard życia, 
a nie pogorszy się coś wokół, na przykład 
stan środowiska naturalnego. Marek 
Majchrzak - ekspert FISE przyznał, iż jest 
zaskoczony zaangażowaniem tak dużej 
grupy ludzi w opracowywanie doku
mentu. Docenił także dotychczasową 
wymianę poglądów. - W dyskusjach, 
polemikach tworzy się lepszą jakość. 
Budujące było jednak to, że kiedy 
przychodziłem na spotkanie nie miałem 
do czynienia z grupą malkontentów, 
jednym czy drugim takim “Marudą”, jak 
w bajce o Smurfach, wiecznie niezado
wolonym ze wszystkiego.

Kiedy już wydawało się, że podczas 
sesji rady nie dojdzie do wielkiej debaty 
nad przedłożonym dokumentem, bowiem 
wiele wątpliwości radnych zostało wyjaś
nionych podczas posiedzeń komisji, głos 
zabrał wiceprzewodniczący rady Konrad 
Krzynowek. Przypomniał, że do wyko
nania uchwały o przystąpieniu do opraco
wania strategii został zobowiązany 
Zarząd Miejski. - My radni możemy 
podyskutować, czyja ten materiał uznaję. 
Zarząd dostał środki finansowe na 
przygotowanie strategii i niech podej

muje decyzje, a my możemy rozmawiać
0 tym, jako o informacji z przebiegu prac. 
Trudno jest - moim zdaniem - przyjmować 
radnym takie luźne materiały - stwierdził 
Krzynowek. - Przepraszam, ale zauwa
żam, że znalazł się “Maruda”! - stwier
dził radny Bogdan Udzik. - Czy pan 
uważa, że rada nie powinna tej uchwały 
podejmować? - pytał Konrada Krzy- 
nowka wiceburmistrz Henryk Kowalski. 
- Oczywiście. Uważam, że rada dała 
Zarządowi Miejskiemu prawo do podej
mowania decyzji w sprawach związanych 
z opracowywaniem strategii - usłyszał 
wiceburmistrz w odpowiedzi.

Powody, dla których rada powinna 
przyjąć uchwalę wyjaśniała Ewa Boń
czak-Kucharczyk. - To, co macie państwo 
przed sobą to jest część strategii, część 
najważniejsza. To jest mięso strategii, 
konkretny efekt dotychczasowej roboty. 
Definiujemy to, do czego chcemy dążyć. 
Jeśli natomiast cele nie są wyraźnie 
określone, tak, aby później się już nie 
zmieniały, nie można nic dalej robić. Bo 
za chwilę będzie wybrana nowa rada
1 powiedzą: ta cała robota powinna trafić 
do kosza i zaczynamy od nowa. Jeśli więc 
rada wyraźnie nie opowie się za określo
nymi celami, nie uchwali ich, nie ma 
sensu pracować dalej. Wówczas Konrad 
Krzynowek zaczął wymieniać swoje 
uwagi o przedłożonym dokumencie. 
Zaproponował między innymi wykreśle
nie z definicji sformułowania, iż “gmina 
osiągać będzie dodatkowe korzyści z re
aktywowania Festiwalu Muzyki Rocko
wej w nowej formie”. Za niewłaściwe 
uznał także zmienianie struktury gospo
darstw rolnych na korzyść gospodarstw 
wielkoobszarowych. Wiceprzewod
niczący nie zgadzał się również na jeden 
z celów strategicznych - zmniejszenie 
opiekuńczej roli gminy. Podważył też 
wyniki ankiety przeprowadzonej wśród 
mieszkańców gminy, w której zostały 
wyznaczone kryteria wartości. Wątpił, 
czy ankietowani rzeczywiście umieścili 
“pracowitość” dopiero jako dwunastą 
w kolejności odpowiedź na pytanie: co 
jest dobre? - Niech pan form ułuje  
wnioski, abyśmy wiedzieli, o co panu 
chodzi - apelował radny Bogdan Udzik. 
Na słowa Konrada Krzynowka za
reagował też drugi wiceprzewodniczący

rady Leszek Bajda. - Kiedy mówił pan 
Krzynowek, to chciało mi się śmiać. 
Jednak się opanowałem. (...) Pan Krzyno
wek mógł się pofatygować na posiedzenie 
którejś z komisji zajmujących się meryto
rycznie tym projektem. Tam uzyskałby 
wyjaśnienia i tam mógłby zgłaszać swoje 
wątpliwości. A teraz tworzenie takich 
dziwactw jest niedorzecznością i proszę 
nie podejmować dyskusji. Na miłość 
boską! Prowadzący obrady przewod
niczący Marian Sikorski nie był pewien, 
jak traktować wystąpienie swojego zas
tępcy Konrada Krzynowka. - Życzenia 
pana Krzynowka praktycznie całkowicie

Na początku stycznia w czasie 
niedzielnej mszy ksiądz Jerzy Rych- 
lewski ogłosił, że parafianie chcą, by 
wreszcie pomalować kościół. Tego 
samego dnia po południu przyjechali 
dwaj parafianie i poinformowali mnie, 
że malarze od poniedziałku mogą 
rozpocząć prace. Jednak było to 
niemożliwe, bowiem z kościoła należało 
wynieść wszystkie ławki, figury i obrazy 
- mówi ksiądz. Malowanie rozpoczęto 
tydzień później. Przeprowadzała je 
firma malarska Ireneusza Mizernego 
z Sierszewa. Przez dziesięć dni pięcio
osobowa grupa malowała świątynię. 
Najpierw czyściliśmy ściany, a później 
zajęliśmy się samym malowaniem - 
opowiada kierownik malarzy, Jerzy 
Pawlak. Firma nie zatrudnia malarza- 
artysty. Jednak jeden z pracowników 
ma szczególne zdolności plastyczne 
i dlatego on zajął się odnową postaci

zmieniają materiały dotyczące strategii. 
Dlatego kieruję do wysokiej rady zapy
tanie: czy życzycie sobie państwo jakich
kolwiek zmian w przedstawionych ma
teriałach. Jeśli rada powie „nie", wtedy 
propozycje pana Krzynowka będą jego 
indywidualnymi życzeniami, które każdy 
z nas może posiadać. Próbę wyjaśnienia 
sporu podjął radny Bogdan Udzik. - 
Traktuję wypowiedź pana Krzynowka 

jako głos w dyskusji. Nie są to bowiem 
merytoryczne wnioski. Pan nawet nie 
uzasadnia, dlaczego coś ma być wykreś
lone. Z pana zastrzeżeń wynika jedynie, 
że istnieje ideologiczny spór spowo
dowany tym, że w dokumencie znalazł się 
zbitek słów: festiwal muzyki rockowej 
w nowej formie.

Ostatecznie, po prawie dwóch godzi
nach dyskusji z wiceprzewodnicącym 
Konradem Krzynowkiem, Rada Miejska 
przyjęła uchwałę. Poparło ją  23 radnych, 
3 wstrzymało się od głosu. Przeciw był 
tylko Konrad Krzynowek. - Kabaret jak  
cholera! - skomentował jeden z sołtysów 
przesłuchujących się debacie.

ROBERT KAŹMIERCZAK

namalowanych na ścianach - dodaje 
rozmówca. Koszt malowania nie jest 
jeszcze dokładnie obliczony. Będzie on 
się wahał w granicach 4 tysięcy nowych 
złotych - informuje miejscowy proboszcz. 
Trzeba wspomnieć, że Racendów liczy 
tylko 281 osób, je s t  f i lią  kościoła  
parafialnego w Sławoszewie. Parafianie 
powołali specjalny komitet, który zajął 
się zbieraniem pieniędzy na ten cel. 
Około połowa pieniędzy jes t ju ż  ze
brana. Firma zgodziła sie przyjąć  
zapłatę w ratach - mówi ksiądz Jerzy 
Rychlewski. M alowanie kościoła 
odbywało się w styczniu, ale ciepła 
zima i dodatkowe ogrzewanie kościoła 
sprzyjało takim pracom. Ławki zostaną 
pomalowane we własnym zakresie. 
Tymi pracam i zajm ą się panow ie  
Marian Matuszewski, Bogdan Pacholak 
i Czesław Wojtkowiak - w yjaśnia 
proboszcz. (ic)

Mariannie i Stanisławowi 
WITWICKIM

z Wysogotówka
z okazji 50. rocznicy ślubu 

dużo zdrowia, szczęścia, miłości i długich lat życia
życzą

dzieci, wnuki oraz Kasia z Pawłem

Przewodniczący rady Marian Sikorski (w środku) i wiceprzewodniczący Leszek 
Bajda (pierwszy od lewej) nie wiedzieli ja k  potraktować wypowiedzi Konrada 
Krzynowka (przy mikrofonie) Fot. R. Kaźmierczak

Kościół jak malowany
Za około 4 tysiące złotych odnowiono wnętrze kościoła w Racendowie. 

Prace wykonano w niespełna dwa tygodnie. Wnętrze wygląda jak nowe, jest 
czyste i bardzo jasne
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M ic k ie w ic z  o c z e r n ia n y
Kiedy po raz pierwszy zetknął się 

pan profesor z poezją Mickiewicza?
Ojej, bardzo trudna odpowiedź. 

Chyba byio to w czasie okupacji. 
Kupiłem wtedy od takiej staruszki, 
która sprzedawała swój księgozbiór 
i utrzymywała się z tego, 4 tomy dzieł 
Mickiewicza w opracowaniu Kallen
bacha. To wtedy zaczęła się moja 
fascynacja Mickiewiczem.

Zajmuje się pan profesor przede 
wszystkim twórczością Słowackiego 
i K rasińskiego. Ske yzięło się 
zainteresowanie Mic! ezem?

Może w miarę upły lat człowiek 
dojrzewa i dlatego w łaśn ie  pojawił się 
Mickiewicz? Poza tym uważam, iż 
stała się rzecz straszna. Nasze społe
czeństwo nie ma dostępu do biografii 
swoich największych twórców, twór
ców historii narodowej. Przecież 
wystarczy spojrzeć na półki księgarskie 
na Zachodzie Europy. Tam roi się od 
monografii, najrozmaitszych powieści 
dotyczących wybitnych osobistości, 
pisarzy. Ludzie w ten sposób zbliżają 
się do nich, poznają ich epokę. U nas 
zupełnie zniszczono biografistykę. 
Rezultat jest taki, że właściwie prze
ciętny Polak, ba, nawet nauczyciel nie 
wie nic o biografii, nie zna naj
większych utworów. Ja prowadząc 
egzamin na studiach zaocznych mam 
do czynienia z nauczycielami. Dowia
duję się, a raczej nie dowiaduję się 
niczego. Nieraz egzamin kończy się 
ucieczką studentów spod drzwi, bo ja 
zadaję straszne pytanie, mianowicie: 
Gdzie toczy się akcja trzeciej części 
..Dziadów”, Jest taka niewiedza, że 
trzeba bić na alarm. Konieczna jest 
odbudowa biografistyki, która przy
bliży w ielkie postacie literatury, 
historii. Dlatego oprócz Słowackiego 
i Krasińskiego zająłem się Mickie
wiczem. Pokazałem biografię tego 
poety we wszystkich szczegółach. 
Teraz marzę, żeby napisać biografię 
Norwida.

Jakie momenty w trakcie pisania 
biografii Mickiewicza były najcie
kawsze, a co sprawiało największą 
trudność?

Ciekawe było właściwie wszystko. 
To była wielka przygoda, która trwała 
ponad pięć lat, bo same materiały 
gromadziłem przez kilka lat. Samo 
pisanie zajęło dwa lata. Najtrudniejsze 
było postawienie sobie pytania, czy te 
wszystkie sprawy związane z „czarną 
legendą” są rzeczywiście, przynajmniej 
w części, słuszne. Czy to jest praw
dziwe, czy też jest to nieprawda. W mo- 
'm osobistym  przekonaniu jest to 
nieprawda. Mickiewicz miał naprawdę 
naturę etyczną i nie do pomyślenia są 
te Wszystkie rzeczy, które mu się 
Zarzuca. To piekło domowe związane 
z Jego romansami, z jego bigamią. To 
Jest naprawdę wyssane z palca.

Zarzuca się Mickiewiczowi, że

miał tych romansów, delikatnie 
mówiąc, niemało...

W swoim artykule - „Czarna legen
da M ickiewicza”, który napisałem 
w ubiegłym roku, starałem się pokazać 
prawdę. Owszem, Mickiewicz nie był 
obojętny na wdzi : kobiet, ale co 
innego nie być ob n, a co innego 
uprawiać bigamię.

„Czarna legenda” to zbiór rów
nież innych zarzutów kierowanych 
przeciwko Mickiewiczowi...

W związku z przystąpieniem do 
towianizmu określa się Mickiewicza, 
jako heretyka, który od
stąpił od Kościoła i zwal
czał go. To jes t n ie
prawda. Mickiewiczowi 
nie chodziło przecież
0 to, by zwalczać Koś
ciół. Przecież cała jego 
twórczość jest przenik
nięta duchem ewangelii, 
idei chrześcijańskich. To 
jest spowodowane nie
zrozumieniem istoty to
wianizmu. Chodziło prze
cież o to, by odmłodzić 
Kościół. W towianizmie 
są idee, które były ide
ami prekursorskimi. To- 
wianizm to było otwar
cie się na powrót do 
Ewangelii, do ducha 
Ewangelii. Nie zapo
minajmy, że był to czar
ny okres w dziejach 
Kościoła, okres ponty
fikatu Grzegorza XVI, 
uległego całkowicie Ro
sji. Encykliki papieskie 
były współredagowane
1 kontrolowane przez ca
ra, przez ambasadora ro- 
syjskiego. Działy się 
straszne, niedopuszczalne rzeczy (...)

Mickiewicza określa się też mia
nem agenta moskiewskiego. Zupełny 
absurd! To jest określenie, które pada 
w korespondencji Norwida. Nie Nor
wid tak pisze, tylko z oburzeniem 
cytuje, że tak się nazywa Mickiewicza. 
Właśnie dlatego, że Mickiewicz stał się 
heretykiem, wymyślało się, że jest 
również agentem moskiewskim, biga- 
mistą, człowiekiem, który ma romanse 
i - przepraszam za słowo - łajdaczy się. 
To są rzeczy straszne i przeciwko temu 
trzeba walczyć, bo w powszechnym 
odbiorze to ludzie nic mogliby nie 
wiedzieć o Mickiewiczu, ale to, że miał 
nieślubne dzieci, to - ręczę pani - 
wszyscy wiedzą.

Dlaczego M ickiewicz jest tak 
oczerniany?

On ośm ielił się zerwać z Koś
ciołem, jak to się wtedy mówiło. Głosił 
idee nie do przyjęcia. A poza tym, 
proszę pani, my kochamy oczerniać 
innych. Niestety, to jest w naszym 
charakterze, że lubimy opluwać ludzi,

zwłaszcza tych „wielkich” i wymyślać 
jakieś niestworzone rzeczy.

Dlaczego nie oczernia się tak 
mocno i wytrwale pozostałych na
szych wieszczów?

Właśnie dlatego, że Mickiewicz był 
największy.

Wykład wygłoszony przez pana 
profesora w Śmiełowie zatytułowany 
został „Mickiewicz - poeta miłości”. 
Jakim Mń ’ ;ewicz był człowiekiem?

Na pe :j był człowiekiem nie
zwykłym. Talent i geniusz nieprawdo
podobny. Geniusz, który wyrósł na

skrzyżowaniu kultur. W jego osobo
wości było bardzo wiele elementów 
przede wszystkim kultury polskiej, 
ukraińskiej, litewskiej, białoruskiej i 
żydowskiej. Mickiewicz na co dzień 
obcował z tymi kulturami. Stąd zapew
ne Żydzi są tak sympatycznie przedsta
wiani, między innymi w „Panu Tade
uszu” . Przecież to był świat jego 
dzieciństwa i młodości. Nie dlatego, że 
miał w swych żyłach krew żydowską, 
bo nic o tym nie wiemy i już chyba nie 
będziemy wiedzieć. Kleiner przyznaje, 
że w którymś pokoleniu w XVIII wieku 
być może były jakieś elementy krwi 
żydowskiej, ale to nie dlatego pojawiali 
się ci Żydzi w twórczości.

M ickiewicz darzył uczuciami 
wiele kobiet. Którą z nich kochał 
najbardziej?

Chyba jednak Marylę. Uczucia 
młodości są zawsze najsilniejsze, 
najbardziej wysublimowane.

Podczas pobytu w Wielkopolsce 
zakochał się Mickiewicz w Kons
tancji Łubieńskiej. W jego twór

czości niewiele jednak pozostało 
śladów tego uczucia. Czy to możliwe, 
że było ono tak silne, że poeta bał się 
o tym pisać?

Myślę, że nie. On chciał się uwolnić" 
od niej. Później był już przerażony tym, 
że ona przyjechała do niego, rzucając 
dom, rodzinę. Na szczęście Garczyński 
pomógł mą i namówił panią Konstancję 
do powrotu do męża i dzieci.

Mickiewicz cierpiał z tęsknoty do 
ukochanej M aryli. Dawał temu 
wyraz w swej poezji. Można przy
puszczać, że gdyby był z Marylą, 
nasza literatura byłaby uboższa
0 wiele tekstów...

A pewnie, że tak. Gdyby romans 
został skonsumowany, to przede wszy
stkim Mickiewicz ugrzązłby gdzieś 
w Tuhanowiczach i na tym by się skoń
czyło. Może by wydał jeszcze jakiś 
tomik poezji, ale one by nie miały tego 
ognia. Dla nas, dla naszej kultury lepiej 
więc się stało, że oni nie byli razem.

Jak to się dzieje, że po tylu latach 
od napisania, poezję Mickiewicza tak 
dobrze się czyta, że jest ona tak przy
stępna, tak aktualna...

W tej poezji jest wielka prawda 
psychologiczna. Tu jest zawsze obecna 
miłość (...) Niech pani weźmie Szek
spira - to przecież dramaturg naj
większy po dzisiejsze dni. Ilekroć 
wraca się do Szekspira, jest się wstrzą
śniętym tą genialną wizją człowieka. 
Dla mnie „Hamlet” to jest utwór, do 
którego powracam  jak  do Biblii. 
Zawiera wielką prawdę o człowieku
1 świecie. Takie prawdy są w genial
nych utworach, po tym właśnie pozna
jemy, że mamy do czynienia z geniu
szem.

Który z liryków, z utworów miłos
nych robi na panu największe wra
żenie?

Moim zdaniem najpiękniejszy jest 
„Do *** Na A lpach w S plugen” 
i „Precz z moich oczu”.

Czy poza biografią poety za
mierza pan profesor napisać jeszcze 
inne prace o Mickiewiczu?

W tej chwili wydrukowany został 
mój referat - „Adam Mickiewicz - 
geniusz z pogranicza kultur”. Wygło
siłem go w Grodnie i w Nowogródku 
na Sesji Mickiewiczowskiej. W „Prze
glądzie Pow szechnym ” ukaże się 
jeszcze w styczniu, najpóźniej w lutym 
mój artykuł „Mickiewicz i Żydzi”.

Do Smiełowa - miejsca, w którym 
przebywał Mickiewicz, przyjechał 
pan po raz pierwszy. Jak czuł się pan 
wygłaszając wykład w tym szcze
gólnym miejscu?

Czuję się świetnie. Jestem bardzo 
wdzięczny dyrekcji, że mogłem tu 
przyjechać w Roku Mickiewiczow
skim, wstąpić na te wielkopolskie 
szlaki Mickiewicza. I mam nadzieję, że 
jeszcze tu wrócę.

Rozmawiała 
ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

FOTO Stachowiak
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Rzetelny sołtys i radny
Od dziesięciu lat sołtysem w Boguszynku jest Julian Janicki. Poza sołtysowaniem, już trzecią kadencję pełni 

funkcję radnego. W obecnej Radzie Gminy wybrany został zastępcą przewodniczącego rady.

Startując na radnego w wyborach 
uzupełniających w 1993 roku, obiecywał, 
że będzie zabiegał o dokończenie budowy 
asfaltowej drogi i zwodociągowanie wsi. 
Obie sprawy sąjuż załatwione od dawna. 
Nie zapomnieli o tym mieszkańcy Bogu- 
szynka. - Jak trzeba było zakładać 
wodociąg, to chodził wokół tego, pilnował
- przypomina Bronisław Pawlik. - Tak 
samo było z drogą. Irena Bijakowa 
dodaje: - Jeszcze niedawno była tu wieś 
dechami zabita. Teraz mamy i wodociąg, 
i wyasfaltowaną drogąprzez całą wieś. No 
i telefony będą niedługo.

Telefonizacja wioski, to teraz przed
miot dumy wielu gospodarzy i ocze
kiwanie, że trochę łatwiej będzie tu żyć. 
W jednym z domów gospodyni pokazuje 
puste jeszcze gniazdko, dodając, że zna 
już numer swojego telefonu, a wkrótce 
będzie doprowadzona linia i podłączony 
aparat. - Nie możemy narzekać na sołtysa
- zapewniająw rodzinie Pawlików. -Stara 
się, ja k  może, no i uczynny z niego 
człowiek. Jak ózeba, to pomoże sprzęt 
naprawić, wiele potrafi zrobić. Chwalą go 
mieszkańcy za rzetelne przekazywanie 
informacji z gminy, za przypominanie o ter

minach płatności, żeby nie naliczano 
odsetek. O dobrej współpracy z sołtysem 
mówi też wójt Aleksander Podemski. - 
Stara się i jako sołtys i jako radny, żeby 
jego wieś nie była ostatnia.

Budowanie infrastruktury nie jest tu 
rzeczą łatwą. Boguszynek, położony na 
północno-zachodnim krańcu gminy, z bo
ku od głównych traktów, ma domostwa 
rozrzucone na dużej przestrzeni. - Trzeba 
było wyasfaltować prawie 3,5 km szosy, 
żeby przeprowadzićjąprzez wieś. Alejest 
to jedynie główna nitka - przypomina 
sołtys. - Jak budowany był wodociąg, 
ciągnęliśmy ponad 6,5 km linii głównej 
i tak samo będzie z każdą inną inwestycją. 
Niedługo będązakładać linię telefoniczną 
a w planach jest też doprowadzenie gazu. 
Chociaż z gazem to trzeba będzie jeszcze 
trochę poczekać, no bo ile może wytrzymać 
gminny budżet... Julian Janicki przyznaje, 
że musi pogodzić rolę sołtysa i radnego. - 
Zważać też trzeba na możliwości tutej
szych ludzi, bo przy inwestowaniu wymaga 
się przecież także ich udziału w kosztach. 
A gospodarstwa u naspizeważnie nieduże, 
ziemie piaszczyste, niskiej klasy. To i miesz
kańcy niezamożni. Wylicza na palcach

gospodarzy, którzy utrzymują się tylko 
z rolnictwa. Takich jest w Boguszynku 
zaledwie siedmiu. I nawet gdy mająwięcej 
ziemi, nie są bogaci, bo grunty są bardzo 
mamę, z konieczności w dużym stopniu 
zalesione. - Nie ma u nas ani jednego 
gospodarstwa specjalistycznego. Chowa 
się więc wszystko - “od ptoka po prosz- 
czoka” - żartuje sołtys.

Julian Janicki jest też naczelnikiem 
jednostki OSP w Boguszynku. - Niedużo 
nas w tej straży’, zaledwie dziesięciu - 
mówi. - Kasapuściutka, a składek starcza 
zaledwie na benzynę, żeby dwa razy do 
roku na zawody strażackie dojechać. 
Chwali się jednak sukcesami drużyny 
młodzieżowej, pokazuje odznaki, które 
zdobyli w tamtym roku synowie na 
zawodach w Śremie.

Sołtys mieszka w środku wsi. Blisko 
od niego do kościoła, sklepu i remizy 
strażackiej, pełniącej też, jak trzeba, 
funkcję świetlicy. Z zawodu jest mecha
nikiem samochodowym, a będąc na 
rencie, prowadzi niewielkie - 3,5 hek
tarowe gospodarstwo rolne. Żeby utrzy
mać rodzinę - żonę i synów w wieku szkol
nym - musi dorabiać, jak większość tutej-

Najmilsze wspomnienia
Rozmowa z JERZYM PRZYSTAŃSKIM - profesorem Politechniki 

Poznańskiej, absolwentem jarocińskiego liceum z 1949 r.

Zarząd KSS „Snajper”
zaprasza członków i sympatyków 

NA ZEBRANIE 
w dniu 13.02.1998 r.
w GOKSiT w Jaraczewie 

o godz. 17.00 
Program zebrania:
- sprawozdanie z  dotychczas, dział.
- omówienie spraw klubu
- wręczenie legitymacji
- zapisy na bal „Ostatki” /9(

Gminna Spółdzielnia 
„Samopomoc Chłopska” 

w Nowym Mieście n. Wartą 
ul. Poznańska 3

ogłasza
PRZETARG NA SPRZEDAŻ
- samochód Jelcz

- przyczepa do Jelcza 
- samochód Robur

- przyczepa do Stara 4 1 
- ładowacz Waryński 

- samochód Żuk

Przetarg odbędzie się 12 lutego 1998 r. o godz.
11.00 - Składnica Towarów Masowych w Nowym 
Mieście. Wadium 10 %. Sprzęt można oglądać 
w dniu 10 i 11.02.1998 r. od 8.00 do 14.00. 
Sprzedający zastrzega sobie prawo wycofania 
sprzętu bez podawania przyczyn. (3 /N M /98)

Informujemy szanownych klientów, że

Zakład Fryzjerski „U Ani”

ZOSTAŁ  
PRZENIESIO N Y  

na ulicę Rynek 8 
w Nowy Mieście n. W.

i czynny będzie 
od poniedziałku do piątku 
w godz. od 9.00 do 17.00 

oraz w soboty od 8.00 do 13.00
(16 /R N M /98)

Jak wspomina pan profesor łata 
gimnazjalne?

To są moje najmilsze wspomnienia - 
dzięki szkole i profesorom. Myśmy ich 
uwielbiali. Poza tym nasze grono ucz
niowskie było wyselekcjonowane. Jak 
rozpoczynałem naukę, to było w naszym 
roczniku 7 czy 8 klas. Potem ci, co się 
śpieszyli uciekli do Środy - na kurs 
przyśpieszony. A tu zostały tylko 24 
osoby. Do dziś bardzo często się spoty
kamy. Oficjalne co 5 lat, a niezależnie od 
tego, każdy z nas robi indywidualnie 
spotkanie u siebie. Ci koledzy z gim
nazjum są mi najbliżsi. Koledzy ze 
studiów, to jest zupełnie coś innego.

Czy był pan profesor dobrym 
uczniem?

Raczej tak. Mam tu dwa wspomnienia 
Jedno związane z językiem francuskim, 
którego uczyła mnie Walcia. Dziś już nie 
pamiętam jakie miała wymagania, ale 
dobrze się czułem w tym języku. Wyda
wało mi się, że to była moja pasja, a na 
końcu dostałem ocenę dobrą... I mate
matyka z prof. Matuszewskim, który był 
- według mnie - profesorem trochę takim 
zimnym i sztywnym, ale wiadomości to 
miał niesamowite i syntetyczne. Na pewno 
dla matematyków był autorytetem.

Którego ze swoich profesorów 
wspomina pan szczególnie?

Imponował mi prof. Klinkowski, ale 
niejako fizyk, lecz jako filozof. Lubiłem 
fizykę, ale to coś innego. Jeśli chodzi 
o filozofię, to myśmy Józia dosłownie 
uwielbiali. Podobał mi się jego dowcipny 
sposób dyskutowania. Pamiętam, jak 
przed maturą kilku z nas siedziało z Józiem 
całe dnie w szkole, ale przyznaję było 
więcej o filozofii, niż o fizyce.

Dlaczego wybrał pan studia na 
politechnice?

Wtedy wydawało mi się, że jestem 
z powołania politykiem, ale widziałem 
wyraźnie, że nie mam szans i świadomie 
z tego zrezygnowałem. Ciągnęło mnie też 
budownictwo. Miałem wujka technika 
budowlanego, z którym jeździłem na 
budowy i stąd te zainteresowania.

Niestety, po maturze nie mogłem 
studiować, bo nie otrzymałem świadectwa 
moralności. To był element uzgadniany 
z Urzędem Bezpieczeństwa Zacząłem

FOTO Stachowiak
pracę jako robotnik w przedsiębiorstwie 
budowlanym.

Rok później rozpoczął pan studia na 
wydziale budownictwa Politechniki 
Poznańskiej. Co było dalej?

Dyplom I stopnia - inżyniera budow
nictwa lądowego i dyplom II stopnia - 
magistra inżyniera w zakresie konstrukcji 
inżynierskich.

3 lutego 1998 r-

FOTO Stachowiak

szych rolników. Do pracy dojeżdża do 
Zaborową koło Książa.

Sołtys docenia też położenie Bogu- 
szynka. - Pięknie tu u nas - dużo lasów, 
niedaleko woda, no i spokój, cisza. Idealne 
warunki na agroturystykę. Tylko na to 
ózeba mieć pieniądze, a skąd je tu możemy 
wziąć? Jeden z gospodarzy nawet próbo
wał, z  Ukrainy sprowadził konie...

Chyba rzeczywiście agroturystyka 
byłaby szansądla właścicieli gospodarstw 
w miejscowościach takich, jak Boguszy- j 
nek, których przemiany czekające w naj
bliższych latach polskie rolnictwo, dotkną 
najbardziej. Ale problem potrzebnych na 
to środków nie rozwiąże niestety najlepszy 
nawet sołtys czy radny.

HALINA CZARNY

Potem znalazł mnie prof. Orzechow
ski i spytał, czy chcę być asystentem. To 
było moim marzeniem, ale uważałem, że 
niemożliwym do spełnienia. Udało się 
i w 1953 rozpocząłem pracę w Katedrze 
Mechaniki Gruntów i Fundamentowania. 
Tej specjalności nie wykłada się na 
politechnice, można się jej nauczyć 
samemu, w praktyce. Dziś mówi się raczej 
o geotechnice, czyli o wszystkim, co jest 
związane z gruntami i fundamentowaniem.

Które ze swoich osiągnięć zaliczyłby 
pan do najistotniejszych?

Na pewno ważny był Poczdam. 
Ważny i bardzo ciekawy. Tam odbudo
waliśmy zniszczone tarasy. Robiliśmy też 
renowację obiektu Neue Kamem. Budy
nek był tak zawilgocony, że nie nadawał 
się do eksploatacji. Niemcy byli bezradni, 
a nam się udało go osuszyć.

Zajmowałem się też geotechnikąprzy 
budowie hoteli “Polonez” i “Poznań”. 
Z tą drugą budową związane było 
poszukiwanie w archiwach niemieckich 
dokumentów dotyczących fortyfikacji 
w Poznaniu. Interesowałem się tym, bo 
zawsze były duże problemy, gdy wcho
dziło się na te tereny.

Byłem konsultantem zagadnień geo
technicznych przy budowie linii szybkiego 
tramwaju.

Pamiętam też konsultacje przygoto
wawcze przy budowie hotelu i centrum 
handlowego w Wołgogradzie. I budowę 
hoteli w górach Bułgarii.

Co chciałby pan powiedzieć swoim 
młodszym kolegom?

Bardzo dużo chciałbym przekazać, ale 
najważniejsze dla człowieka jest to, by być 
pewnym swojej ideologii. Trzeba też 
wierzyć w siebie.

Pracować trzeba uczciwie, bo to się 
opłaca. Spokojna, uczciwa praca w do
brym kierunku jest więcej warta, niż 
wszystkie inne rzeczy.

Rozmawiała 
GRAŻYNA CYCHNERSKA
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Doświadczony policmajster
Rozm owa z nadkom isarzem  TADEUSZEM  SZM IDLEM  - kom endantem  policji 

w Żerkowie
Od kiedy pełni pan funkcję ko

mendanta policji w Żerkowie?
Od pierwszego listopada. Przepro

wadzone zostały bowiem pewne zmia
ny kadrowe. Poprzedni komendant 
odszedł na emeryturę i trzeba było 
wybrać nowego. Wybór, nie wiem 
dlaczego, padł na mnie.

Czy traktuje pan przejście do 
komendy w Żerkowie jako awans?

Nie traktuję tego jako zbyt dużego 
awansu, aczkolwiek jest to na pewno 
awans. Wiąże się to również z więk
szym uposażeniem.

Na pewno łatwiej było jednak 
pracować w Jarocinie. Teraz musi 
pan dojeżdżać do pracy...

Z tym nie ma problemu. Na po
czątku mojej „kariery policyjnej” 
pracowałem  w kom endzie policji 
w Miliczu. Dojeżdżałem tam z rodzin
nych Zdun. Potem przeprowadziłem się 
do Milicza. Następnie była praca we 
Wrocławiu, w Trzebnicy, dalej w Kro
toszynie i w następnych latach - w Ja
rocinie. Tu też zamieszkałem wraz z ro
dziną. Muszę powiedzieć, że byłem tu 
„wlozkiem”, ale spodobało mi się to 
miasto i w tej chwili czuję się już jak 
rodowity jarocinianin.

Czym różni się praca w Żerkowie 
od tej, którą wykonywał pan w Jaro
cinie?

Od 1992 roku zajmowałem się na 
Komendzie Rejonowej w Jarocinie 
pracą dochodzeniowo-śledczą w Wy
dziale Policji Kryminalnej.

Czy była to praca ciekawsza?
W policji każda praca jest ciekawa. 

Muszę jednak powiedzieć, że po ty
godniu czy dwóch mojej bytności w Żer
kowie przeraziłem się ogromem doku
mentów i wszystkich spraw. W Jaro
cinie miałem dość wąski wycinek 
pracy, ale jestem policjantem z dużym 
stażem, tak że pewne rzeczy tylko 
musiałem sobie przypomnieć i poukła
dać na właściwe tory.

Ilu policjantów pracuje w żer- 
kowskim komisariacie?

Załoga składa się z trzech dzielni
cowych oraz pracownika operacyjno- 
dochodzeniowego. Razem ze mną jest 
nas pięciu.

Czy ta „załoga” jest wystarczająca?

Uważam, że powinno być dwóch, 
a nawet trzech policjantów więcej. Na 
razie mamy jeden wakat i mam na
dzieję, że będzie on już niedługo 
wypełniony.

Czy ma pan jakieś plany doty
czące pracy policjantów?

Chciałbym podnieść na wyższy 
poziom pracę dochodzeniowo-śledczą. 
Będę starał się niwelować wszelkie 
mankamenty, które zauważę. Gene
ralnie zależy mi na tym, żeby zmniej
szyła się ilość popełnianych wykroczeń 
i przestępstw. Chciałbym zwiększyć 
ich wykrywalność.

Jak w tej chwili wygląda ta 
wykrywalność?

Wynosi ona w Żerkowie mniej 
więcej 80 %. Chciałbym, żeby była 
stuprocentowa, ale wiem, że to nie jest 
możliwe.

Jak pan ocenia - czy Żerków jest 
gminą bezpieczną?

Tu trzeba podkreślić, że jest to 
gmina dość rozległa. Obszarowo 
dorównuje prawie gminie jarocińskiej. 
Aczkolwiek ludzi jes t dużo, dużo 
mniej. Na terenie gminy Żerków jest 
ich około 12 tysięcy. Cały teren 
podzielony jest na trzy rejony i każdy 
z nich podlega jednem u dzielnico
wemu.

W której części gminy policja 
musi najczęściej interweniować?

Kretków, Przybysław, Chrzan i Do- 
bieszczyzna. Oczywiście na pierw
szym miejscu wymieniłbym - Żerków.

Które ze zdarzeń kryminalnych 
zdarzają się najczęściej?

Najczęściej są to przestępstwa prze
ciwko mieniu. Są to kradzieże z wła
maniem do obiektów prywatnych i pań
stwowych. W ubiegłym  roku nie 
odnotowano rozboi. Zdarzyły się 
natomiast drobne przestępstwa prze
ciwko życiu i zdrowiu. Były to bójki, 
pobicia, uszkodzenia ciała. Spotyka się 
też często przestępstwa przeciwko 
rodzinie, przypadki fizycznego i moral
nego znęcania się nad członkam i 
rodziny, najczęściej mężów nad żo
nami.

Wiek przestępców coraz bardziej 
się obniża. Czy obserwuje pan to 
również w Żerkowie?

Niestety, tak jest i tutaj. W ubiegłym 
roku mieliśmy kilka kradzieży z wła
maniem , których sprawcam i byli 
przestępcy młodociani. Żaden z nich 
nie ukończył 17 lat.

Jest pan bardzo znany w środo
wisku przestępczym...

Trudno powiedzieć, żebym był 
łubiany, bo trudno być łubianym przez 
osoby, które się ściga, ale jestem w dość 
pozytywny sposób tolerowany.

Jak przyjęto objęcie przez pana 
stanowiska komendanta?

Wiadomość o tym rozeszła się 
bardzo szybko w gminie. Moje przyj
ście do Żerkowa odbiło się również 
głośnym echem wśród tzw. marginesu 
społecznego. Jeden ze stałych klientów 
organów ścigania zapytał mnie zmar
twiony, po co ja do tego Żerkowa na 
starość przyszedłem. Nie odczuwam 
jednak żadnej wrogości ze strony 
społeczeństwa.

27 stycznia komenda żerkowska 
otrzymała od urzędu gminy alkotest. 
To pierwsze tego typu urządzenie 
w komisariacie w Żerkowie?

Tak i muszę powiedzieć, że napraw
dę cieszę się z tego alkotestu. Koszto
wał on ponad 5 tysięcy złotych i jest 
bardzo przydatny do badania stanu 
trzeźwości kierujących pojazdami i in
nych osób, co do których zachodzi 
potrzeba zbadania stanu trzeźwości. Do 
tej pory policjanci korzystali ze starych, 
wysłużonych już probierzy trzeźwości. 
Mówiły nam one tylko, że ktoś jest

w stanie w skazującym  na użycie 
alkoholu. W przypadku, gdy musiał 
być zbadany konkretny stopień nie
trzeźwości kierowcy, trzeba go było 
przywozić do Jarocina, pobierać krew 
lub korzystać z alkometru czy alkotestu 
znajdującego się w którymś z radio
wozów.

Jakie są najbliższe plany komen
danta żerkowskiej policji?

Mój znajomy komendant policji 
powiedział mi kiedyś, że komendant 
policji powinien dbać o komendę 
począwszy od papieru toaletowego, 
a skończywszy na dokumentach docho
dzeniowych i sprawach kadrowych. Ja 
w najbliższym  czasie zamierzam 
odnowić elewację zewnętrzną budynku 
komisariatu oraz znajdujących się obok 
budynków gospodarczych.

Czego życzyłby sobie nowy ko
mendant policji w Żerkowie?

Załodze i sobie - dużo zdrowia, 
dobrej współpracy ze społeczeństwem 
miasta i gminy Żerków. Tego również, 
żeby społeczeństwo nie postrzegało nas 
jako tych złych stróżów porządku, 
którzy tylko ścigają i karzą, ale którzy 
działają trochę zapobiegawczo, pro
filaktycznie. Nie nastawiamy się wrogo 
do nikogo. Jesteśmy po to, by zapobie
gać złu albo ewentualnie ścigać spraw
ców przestępstw i wykroczeń.

Rozmawiała 
ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

Tadeusz Szmidel urodził się w Murzynowie 
Kościelnym kolo Środy Wielkopolskiej. 
Ukończył Technikum Wodno - Melioracyjne 
w Poznaniu i kurs techniki kryminalistyki 
w Łodzi. W policji pracuje od 1970 roku. 
Jest absolwentem Wyższej Szkoły Oficer
skiej w Szczytnie. Ukończył też studia na 
Wydziale Prawa i Administracji na Uniwer-

{ sytecii\e Wrocławskim. J

Alkotest ufundowany przez gminę przekazany został komendantowi żerkowskiej 
policji, Tadeuszowi Szmidtowi 27 stycznia. W imieniu władz samorządowych 
Żerkowa urządzenie do badania stanu trzeźwości wręczył przewodniczący rady 
gminy - Andrzej Bajaczyk FOTO Stachowiak

Jarocin

Dozbrojona policja
O alkotest i telefon komórkowy 

wzbogaciła się jaraczewska policja.

20 stycznia w urzędzie gminy władze 
samorządowe z wójtem Maciejem 
Pielaizem, gościły Komendanta Rejono
wego Policji w Jarocinie, komisarza 
Krzysztofa Naderę, jego zastępcę nadko
misarza Jerzego Krystkowiaka oraz ko
mendanta komisariatu policji w Jara
czewie - aspiranta Krzysztofa Grewlinga. 
Szczupłe wyposażenie jaraczewskiej 
policji zostało wzbogacone o nowy 
alkotest niemieckiej firmy wartości ok. 
5.000 zł, a także telefon komórkowy 
z zestawem głośnomówiącym do radio
wozu, wartości ok. 700 zł.

Wniosek z prośbą na zakup alko
testu został pozytywnie zaopiniowany 
przez Gminną Komisję Rozwiązy
wania Problemów Alkoholowych, 
która wydzieliła potrzebną kwotę z fun
duszu gromadzonego m. in. z opłat 
koncesyjnych na prowadzenie sprze
daży alkoholu w gminie.

Prezentując działanie alkotestu 
Jerzy Krystkowiak stwierdził, iż obsłu
ga tego niewielkiego urządzenia jest 
niezwykle prosta, a jednocześnie sam 
pomiar zawartości alkoholu we krwi 
bardzo dokładny. Krzysztof Grewling 
stw ierdził, iż posiadanie takiego 
sprzętu przez policję w Jaraczewie

pozwoli zaoszczędzić lim itowane 
paliwo, gdyż nie będzie trzeba dowozić 
“podejrzanych” kierowców do Jaro
cina.

W swoim wystąpieniu komendant 
Nadera podziękował władzom gminy 
Jaraczewo za przekazany sprzęt, gdyż 
jak  zauważył, policjanci są ciągle 
niedostatecznie wyposażeni. Dlatego 
dobrze się dzieje, gdy samorządy 
lokalne wspierają prace policji. - W tej 
chwili aspirant Grewling, jako jedyny 
po komendancie wojewódzkim dostał 
na wyposażenie swego komisariatu 
telefon komórkowy - stwierdził z żartem 
komisarz Nadera. Wójt Pielarz zapew
nił, że do czasu stelefonizow ania 
gminy, mieszkańcy Jaraczewa będą 
mogli korzystać z telefonu w nagłych 
przypadkach (nr 0-601/759-713). 
Przewodniczący Rady Gminy, Stefan 
Grzelak zauważył, iż lokalnej policji 
przydałby się jeszcze radar do mie
rzenia prędkości, ponieważ m iesz
kańcy Jaraczewa podczas zebrania 
wiejskiego domagali się ograniczenia 
prędkości we wsi, jak dotąd bezsku
tecznie. - Obecne przepisy uniemożli
wiają obsługę tego typu urządzeń przez 
funkcjonariuszy z innej formacji, ja k  tej 
z “drogówki ”, lecz kto wie, może to się 
niebawem zmieni - wyjaśnił Krzysztof 
Nadera. (as)
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Gminy i Miasta Jarocin uznana zo
stała jako niezbędna i prace nad jej 
realizacją będą kontynuowane. Rada 
Miejska podejmując uchwałę przyj
mującą "Podstawy strategii...” ustali
ła, że 30.IV.1998 r., będą opracowane 
programy wyrażające sedno dalszego 
działania.

Publikacje prasowe treść uchwały 
chyba przybliżą, więc nie miejsce by ją 
jeszcze raz powtarzać. Praca nad tym 
dokumentem trwała prawie rok, za
proszono do uczestnictwa w tym 
wszystkie siły polityczne, radnych, du
chownych, środowiska gospodarcze 
i stowarzyszenia społeczne. Udział był 
duży ale czy wszyscy skorzystali z te
go?

Socjaldemokracja Rzeczpospolitej 
Polskiej wspólnie z pozostałymi syg- 
notariuszami SLD brała udział w tych 
pracach. Pogląd, że trzeba uczynić coś 
więcej, znaleźć inne podejście i płasz
czyznę współpracy z innymi dla wspó
lnych celów dominował w naszym 
ugrupowaniu. Przystąpienie do prac 
nad strategią wynikało też z doświad
czeń minionych 3 lat, które upłynęły 
od początku kadencji Rady Miejskiej. 
Na terenie gminy zaobserwowano do
minację postaw

•  moja wersja jest najlepsza
•  ja, my jesteśmy najważniejsi.
Wiele oczekiwanych zamierzeń 

w wyniku tego nie zostało zrealizowa
nych - chociaż były podobne zamie
rzenia. Przeciwdziałaniem dla tego ty
pu postaw mogło być wspólne po
szukiwanie sposobów, uzgadnianie 
celów i podjęcie wspólnych decyzji.

W czwartek 29 stycznia przy jed
nym głosie przeciw Rada Gminy 
w Kotlinie przyjęła uchwałę w sprawie 
szczegółowych zasad utrzymania czy
stości i porządku w gminie.

Uchwała omawia wymagania doty
czące utrzymania czystości i porządku 
na terenie nieruchomości. Właściciele 
powinni dbać o estetyczny wygląd 
budynków i ich otoczenia. Zarząd 
Gminy będzie organizował okresowe 
konkursy oceniające estetyczny wy
gląd nieruchomości. Planowane są ró
wnież przeglądy stanu czystości i po
rządku. - Zarząd Gminy nie będzie 
w stanie prowadzić takiej akcji, jak  
kiedyś ”Posesja ", choć na pewno by się 
przydała. Taką kontrolę prowadzić bę
dą jednostki Ochotniczej Straży Pożar
nej - tłumaczy wójt Walenty Kwaś
niewski. Obowiązkiem właścicieli jest

Reprezentacja środowisk i ich 
udział, w tym i naszego ugrupowania 
w pracach nad strategią udowodnił, 
że możliwe jest ustalenie wspólnych 
celów, a jednocześnie unikanie tego, 
co nas może dzielić. Jest to dobra 
lekcja demokracji - można przypom
nieć to tym, którzy preferują ciągle 
odmienne zdania według zasady - 
”Nie” dla przekory, nie proponując 
nic w miejsce tego, co zwalczają.

Podstawą prac nad strategią stały 
się wyniki ankiet przeprowadzonych 
wśród społeczeństwa oraz najważniej
sze cele ugrupowań i środowisk bio
rących udział w tym przedsięwzięciu.

Socjaldemokracja Rzeczpospolitej 
Polskiej wspólnie z SLD tworząc pro
gram wyborczy dla gminy miała świa
domość, że przez okres 4 lat nie uda 
się wszystkiego zrealizować: Do tego 
potrzeba "rozpisania” i uszczegóło
wienia zadań na dłuższy okres - od
powiedzią i szansą jest strategia.

Podstawy strategii w podjętej 
uchwale mają zapisy, które zawierają 
treść programu SdRP i SLD przyta
czamy ich brzmienie:

•  ilość jednostek gospodarczych 
na liczbę mieszkańców jest niższa niż 
w innych miastach naszego wojewó
dztwa,

•  zwiększenie zatrudnienia w opar
ciu o istniejący potencjał miejsc pracy 
dotychczas nie w pełni wykorzystywa
ny,

•  konieczna jest realizacja ulg fi
nansowych dla jednostek gospodar
czych przeżywających kryzys, konie
czne jest ich wspieranie zamówienia
mi na bazie lokalnych potrzeb,

•  tworzyć przedsięwzięcia w opar
ciu o fundusze lokalne i celowe w któ

także sprzątanie utwardzonych części 
terenu i chodników, a w okresie zimo
wym - śniegu i lodu.

Wywóz stałych odpadów komunal
nych może odbywać się wyłącznie na 
wysypisko komunalne w Kotlinie. 
W przypadku niepotrzebnych mebli, 
np. tapczanów, czy sprzętu gospodar
stwa domowego planuje się organizo
wanie specjalnych akcji. - Oczywiście 
wcześniej damy ogłoszenie, że będzie
my jeździć i zbierać te rzeczy - powie
dział wójt.

W przypadku braku dokumentów 
o uiszczeniu opłaty za przyjęcie od
padów na składowisko, Zarząd Gmi
ny będzie wymierzał opłatę w wyso
kości 3 zł miesięcznie od mieszkańca.

Zarząd Gminy będzie popierał zor
ganizowaną, selektywną zbiórkę od
padów użytecznych. Zdaniem wójta

rych by wykorzystano potencjał pro
dukcyjny naszych firm komunalnych 
oraz innych znajdujących się w gminie

•  Wydział Rozwoju Gospodarcze
go Urzędu Gminy i Miasta będzie 
tworzył podstawy do rozwoju przed
siębiorczości,

•  działalność handlowa ma umoż
liwiać prowadzenie różnych form dla 
wszystkich chętnych (bez ograniczeń),

•  rozwój gospodarczy to podstawa 
likwidacji problemów bezrobocia, 
bezrobotny do budżetu nic nie przeka
zuje, natomiast pracujący wspiera bu
dżet i utrzymuje rodzinę z własnej 
pracy,

•  traktowanie rozwoju kultury ja
ko niezbędnego elementu potrzeb 
człowieka oraz wychowania młodego 
pokolenia.

Sformułowania powyższe zostały 
zapisane w "Podstawach strategii” 
w innej formie ale tak, że jest moż
liwość ich realizacji. Realizacja ich 
potrwa - krótko, czy długo zależy od 
nas, od naszego otoczenia. Definicja 
rozwoju zawiera 19 zadań, których 
wystąpienie łącznie jest niezbędne dla 
oczekiwanego efektu. Usystematyzo
wanie ich w odpowiedniej kolejności 
jest istotne. Pierwsze cztery były szcze
gólnie popierane przez nas jako naj
ważniejsze i dające podstawę poprawy 
poziomu życia.

Podstawą do finansowania potrzeb 
mieszkańców jest dochód własny, 
gdyż subwencje tego nie załatwią.

- Naszym zdaniem wzrost zatrud
nienia, a także dochodów własnych 
(osobistych) powoduje większy odpis 
podatkowy dla budżetu gminy, a więc 
możliwość zapewnienia potrzeb w za

problemem będzie znalezienie firmy, 
która zajęłaby się opróżnianiem poje
mników i wywiezieniem zebranych 
materiałów. Na życzenie mieszkań
ców można zorganizować gminne dni 
zbiórki makulatury. - Wtedy Przed
siębiorstwo Gospodarki Komunalnej 
w Pleszewie nieodpłatnie zbierze wy
stawioną przez mieszkańców makula
turę - twierdzi Walenty Kwaśniewski.

Zgodnie z uchwałą na terenie gminy 
Kotlin będzie można hodować zwie
rzęta gospodarskie na terenach wyłą
czonych z produkcji rolniczej i tere
nach zabudowy wielorodzinnej pod 
warunkiem zapewnienia ochrony 
przed uciążliwością dla społeczeńst
wa.

Radni zdecydowali, że właściciele 
psów lub innych zwierząt domowych 
zobowiązani są do opieki nad nimi, 
a w przypadku zanieczyszczenia przez 
psa terenów przeznaczonych do pub
licznego użytku - do usunięcia tych 
nieczystości.

Całość uchwały będzie opublikowa
na w lokalnej prasie.

Drugą część obrad poświęcono 
sprawie budowy chodnika po połu
dniowej stronie ul. Poznańskiej. - Pan 
wojewoda chce dofinansować budowę 
tego chodnika, ale oczekuje -jak zwyk
le - udziału Rady Gminy. Chcę powie-

6 lutego 1 998 r.

kresie, kultury, sportu, ochrony zdro
wia i bezpieczeństwa mieszkańców.

- Promocja miasta zależy też od nas 
czy będziemy przyjaźni dla inwesto
rów czy będziemy bez powodu "wy
brzydzać” , a inwestorzy pójdą do in- ■ 
nej gminy.

- Realizacja programu budownict
wa mieszkaniowego to nie tylko two
rzenie "miejsca” dla rodziny, ale jed
nocześnie praca dla wielu wykonaw
ców.

Cele strategiczne zostały wymienio
ne w artykułach ”G. J.” więc ich nie 
powtarzamy. Stwierdzamy ich prawi
dłowy i uporządkowany układ, który 
poparty 5 programami szczegółowymi 
będzie szansą dla naszej gminy.

0  Mamy: Podstawy strategii roz
woju gospodarczego Gminy i Miasta 
Jarocin.

•  Mamy: Korzystną ocenę pod 
względem atrakcyjności inwestowania 
wśród miast średniej wielkości (ocena 
na poziomie ”C” w skali A do G).

0  Mamy: Kapitał wiedzy i facho
wości pracowników i mieszkańców, 
korzystne położenie, zamiar wspólne
go uczestnictwa w pracy dla gminy.

Rok 2010, który jest datą w strate
gii, będzie okresem oceny czy dokona
liśmy tego, na co się zdecydowaliśmy. 
Wymagać to będzie naszego wspól
nego wysiłku tak jak w tworzeniu 
dokumentów tak i w życiu codzien
nym, w podejmowanych decyzjach 
oraz systematycznej pracy. To my 
wspólnie zadecydujemy czy gmina i jej 
otoczenie będzie przyjazna jako dom, 
jako miejsce, w którym chcą zamiesz
kać kolejne pokolenia.

Socjaldemokracja Rzeczpospolitej 
Polskiej działająca w gminie będzie 
w tym aktywnie uczestniczyć przy po
szanowaniu zasad demokracji dla 
wspólnego dobra.

Marian Michalak

dzieć jasno: jest to droga krajowa, nam 
bardzo daleka w przepisach, ale bardzo 
bliska gminie. Problem polega na tym, 
że musimy władować tam ciężką forsę. 
Chciałbym uzyskać akceptację rady na 
przekazanie 50 tys. zl na budowę tego 
chodnika. Do końca miesiąca muszę 
wysłać pismo, że się zgadzamy - tłuma
czył Walenty Kwaśniewski. Inwestycja 
ta miałaby być sfinansowana z nadwy- 1 
żki budżetowej. Radny Feliks Janko
wski zdecydowanie sprzeciwił się pro
pozycji wójta. - Nie róbmy prezentu  ̂
drodze krajowej. Mamy wiele innych '■ 
zadań. Róbmy to, co nasze. Rozumiem,'[ j 
że w Kotlinie trzeba robić więcej, niż i 
gdzie indziej, ale bądźcie cierpliwi.- , \ 
Zdaniem przewodniczącego rady Jó- ' 
zefa Szymendery tym chodnikiem bę
dą chodzić nie tylko mieszkańcy Kot
lina. Radny Henryk Orczyk zauważał, ' 
że chodnik bardzo poprawi bezpie
czeństwo - Dużo ludzi idąc do centrum 
przechodzi na luku między ul. Powstań-  ̂
ców Wlkp. a ul. Poznańską i o ile L 
dobrze pamiętam tam były dwa wypa- L 
dki śmiertelne. ,ll

W głosowaniu 13 radnych poparło s 
propozycję wójta, 4 osoby były prze- v 
ciw, a 2- wstrzymały się od głosu. ^

GRAŻYNA CYCHNERSKA

Kotlin

Daleka i bliska
Nowy regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie nakłada na 

właścicieli budynków obowiązek dbałości o ich estetyczny wygląd. 
Posiadacze psów będą zobowiązani do sprzątania ich odchodów. Uchwałę 
wprowadzającą regulamin radni przyjęli na ostatniej sesji.
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Związkowy turniej
W sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej w Kotlinie odbył się 1 lutego 

piąty turniej pracowników firmy Kotlin Sp. z o.o w halowej piłce nożnej.

Turniej zorganizowały wspólnie 
oba działające w firmie związki zawo
dowe NSZZ Solidarność i OPZZ, przy 
współpracy Włodzimierza Szymko
wiaka. ”Między naszymi związkami 
istnieje tylko zdrowa rywalizacja. Prze
de wszystkim mamy jednak wspólne 
cele - dbanie o interesy pracowników. 
Dlatego wiele przedsięwzięć realizuje
my wspólnie” - mówi przewodniczący 
NSZZ Solidarność w Kotlin Sp. z o.o 
Zbigniew Hadrzyński. Turniej był zna
komicie przeprowadzony. Mecze cie- 

-

Tenis
w Kolniczkach

Rada Gminy Nowe Miasto oraz 
Szkoła Podstawowa w Kolniczkach or
ganizują Turniej Tenisa Stołowego 
o Puchar Przewodniczącego Rady 
Gminy w Nowym Mieście n. Wartą.
j Zawody odbędą się 15 lutego 
0 godz. 10.00 w Szkole Podstawowej 
w Kolniczkach. Turniej przeprowa
dzony zostanie w trzech kategoriach 
męskich: uczniowie szkół podstawo
wych, od 15 do 25 lat, powyżej 25 lat 
oraz dwóch kobiecych: uczennice 
szkół podstawowych, powyżej 15 lat. 
Zgłoszenia do udziału w zawodach 
Przyjmuje sekretariat SP w Kolnicz
kach (tel. 0-61 287-52-70). Lista star
towa zostanie zamknięta na piętnaście 
minut przed rozpoczęciem turnieju. 
Uczestnikami zawodów mogą być tyl
ko osoby nie zrzeszone w klubach 
sportowych. Zawodników obowiązu
je strój sportowy (obuwie sportowe 
d jasnej podeszwie). (pw)

szyły się dużym zainteresowaniem. 
W czasie trwania najciekawszych spo
tkań trudno było przejść korytarzem 
widokowym dla kibiców. W czasie 
każdej z przerw między kolejnymi 
spotkaniami członkowie obu związ
ków częstowali kibiców cukierkami, 
a prowadzący imprezę Włodzimierz 
Szymkowiak, losował nagrody - upo
minki w prowadzonej przez cały czas 
trwania turnieju loterii. Między pił
karskimi pojedynkami przygrywał, 
stały bywalec imprez organizowanych

Bilardowy 
Junior Tour
w Róży

W barze ”Róża” w Jarocinie 31 
stycznia rozegrany został pierwszy re
gionalny turniej "Junior Tour” w bilar
dzie.

W zawodach startowało ośmiu za
wodników. Zwyciężył Artur Jankow
ski z Witaszyc, przed Sławomirem 
Nowakiem (Witaszyce) i Błażejem 
Gurlingiem (Golina). Czwarte miejs
ce zajęła jedyna dziewczyna Magdale
na Nowak (Witaszyce). Zwycięzca 
tych zawodów zakwalifikował się do 
udziału w pierwszym finale krajo
wym, który odbędzie się w marcu 
w Warszawie. W tym roku odbędą się 
jeszcze trzy regionalne i trzy krajowe 
"Junior Tour” , a najlepsi spotkają się 
pod koniec roku w wielkim finale 
"Super Tour” . Kolejny regionalny 
"Junior Tour” odbędzie się w Jaroci
nie 5 kwietnia. (pw)

Turniej oldbojów
Uczniowski Klub Sportowy "Kotlin” 

0rganizujc po raz piąty turniej oldbojów 
w halowej piłce nożnej dla mieszkańców 
bierni Jarocińskiej.

Do 5 lutego można dokonywać tele
fonicznych zgłoszeń drużyn (Włodzi
mierz Szymkowiak - tel. 740-56-46). 
drużyna może składać się maksymal
ne z ośmiu zawodników (czterech 
^  polu +  bramkarz +  trzech rezer
wowych), którzy ukończyli 32 lata

sprostowanie
W poprzednim numerze "Gazety” 

^ćdnie podaliśmy, że w finale turnieju 
sędziowskiego w halowej piłce nożnej 
foużyna okręgu pleszewskiego poko
n a  okręg krotoszyński. W rzeczywis
tości sytuacja była odwrotna. Kroto- 
P2yn zwyciężył 5:0 Pleszew i zwyciężył 
r  zawodach. Za pomyłkę przeprasza
my. (red.)

życia (rocz. 1966 i starsi). Zebranie 
organizacyjne odbędzie się 6 lutego 
(piątek) o godz. 18.00 w klubie UKS 
"Kotlin” (SP Kotlin pokój 95). Na to 
spotkanie należy dostarczyć listy za
wodników, zawierające imię i nazwis
ko, rok urodzenia i telefon kontak
towy zespołu, oraz wpisowe w wyso
kości 50 złotych. Weryfikacja danych 
osobistych zawodników (zgodność 
z danymi w dowodzie osobistym) na
stąpi przed pierwszym meczem. Eli
minacje odbędą się 28 lutego i 1 marca 
a finały 8 marca. Najlepszy zespół 
otrzyma puchar, dyplom i upominki, 
zaś król strzelców turnieju - niespo
dziankę. Dotychczas do udziału w tu
rnieju zgłosiła się rekordowa ilość 
dwunastu zespołów: Byki Mieszków, 
LZS Wilkowyja, Solidarność Radlin, 
Strażak Witaszyce, 1000-lecie Jaro
cin, Miki Jarocin, Czarni Dobrzyca, 
Inter Bachorzew, Czarny Koń Kotlin, 
Mechanik Kotlin, Czarodzieje Kotlin 
i Polonia Żerków.

przez kotlińską spółkę, zespół "Ron
do” . Na parkiecie zaś rywalizowało 
pięć ośmioosobowych zespołów, re
prezentujących poszczególne działy. 
Turniej prowadzono sprawiedliwym 
sysytemem "każdy z każdym” . Nie 
brakowało emocji, zwłaszcza, że 
w ostatnim meczu turnieju spotkały 
się drużyny, które we wcześniejszych 
pojedynkach odnosiły same zwycięst
wa. Oto wyniki: Produkcja II - Maga
zyny 0:5, Piekarnia - Produkcja I 2:2, 
Mechanik - Produkcja II 8:0, Magazy
ny - Piekarnia 5:2, Produkcja I - 
Mechanik 1:2, Produkcja II - Piekar
nia 0:5, Produkcja I - Magazyny 2:6, 
Piekarnia - Mechanik 0:5, Produkcja 
I - Produkcja II 5:5, Magazyny - 
Mechanik 1:4. Tak więc zespół Me
chanika po raz piąty okazał się najlep
szym piłkarsko działem firmy, wy
przedzając tym razem Magazyny, Pie

karnię, Produkcję I i Produkcję II. 
Wszyscy zawodnicy zespołów uczest
niczących w turnieju otrzymali atrak
cyjne nagrody. Specjalną nagrodę do
stał także król strzelców - Józef Adam
ski z Magazynów (fundusz nagród 
wyniósł ponad 2000 zł). ” Cieszymy się 
bardzo z tego, że turniej wzbudził tak 
duże zainteresowanie, zarówno wśród 
pracowników firmy, jak też społeczno
ści Kotlina” - ocenił Michał Łączny, 
przewodniczący zakładowego OPZZ. 
Szkoda tylko, że tym razem nie mogli 
wspólnie z pracownikami bawić się 
przedstawiciele zarządu firmy. Prze
wodniczący obu związków zapowie
dzieli, że w przyszłości będą się starali 
organizować coraz więcej imprez spo
rtowych i rozrywkowych dla swoich 
pracowników. Na pewno w tym roku 
odbędzie się także drugi festyn dla 
pracowników. Ubiegłoroczny okazał 
się niezwykle udany. (pw)

Więcej medali w Kaliszu
W poprzednim numerze "Gazety” 

informowaliśmy o niektórych sukce
sach młodych lekkoatletów z rejonu 
jarocińskiego w Halowych Mistrzost
wach Województwa, które odbyły się 
23 stycznia w Kaliszu. Dziś podajemy 
listę wszystkich medalistów.

Reprezentanci szkół rejonu jarociń
skiego wywalczyli w Kaliszu dziewięć 
medali: Paulina Spitalniak (SP Kot
lin) - złoto na 60 m, Katarzyna Szmi- 
del (SP 5 Jarocin)- złoto na 300 m, 
Magdalena Konieczka (SP Żerków) -

srebro na 300 m, Paulina Giel (SP 
Żerków) - brąz na 600 m, Magdalena 
Korczyk (SP Witaszyce) - srebro 
w skoku wzwyż, Małgorzata Świerb- 
lewska (SP Żerków) - złoto w pchnię
ciu kulą, Tomasz Kiełb (SP 1 Jarocin) 
- złoto na 60 m, Łukasz Ludwiczak 
(SP Witaszyce) - srebro na 300 m, 
Maciej Pajdowski (SP Kotlin) - brąz 
na 1000 m. Ponadto czwarty w biegu 
na 1000 m był Sławomir Udzik (SP 
2 Jarocin), a w skoku wzwyż piąte 
miejsce zajął Michał Hołowaty (SP 
Witaszyce). (pw)

P in g p o n g o w a  z im a
Uczniowski Klub Sportowy "Czwórka” był organizatorem tradycyj

nego turnieju tenisa stołowego, który odbył się w dniach 27 - 28 stycznia 
w ramach akcji ”Zima ’98”.

Do rywalizacji stanęło 93 młodych 
pingpongistów z 9 szkół, którzy zo
stali podzieleni na trzy kategorie wie
kowe. Najlepszych sześciu zawodni
ków w każdej kategorii nagrodzono 
dyplomami oraz upominkami. Każdy 
ze startujących otrzymał pamiątkowy 
kalendarzyk na bieżący rok. Oto wy
niki: dziewczęta: kl. I-IV (startowało 
5 zawodniczek): 1. Urszula Wiśniews
ka (SP 4 Jarocin), 2. Karolina Bernat 
(SP Łuszczanów), 3. Wioletta Silińska 
(SP Wilkowyja), 4. Alicja Zięciak (SP 
4), 5. Natalia Fallenberg (SP Wilko
wyja); kl. V-VI (startowało 17 zawod
niczek): 1. Joanna Kozłowska (SP 4), 
2. Justyna Margas (SP Golina), 3. 
Joanna Szymczak (SP Siedlemin), 4. 
Iwona Skołozdrzych (SP 4), 5. Emilia 
Pietrzyk (SP Łuszczanów), 6. Kata
rzyna Namysłowska (SP 4); kl. VII- 
VIII (startowało 10 zawodniczek): 1. 
Hanna Wiśniewska, 2. Józefina No
waczyk, 3. Anna Nagła (wszystkie SP 
4), 4. Agnieszka Błaszczyk, 5. Ewa 
Szulc, 6. Aldona Janicka (obie SP 
Siedlemin); chłopcy: kl. I-IV (starto
wało 24 zawodników): 1. Mateusz 
Gościniak, 2. Piotr Wieczorek (obaj 
SP Wilkowyja), 3. Michał Kędzior, 4. 
Sebastian Kędzior (obaj SP 4), 5. 
Kamil Wilak (SP Łuszczanów), 6. 
Maciej Pawlak (SP 4); kl. V-VI (star

towało 17 zawodników): 1. Krzysztof 
Fallenberg (SP Wilkowyja), 2. Szy
mon Ciesielski, 3. Michał Kozłowaski 
(obaj SP 4), 4, Łukasz Zdunek, 5. Piotr 
Reder (obaj SP Wilkowyja), 6. Maciej 
Andrzejczak (SP 4); kl. VII-VIII (star
towało 20 zawodników): 1. Artur Mi
gacz (SP Wilkowyja), 2. Tomasz Kost
rzewa (SP 4), 3. Marek Troiński (SP 
Wilkowyja), 4. Bartosz Piechowiak, 5. 
Norbert Frąckowiak (obaj SP 4), 6. 
Marcin Chwaliszewski (SP Jaracze
wo). Zdaniem trenera UKS "Czwór
ka” Jarocin Marka Tobolskiego poja
wiło się w tych zawodach kilka ping
pongowych talentów, a sporym za
skoczeniem była bardzo dobra posta
wa dziewcząt z Siedlemina.

★
W rozegranym awansem meczu ligi 

okręgowej mężczyzn Czwórka Jarocin 
przegrała z liderem Wegą Kalisz 3:10. 
Punkty dla Czwórki wywalczyli: T. 
Nagły 2 i M. Wiśniewski 1.

★
Rezerwy UKS Czwórką pokonały 

w Jarocinie drużynę UKS Żaki Tacza- 
nów 10:8 i nadal zajmują drugie miejs
ce w tabeli A klasy. Punkty wywal
czyli: M. Józefiak 3, Ł. Tobolski 3, M. 
Tomczak 2, H. Wiśniewska 1 oraz 
debel Tobolski/Tomczak.

(pw)(pw)
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Nowo otwarty od 6.02.98
G ABIN ET LEK ARSK I
Jan Solarski - dr nauk med.
c h ir u r g  e n d o s k o p is ta

choroby:
- żołądka
- dw unastnicy
- dróg żółciowych
- pęcherzyka żółciowego
- je lita  grubego

Jarocin, ul. W rocławska 55 
Przyjęcia: piątek 16.00 - 18.00 

Rejestracja
tel. 747-24-49, 747-15-39

_______________________________________________________ (385 /R /98)

KURS
PRAWA JAZDY kat. AB

Ośrodek Szkolenia Kierowców w Golinie 
organizuje kurs w Szkole Podstawowej 

nr 4 w Jarocinie
dnia 6.02.98 r. (piątek) o godz. 17.00 

Cena konkurencyjna 
Czas trwania kursu - około 6 tygodni

Tel. 740 -4 0 -8 7  (3 8 1 /R /9 8 ) !

D R Z W I  
i O K N A  

Z  P C V
P.H.U. M O NO PLAST

63-200 JAROCIN 
Ks. St. Wyszyńskiego 4 

II piętro, pokój 15
. ^ 0 0  ^ ^  OOpn. - pt. 9 - 16 

tel. (0-62) 747-32-91 w. 45 
62-320  MIŁOSŁAW  
Dz. Miłosławskich 2 
tel. (0 -66) 38-24-31

Gwarancja Montaż 
Transport

S p r z e d a ż  n a  r a t y  
R a b a t y  z i m o w e

SPECJALISTYCZNE 
GABINETY LEKARSKIE

JAROCIN, UL. SIENKIEWICZA 14 
(50 m od dworca PKS)

Przyjmują specjaliści 
z klinik poznańskich w zakresie: -

•  chorób wewnętrznych i kardiologii 
poniedziałek 15.30 -17.30
dr med. Andrzej TYKARSKi (440/R/98)

•  neurologii: bóle kręgosłupa, głowy, udary 
mózgowe, padaczka, EEG
I i III wtorek m-ca 13.30-15.30
dr med. Lucjan SPELAK (441/R/98)

•  ginekologii i położnictwa, onkologii 
wtorek 15.30-18.30
sobota: telefoniczne uzgodnienie 747-28-17 
dr med. Ewa NOWAK-MARKWITZ (442/R/98)

•  ortopedii dziecięcej i dorosłych 
choroby kolana, urazy sportowe 
środa 15.30-17.30
lek. med. Krzysztof RUSZKOWSKI (443/R/98)

•  chirurgii ogólnej, żył, tętnic i żylaków odbytu 
i i III środa miesiąca 15.30 -17.30
lek. med. Zb ign iew  KRASIŃSKI (444/R/98)

•  chorób oczu 
czwartek 15.30 -17.30
dr m ed. Andrzej STYSZYŃSKJ (445/R/98)

•  chorób skóry dzieci i dorosłych 
piątek 15.30 -17.00
lek. med. Małgorzata LULA (446/R/98)

•  chorób nerek, pęcherza, prostaty i jąder 
piątek 15.30-17.00
lek. med. Jacek LULA (447/R/98)

PC HOMAR
Kasy fiskalne

renomowanych firm

SANYO, CASIO, SAM SUNG 
APOLLO

Drukarki fiskalne i Posnet 
Ceny już od 1390 zł + VAT 

Uwaga!!! 5 % rabatu na wszystkie 
kasy i drukarki zamówione do 28.02.98

Biuro handlowe 
tel. 740-54-97 w godz. 10.00 - 17.00 

po 17.00 tel. 747-10-85
r  (43/98)

* PROMOCJA * 
KARNAWAŁOWA

- ANTENY SATELITARNE
- TELEFONY KOMÓRKOWE GSM
- SPRZĘT RTV

P.W. „TELMAX” s.c. 
Jarocin, ul. Staszica 20 

tel./fax 747-37-48 \

ZAKŁAD HANDLU I USŁUG - ARTYKUŁY BHP

JA P0S 0  sc®
poleca Państwu

TRZEWIKI ŻOŁNIERSKIE
Ponadto oferujemy w atrakcyjnych cenach

§f ka leso ny  
§  odzież roboczą  
§  obuw ie gum ow e  

i filcow o-gum ow e  
_  trzew iki ochronne i robocze

§f rękaw ice gum ow e i ochronne  
§  art. ochrony osobiste j 
H  koszule flanelow e  
I I  kurtki p /deszczow e  

środki czystości

Świadczymy usługi transportowe do 3 ton

Z A P R A S Z A M Y
63-200 JAROCIN, os. Konstytucji 3 Maja 31 

tel./fax (0-62) 747-37-68, tel. (0-62) 747-26-83 
Zakład  czynny

od pon iedzia łku  do piątku w  godzinach 7.30 -1 5 .0 0  
i w  każd ą  sob otę  od 8.00 do 13.00

S O S ®
DO  g a b i n e t u ’  

S T O M A T O L O G IC Z N E G O  
zapraszają lekarze z Poznania
Świadczymy pełen zakres usług:

• stomatologia zachowawcza 
• protetyka • chirurgia 

• konsuli, ortodontyczna
Czynne:

poniedziałek, środa, piątek 16.00 - 22.00 
wtorek, czwartek 16.00 - 21.00 

sobota 9.00 - 15.00
Jarocin, ul. Kościuszki 12a, tel. 747-27-92

Możliwa rejestracja telefoniczna
(320/R /98)

Księgi
przychodów i rozchodów

prowadzi PHU “Jamien” 
Sporządzamy

ROCZNE
ZEZNANIA PODATKOWE
Jarocin, ul. Wojska Polskiego 117 I 

tel. 747-28-92 (17,98)|

Spółdzielnia Kółek Rolniczych Nowe Miasto n. W. 
z siedzibą w Boguszynie

OGŁASZA
PRZETARG NIEOGRANICZONY 

NA NIŻEJ WYMIENIONY SPRZĘT
1. Kom bajn zbożowy ZO40
2. Komb. ziemniacz. Anna
3. Przyczepy rolnicze
4. Kolum na pam ikowa
5. Kosiarka rotacyjna niekompl.
6. Spawarka Bester

- szt. 1, cena wyw. 15.000 zł
- szt. 1, cena wyw. 3.000 zł
- szt. 2, cena wyw. 1.200 zł i 1.500 zł
- szt. 1, cena wyw. 1.000 zł
- szt. 1, cena wyw. 800 zł
- szt. 2, cena wyw. 500 zł/szt.
- szt. 1, cena wyw. 3.000 zł7. Samoch. dost. Nysa

Przetarg odbędzie się dnia 11.02.98 w  ZUM Chwalęcin o godz. 11.00. 
Sprzęt m ożna oglądać na miejscu od godz. 10.00.

Wadium -1 0  %  ceny wyw., należy wpłacić w dniu przetargu w kasie 
SKR, do godz. 10.30.

Zarząd SKR zastrzega sobie prawo wycofania sprzętu z przetargu 
bez podania przyczyn.

(73 /98)

ZAKŁAD PRODUKCYJNO-HANDLOWY
(r)M Ęgl Witaszyce, ul. Zatorze 18

(przy głównej bramie "Lenwitu") 
tel. (0-62) 740-12-09 

Witaszyce, al. Wolności 42

POLECA W  PRO M O CYJNYCH  CENACH:

N A J T A Ń S Z E  N A W O Z Y
P O L IC E

POLIFOSKA 6 POLIFOSKA 8, FOSFORAN AMONU 
K Ę D Z IE R Z Y N  - K O Ź L E

SALMAG, SALETRA AMONOWA, MOCZNIK, SALETRZAK
P U ŁA W Y

MOCZNIK, SALETRA AMONOWA, SALETRA MAGNEZOWA 
H Y D R O  PO LA N D

NPK, SALETRA WAPNIOWA, SALETRA WAPNIOWO-AMONOWA
W Ł O C Ł A W E K

SALETRA AMONOWA, SALETRA AMONOWA Z MAGNEZEM
T A R N Ó W  

SIARCZAN AMONU

A TAKŻE OTRĘBY PSZENNE 
O WYSOKIEJ JAKOŚCI I NISKIEJ CENIE

W E Ł N Ę  M I N E R A L N Ą
DO S Z E R O K IE G O  ZA K R E SU  ZASTO SO W AŃ  

W  R Ó Ż N Y C H  G ĘSTO Ś C IA C H , W  F O R M IE  P Ł Y T  O R A Z  M A T

W BARDZO ATRAKCYJNYCH CENACH!
Z  MOŻLIWOŚCIĄ ZAKUPU NA RATY!

Towar dowozimy do KLIENTA

Zapraszamy od poniedziałku do p iątku  700 - 1600, w soboty 700 - 1500
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Okazja! 550 zł za pięciomiesięczne 
szczenięta owczarka niemieckiego 
(suczki po szczepieniach ochronnych). 
Cielcza, ul. Jarocińska 58.

Sprzedam urządzenie do dystry
bucji piwa (kompletne). Informacja: 
Mieszków, tel. 22.

(301/R /98)

Sprzedam butik przy ul. Wolności. 
Tel. 747-39-85.

(307/R /98)

Sprzedam: pustak stropowy Fert, 
belki stropowe, gruz ceglany. Telefon 
747-72-84.

(343/R /98)

Sprzedam tanio telefon komór
kowy „ERICSSON” z anteną zew
nętrzną. Tel. (0-61) 287-52-54.

(354/R /98)

Sprzedam ciągnik C-355, osprzęt 
do „Białoruśki”. Brzóstownia 11,63-130 
Książ Wlkp., tel. (0-61) 282-19-44.

(360 /R /98)

Sprzedam: lodówkę „Polar” 130 1, 
Fiata 126p - r. 1986. Tel. 747-48-44, 
Jarocin, ul. Nowe Parcele 18a.

(373/R /98)

Sprzedam: wzmacniacz 4 x 50, 
magnetofon Simens, 2 głośniki 80 W. 
Jarocin, ul. Woj. Polskiego 69/3.

(421 /R /98)

Sprzedam używane starego typu 
maszyny niemieckie: wyrówniarka, 
heblarka, dłutownica. Jerzy Trzeciak. 
Lenartowice 81, tel. 742-57-79 lub 
742-53-69.

(423/R /98)

Sprzedam kiosk handlowy w Ple
szewie - rynek. Tel. 742-17-13.

Tanio: pianino niemieckie „Lami
nat”, kuchenka mikrofalowa „Sharp”. 
(0-62) 747-19-61 wew. 87.

(2 5 /R J /98 )

Sprzedam: meble kuchenne, 3- 
letnie - tanio. 747-60-40.

(450/R /98)

KUPNO
ANTYKI - SKUP, RENOWACJA: 

meble, zegary, obrazy, porcelana, 
lampy, militaria, wagi, żelazka, młynki 
itp. Mogą być zniszczone. Jarocin, ul. 
Wodna 17, tel. (0-62) 747-41 -44 od 8.00 
do 20.00, tel. dom. (0-62) 747-17-60, tel. 
kom. 090/609-105.

Kupię giętarkę do rur stalowych 
i spawarkę „Bester” SPB-315. Oferty 
w biurze ogłoszeń.

(361/R /98)

Kupię Audi 80, poj. 1.81, benzyna, 
rok produkcji 1989 - 1990. Tel. 
747-46-46.

(414/R /98)

Kupię mały domek z ogródkiem 
(może być do remontu). Tel. grzecznoś
ciowy 747-53-70.

(422/R /98)

Kupię oś do przyczepki samocho
dowej z kołami lub piastami. Tel. 
740-11-86.

(453 /R /98)

MOTORYZACYJNE
SKŁAD OGUMIENIA - Jarocin, 

ul. Marcinkowskiego 17, tel. 747-24-54; 
oferuje opony krajowe do samochodów 
osobowych, dostawczych i ciężaro
wych oraz do ciągników i maszyn

rolniczych. Ponadto w sprzedaży dętki, 
ochraniacze oraz felgi o wymiarach
22,5. Oferujemy także opony firm 
zachodnich.

Giełda samochodowa - parking 
przy ul. Śródmiejskiej 17 w Jarocinie; 
niedziela od 8.00 do 12.00. Na miejscu 
bezpłatny tygodnik informacyjny „Kup 
auto”.

Sprzedam przyczepkę samoch. 
lekką - 400 kg. Informacja: Mieszków, 
Rynek 29, tel. 22.

(301/R /98)

Sprzedam: Seat Ibiza, 1992 r„ 1.2 
poj., niebieski metalik, 5 drzwi. Tel. 
747-40-62.

(329/R /98)

Sprzedam: Polonez - 90 r., 17.500 
km. Jarocin, ul. Jagiełły 6, tel. 747-26-35.

(332 /R /98)

Sprzedam: Opel Ascona 1300, 
1979 (grudzień); cena 2.000 zł. Tel. 
747-67-12.

(335 /R /98)

Sprzedam: Opel Rekord, rok 
prod. 1980, poj. 2 1. Jarocin, ul. Wro
cławska 54/1.

(352 /R /98)

Sprzedam: Citroen Oltcit Club 11
RL, rok prod. 1992, poj. 1 1; cena ok. 
3.200 zł. Tel. 740-47-85, Golina, ul. 
Dworcowa 44.

(352 /R /98)

Sprzedam Fiata 126p, rok prod. 
1984. Łuszczanów, ul. Długa 124.

(357 /R /98)

Sprzedam na części Fiata 126p, rok 
produkcji 1985. Lubinia Mała 94.

(362 /R /98)

Sprowadzanie aut z zagranicy - 
pełna obsługa klienta. Nowe Miasto, 
tel. 287-44-32.

(364/R /98)

Sprzedam: Opel Vectra 1,6i, 92 r., 
bezwypadkowy, 2,5 r. w kraju. Tel. 
721-66-45.

(368 /R /98)

Kupię Fiata 125p z 91 r. Infor
macja: tel. 740-13-60.

(370 /R /98)

Sprzedam: Fiat Uno 1.1, katali
zator, 1985 r., 5-bieg., całość - stan 
dobry. Witaszyce, Cmentarna 5 - po 
16.00; tel. 740-16-68.

(375 /R /98)

Tanio sprzedam Poloneza, rok 
1989. Nowe Miasto, Poznańska 40, tel. 
(0-61) 287-43-78.

(1 4 /R N M /98 )

Sprzedam Fiata 126p, rok prod. 79. 
Jarocin, ul. Długa 11.

(379/R /98)

Sprzedam Fiata 126p, 1980 r., 
silnik po remoncie - tanio. Stramnice 
21, gmina Nowe Miasto.

Sprzedam: Renault 9, rok pro
dukcji 1987, pojemność 1.400. Telefon 
740-36-14.

(384/R /98)

Sprzedam Forda Fiestę 1.3, rok 
1980. Magnuszewice 110/14.

(388/R /98)

Sprzedam Poloneza Caro 1.6 GLE, 
rocznik 1992. Telefon 747-54-74.

(391 /R /98)

Sprzedam: Renault Clio l .2, 94 r., 
5 drzwi, katalizator, wtrysk, imobilizer, 
centralny zamek, biały. Tel. 740-56-93.

(393 /R /98)

Sprzedam: Renault Clio 1.2i, rok 
prod. 1992/93, poj. 1.200, 5 drzwi, 
szyberdach, radioodtwarzacz, katali
zator, przebieg 44 tys., srebrny metalik. 
Brzostków 30, k. Żerkowa.

(395/R /98)

Sprzedam: Fiat Cinąuecento 704, 
rok prod. 1995 (czerwony; w bd.

stanie), garażowany, I w łaściciel, 
m ożliwość rat. Telef. 740-33-83, 
Chrzan 29.

(398/R /98)

Sprzedam na części: Cińoen Visa 
1.1. Tel. (0-61) 287-52-43.

(408 /R /98)

Sprzedam samochód FSO 1500, 
rok produkcji 1989. Tarce Osiedle 28.

(410/R /98)

Sprzedam: Fiat 125p kombi, r. p. 
82/83, po stłuczce, technicznie sprawny 
+ części. Tel. 747-62-80; po 14.00.

(415/R /98)

Sprzedam Poloneza, rocznik 1986, 
skrzynia 5. Telefon 747-42-98.

(417/R /98)

Sprzedam: Fiat 126p, rok 88, pełen 
lifting, przebieg 74 tys. km. Utrata, ul. 
Długa 12, Chocicza.

(420/R /98)

Auto-Komis „RASZ” zaprasza 
kupujących, sprzedających - na ko
rzystnych warunkach ratalnych. Posia
damy oferty spoza komisu. Gwarantu
jemy dużą ilość klientów. Witaszyczki 
9, przy sklepie GS (trasa Jarocin - 
Pleszew), tel. 740-19-68; 10.00- 17.00.

Sprzedam: Fiat 126p FL, czer
wony, grudzień 88; cena do uzgod
nienia. Tel. (0-61) 287-54-61.

(15 /R N M /98)

AUTO Z PIERWSZEJ RĘKI 
Kupisz - Zamienisz 

na Niedzielnej 
Giełdzie Samochodowej

w godz. 8.30 - 12.00 (boisko asfaltowe) 
przy trasie Jarocin - Leszno w Jaraczewie

- możliwość pozostawienia pojazdu w  komis
- możliwość zlecenia ogłoszenia drobnego w  “G. J."
-  bank inform acji

Sprzedam Fiata 126p, 78 r. Ło-
węcice 17.

(23 /R J /98 )

Mazda 323 1.5E, 1987 r., ok.
11.000 zł lub zamiana. Wojciechowo 97, 
gm. Jaraczewo.

(24 /R J /98 )

Sprzedam: Fiat 126p, r. prod. 1989. 
Tel. 747-59-45.

(425 /R /98)

Sprzedam Fiata 126p, rok prod. 77. 
Jarocin, ul. Batorego 14.

(435 /R /98)

Sprzedam: Fiat Cinąuecento 704, 
rok prod. 95. Sprzedam: Łada Samara, 
rok prod. 92. Michałów 10, tel. kom. 
090/56-25-48.

(436 /R /98)

Sprzedam: Fiat 126p, rok pr. 78; 
cena do uzgodnienia. Bielejewo 15, 
63-231 Góra.

(437/R /98)

Sprzedam: Peugeot 309, poj. 
1.124 cm3, 130 tys. km; 14.800 zł. Tel. 
740-35-79.

(439/R /98)

Sprzedam Poloneza Caro, rok 
1993 (grudzień 15), 1.6 poj. J-n, 
Warciana 34.

(456 /R /98)

NIERUCHOMOŚCI
Pracownik „Gazety Jarocińskiej” 

poszukuje do wynajęcia kawalerki lub 
małego mieszkania. Oferty proszę 
składać w biurze ogłoszeń.

Biuro Nieruchomości „HACIEN- 
DA” oferuje: sprzedaż - dom z 1,5 ha 
ziemi, poza Jarocinem, cena 22 tys. zł, 
- grunt pod działalność 1 ha, poł. przy 
trasie, cena 40 tys. zł, - grunt pod
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działalność 7.500 m2,poł. przy głównej 
trasie, cena 25 tys. zł, - działkę 
budowlaną w Wilkowyi, - mieszkanie 
w bloku 50 m2, cena 50 tys. zł, - 
mieszkanie w bloku 63 m2, cena ok. 69 
tys. zł (niewykluczona zamiana na dom 
z 4 lub 5 pokojami), - mieszkanie 60 m2 
o wysokim standardzie; kupno: - domy 
z małą działką do ceny ok. 25 tys. zł, - 
domy pięciopokojowe; najem: - miesz
kanie trzypokojowe na okres 2 - 3  lat. 
Tel./fax (0-62) 747-64-74.

Sprzedam dwie działki po 600 m - 
w Witaszycach. Tel. 526-24-02 Lublin.

Poszukuję mieszkania lub domu do
wynajęcia - w Jarocinie. Tel. 747-54-09.

(251/R /98)

Sprzedam dom w Jarocinie wraz z 
ogrodem. Jarocin, ul. Woj. Polskiego 120.

(270 /R /98)

Sprzedam dom piętrowy - 5 pokoi, 
2 kuchnie, budynek gospodarczy, garaż 
- w Cielczy; względnie zamienię na 
mieszkanie własnościowe w bloku na 2 
pokoje z przynależnościami. N. K. 
Kubiccy, Cielcza, Poznańska 3.

(342/R /98)

Sprzedam własnościowe M-4 - 50 m2, 
2 pokoje, kuchnia, łazienka, c.o. gazowe. 
(0-76) 341-004, (0-62) 747-53-25.

(366/RJ98)

Zamienię mieszkanie własnoś
ciowe 34,80 m2 - na większe. 747-69-18 
po 20.00.

(372/R /98)

Poszukuję pomieszczenia około 
100 m2 na lokal gastronomiczny i po
m ieszczenia na butik w centrum  
Jarocina. Tel. 0-601/764-427.

(374 /R /98)

Sprzedam duży dom do wykoń
czenia - w Jarocinie. Tel. 747-14-40.

(403/R /98)

Sprzedam działkę budowlaną
w Żółkow ie - woda, kanalizacja, 
pow. 800 m2. Wiadomość: 747-43-34.

(405 /R /98)

Sprzedam działkę ogrodową o pow. 
450 m2 przy ul. Śportowej; cena
1.650,00 (do uzgodnienia). Informacja: 
tel. (0-62) 747-43-99; po godz. 18.00.

(407 /R /98)

Sprzedam M-4 własnościowe 62,7 m2. 
Informacje: Jarocin, ul. Wrocławska 75/19.

(418 /R /98)

Sprzedam mieszkanie własnoś
ciowe 60 m2 - w bloku, wyposażenie 
komfortowe. Tel. 747-11-38 po godz.
18.00.

(419 /R /98)

Wydzierżawię pomieszczenie w 
Pleszewie, ul. Poznańska - na działal
ność gospodarczą. Tel. 742-12-86.

Mam do wydzierżawienia po
mieszczenia produkcyjno-handlowe 
100 m2 i 80 m2. Jarocin, ul. Wrocławska 
46, od 9.00 do 17.00, sob. 9.00 -13.00.

(454/R /98)

ROLNICZE
Sprzedam: pługi obrotowe 3- i 4-ski- 

bowe, kombajn do buraków „Stall” 
Claine, agregat uprawowy, rozsiewacz 
nawozów. Tel. (0-61) 436-10-69, 
(0-61) 438-50-92.

(350 /R /98)

Sprzedaż: śruta sojowa 44 % -1 ,39 
zł/kg z VAT, premixy Sano, śruta 
rzepakowa, koncentraty i pasze - CAR- 
GILL. Mieszków, ul. Radliniecka 3b.

(46 /98)

Sprzedam 2 cielaki (jałoszki) 
Cząszczew 24.

(358 /R /98 ,
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Sprzedam jałówkę wysoko cielną 
i ziemniaki jadalne. Chwałkowo 
Kościelne 82.

(363/R /98)

Sprzedam ładowacz Tur 1, chło
dziarkę ośmiokonwiową. Paruchów 1, 
gm. Żerków.

(378/R /98)

Sprzedam: Ursus C-360 - stan 
bardzo dobry. 63-200 Jarocin, ul. 
Wybudowana 11, tel. 747-56-64; po
20.00.

(382/R /98)

Sprzedam

JĘCZMIEŃ PASZOWY
Tel. (0-62) 740-47-08

Sprzedam: C-385 i C-360. Tel. 
(0-65) 571-74-37.

(394/R /98)

Sprzedam przyczepę samozbiera- 
jącą oraz prasę do słomy. Brzostków 
30, k. Żerkowa.

(395/R /98)

Sprzedam krowę na wycieleniu 
(drugi raz cielna). Dębno 32.

(397/R /98)

Sprzedam jałówkę do zacielenia. 
Jaraczewo, Golska 65.

(401/R /98)

Punkt sprzedaży pasz i koncen
tratów firmy CARGIL zaprasza. Wola 
Książęca 74.

(416/R /98)

Sprzedam C-330/84 i przyczepę 4- 
tonową (wywrotkę). Wałków 19, gm. 
Koźmin, tel. 721-81-95.

Sprzedam siano łąkowe, dmu
chawę do siana, pług dwuskibowy. Tel. 
721-69-31.

(430 /R /98)

Sprzedam jałówkę wysoko cielną. 
Roszkówko 10, gm. Jarocin.

(433 /R /98)

Sprzedam loszki prośne, 2 tony 
siana. Prusinów 20, p-ta Dobiesz- 
czyzna.

(451 /R /98)

RÓŻNE
Naprawa sprzętu gospodarstwa 

domowego - Jarocin, ul. Wrocławska 
76; tel. domowy 740-57-13.

Reklamy, kasetony podświetlane, 
napisy na odzieży, identyfikatory, 
laminowanie; tablice na pojazdy, BHP, 
nagrobkowe, ppoż. i ewakuacyjne 
(atest); komputerowe wycinanie liter. 
SIMAR, Jarocin, Do Zdroju 10, tel. 
747-36-47. Korzystając z usług naszej 
firmy bierzesz udział w konkursie 
Panoramy Firm.

BAGLAS - usługi szklarskie, 
hurtownia szkła. Jarocin, ul. Wrocław
ska 122, tel. 747-59-50.

(14 /98 )

Naprawa telewizorów, magneto
widów. Graczyk, os. Konstytucji 3 
Maja 28/23, tel. 747-10-22; cały dzień.

(191 /R /98)

Układanie płytek ściennych i po
dłogowych. Tel. 747-44-54.

(359/R /98)

Docieplanie budynków, poddaszy, 
karton - gips, szpachlowanie, murar- 
stwo, tynkarstwo. Tel. (0-62) 747-363, 
747-48-42.

(371 /R /98)

I^ ^ O G Ł O S Z E N IA  DROBNE r-----------
Zakładanie płytek ceramicznych 

i boazerii plastikowej. Tel. dom. (0-62) 
740-49-07.

(376/R /98)

Videofiłmowanie - Kotlin, ul. 
Kościuszki 27, tel. 740-56-08.

(377 /R /98)

Videofilmowanie - 63-230 Wita- 
szyce, ul. Cukrownicza la.

(396/R /98)

Zakładanie płytek ściennych i po
sadzkowych, docieplanie poddaszy. 
Tel. (0-62) 747-37-71.

(400/R /98)

Chciałbym pożyczyć 25.000 zło
tych na warunkach pożyczającego - na 
okres 1 roku. Oferty składać w biurze 
ogłoszeń.

(404/R /98)

ZAOSZCZĘDZISZ czyszcząc sam! 
Wypożyczalnia sprzętu czyszczącego
dywany i tapicerkę. Jarocin, Olim
pijska 9, tel. 747-54-84.

(409/R /98)

Tanie usługi szklarskie - szklenie 
okien, oprawa obrazów, szyby dymne, 
ornamentowe, lustra, akwaria. J-n, ul. 
Lipowa 12, os. Kasztanowa.

(426/R /98)

Unieważniam pieczątkę: Naprawa 
maszyn szyjących, Danielak Marek, 
Golina, ul. Zakrzewska 16.

(429 /R /98)

Sprzedaż tarcicy - różne wymiary. 
Żerków 740-31-17.

(432 /R /98)

PRACA

LEKARSKIEJ oraz CERTYFIKAT 
POLSKIEGO TOWARZYSTWA 
ULTRASONOGRAFICZNEGO.

PRACOWNIA USG (aparat ALOKA 
500 SSD - 1997 r.). Badania: 1) jamy 
brzusznej, 2) ginekologiczne głowicą 
dopochwową z pustym pęcherzem 
moczowym, 3) ciąży, 4) piersi (sono- 
mammografia), 5) tarczycy, 6) jąder, 
7) prostaty. Dokumentacja zdjęciowa 
wykonywanych badań.

PRZYJĘCIA: Jarocin, ul. Parko
wa 1/20 (od ul. Św. Ducha). Codzien
nie rano od poniedziałku do soboty 
od 8.30 do 10.00 (bez wcześniejszej 
rejestracji). W poniedziałki, środy, 
czwartki od 17.00 do 20.00 (rejestracja 
tel. 747-28-35). W przypadkach  
pilnych kontakt - tel. komórkowy 
090/605-125, 24godz./dobę.

MAMMOGRAFIA - informacje 
lek. A. Pajdowski.

SPECJALISTYCZNY GABINET 
DERMATOLOGICZNY. Lek. med. 
Anna Pajdowska - SPECJALISTA 
DERM ATOLOG-W ENEROLOG. 
GABINET posiada CERTYFIKAT 
W IELKOPOLSKIEJ IZBY LE
KARSKIEJ. KRIOTERAPIA - lecze
nie płynnym azotem. Przyjęcia: wtorki 
i piątki od godz. 16.00 do 19.00. 
Jarocin, ul. Parkowa 1/20. Informacje 
tel. 747-28-35 (przyjęcia bez wcześ
niejszej rejestracji).

Fachowa księgowa podejmie pracę 
stałą lub poprowadzi sklep albo hur
townię. Tel. 747-49-34; po 16.00.

(187/R /98)

Przyjmę uczniów w zawodzie 
blacharskim. Wilkowyja, tel. 749-21-18.

(31 /98)

Przyjmę 2 uczniów do nauki zawo
du - sprzedawca. Jarocin, ul. K. Wiel
kiego 14.

(35 /98)

Przyjmę uczniów do sklepu. Tel. 
747-15-27.

(327 /R /98)

Potrzebna opiekunka do starszych 
rodziców. Wiadomość: tel. 740-54-72.

(348/R /98)

Kierowca - kat. B, poszukuje pracy. 
Posiadam Żuka. Tel. 747-37-32.

(356 /R /98)

Kierowca kategorii ABCT - podej
mie każdąpracę. Tel. 747-19-51 wew. 47.

(367 /R /98)

Przyjmę uczennicę do sklepu 
spożywczego. Nosków, Okrężna 1.

(387 /R /98)

Absolwent szkoły zasadniczej z 
prawem jazdy kategorii BT i własnym 
samochodem - poszukuje pracy. Adres 
w biurze ogłoszeń.

(399 /R /98)

LEKARSKIE

USG SERCA - lek. internista 
A. Jachniewicz (certyfikat), wynik 
bezpośrednio po badaniu; przyjęcia: 
PLESZEW, Przychodnia Lekarska, 
ul. Mieszka I, soboty. Rejestracja: tel. 
742-33-23.

GABINET OKULISTYCZNY - 
lek. okulista Alina Budzyńska;
Jarocin, ul. Długa 29. Przyjęcia: wtorki 
i czwartki od 15.00. Pilne przypadki 
codziennie; tel. 747-15-13.

GABINET GINEKOLOGICZNY, 
lek. med. Włodzimierz Budzyński, 
specjalista ginekolog i położnik; 
LASER - bezbolesne, bezkrwawe 
leczenie nadżerek. Badania okresowe 
i wstępne. Jarocin, ul. Długa 29. 
Przyjęcia: poniedziałki i środy od 
16.00; tel. 747-15-13.

SPECJALISTYCZNY GABINET 
LEKARSKI A. S. SHARIFI - chi
rurg, specjalista w rehabilitacji 
chorób narządu ruchu; posiadający 
certyfikat Wielkopolskiej Izby Le
karskiej. Przyjmuje: poniedziałki, 
czwartki od godz. 16.00. Jarocin, ul. 
Siewna 2, tel. (0-62) 747-59-96.

Iwona Udzik, lek. med. położnik- 
ginekolog, przyjmuje w każdy ponie
działek i czwartek w godz. 17.00 -
19.00. Gabinet: Jarocin, os. Konstytucji 
3 Maja 18 (pierwsze wejście od ul. 
Wrocławskiej). Możliwa rejestracja 
telefoniczna: codziennie w godz. 20.00 
- 22.00, tel. 747-24-81.

SPECJALISTYCZNY GABINET 
NEUROLOGICZNY - lek. med. 
B. Łysiak-Małecka, NEUROLOG, 
SPECJALISTA NEUROLOGII DZIE
CIĘCEJ; przyjęcia dorośli i dzieci: 
Jarocin, Wrocławska 38, środa, piątek
16.00 - 18.00. Telef. gabinet 747-22-61, 
telef. domowy 747-12-04.

SPECJALISTYCZNY GABINET 
GINEKOLOGICZNY - USG. Lek. 
med. Andrzej Pajdowski, specjalista 
ginekolog - położnik.

GABINET posiada CERTYFI
KAT WIELKOPOLSKIEJ IZBY

SPECJALISTYCZNY GABINET 
GINEKOLOGICZNY, PRACOW
NIA USG, lek. med. K. MAŁECKI - 
sp ecja lista  g inekolog-położn ik .
PRZYJĘCIA: wtorek 16.00 - 18.00, 
Jarocin, os. Konst. 3 Maja 37; środa,

8 lutego 1998 r.

czwartek 16.00 - 18.00, Jarocin, 
Wrocławska 23. Rejest. telef. dzień 
wcześniej - po 20.00 telef. 747-12-04.

USG - GINEKOLOGICZNE I PO
ŁOŻNICZE, lek. med. K. MAŁECKI; 
sonda endovaginałna i brzuszna - 
certyfikat Polskiego Towarzystwa Ultra- 
sonograficznego uprawniający do wyko
nywania badań. Przyjęcia: Jarocin, 
Wrocławska 23, środa, czwartek 16.00 
-18.00.

SPECJALISTYCZNY GABINET 
LARYNGOLOGICZNY - lek. med. 
Tadeusz Nowak, specjalista OTO
LARYNGOLOGII; przyjmuje co
dziennie dzieci i dorosłych, po godz.
15.00. Badania audiometryczne słuchu 
(z opisem). Jarocin, ul. Moniuszki 2B, 
tel. 747-21-35.

SPECJALISTYCZNY 
GABINET LEKARSKI

specjaliści szpitali 
poznańskich

Jarocin, ul. Wrocławska 92B 
(wejście od strony osiedla)

A GINEKOLOG - POŁOŻNIK (USG)
lek. med. Andrzej CHOJNICKI 
piątek 1600 - 1800

❖  DERMATOLOG
lek. med. Alfred HESS 
wtorek 16°°- 1700

^  NEUROLOG
dr med. Marek PIETRZAK 
czwartek 1600 - 1700

UROLOG
lek. med. Artur KUŁAKOWSKI 
wtorek 1400 - 1530

❖  CHIRURG - ONKOLOG
lek. med. Grzegorz URBAŃSKI 
II i IV sobota m-ca 13 00 - 14 00

A REUMATOLOG
lek. med. Ireneusz KIZER 
środa 16°° - 17°° (127/R /98)

Specjalistyczny Gabinet Położ
niczo-Ginekologiczny - lek. med. 
Wojciech Maniszewski, USG. Przyj
muje: wtorek - czwartek, godz. 16.00 - 
17.00; Jarocin, ul. Kasprzaka 9, tel. 
747-25-37.

(213/R/98)

GABINET GINEKOLOGICZNY
- lek. med. M irosława Sosińska, 
specjalista ginekolog-położnik; przyj
muje prywatnie we wtorki i czwartki 
w godz. 16.15 - 17.15, w Poradni „K” 
(ośrodek zdrowia, ul. gen. Hallera 9).

(313/R /98)

Gabinet ginekologiczny - lek. 
med. Małgorzata Gronowska - spec
jalista ginekolog-położnik. Przyjęcia: 
wtorki 17.00 - 19.00, Jarocin, ul. Woj. 
Polskiego 49; tel. dom 747-28-63, tel. 
praca - szpital Ostrów 736-24-31 w. 268.

(380 /R /98)

NEUROCHIRURG P. Borowski
- korzeniowe zespoły bólowe. Jarocin, 
Marcinkowskiego 15, tel. 0-602/648-549.

(412/R /98)

Lek.med.GRZEGORZSZYMCZAK
- SPECJALISTA CHIRURG. UWA
GA: Od 1.XI. 1997 gabinet prze
niesiony z al. Niepodległości na ul. 
Hallera 9 (pok. 6); przyjęcia: wtorki i 
piątki od 16.00.

GASTROSKOPIA (badania prze
łyku, żołądka i dwunastnicy) - czwart
ki od 16.00, ul. Hallera 9 (pok. 7). 
Rejestracja do gastroskopii i zgłoszenia 
wizyt domowych - tel. 747-36-00.

(413/R /98)



Przedstawiciel „M erida”
ALKOR Sp. z o. o., 63-200 Jarocin, ul. Moniuszki 14, tel./fax 747-15-97

D A E W O O „POLMOZBYT” GOSTYŃ
F. H. U. DOMMAR s. c.

informuje o

WIELKIEJ
SPRZEDAŻY PROMOCYJNEJ MEBLI

ISsgs HasaSi iilwSSraiHSl 1 H U i  I
Sklep meblowy - Jarocin, ul. św. Ducha 49

Obniżka cen do 15 %
___________ Zapraszamy__________ ^

6 lutego 1998 r.
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Jeśli chcielibyście znaleźć w toalecie ręcznik, 
którego nikt nie dotykał i m ydło, 
którego nikt wcześniej nie używał, 
to zgłoście się do nas
Polecamy:

• ręczniki papierowe

• mydła w płynie

• podajniki ręczników papierowych

• dozowniki mydła w płynie

• suszarki do rąk

• odświeżacze powietrza

I wiele innych artykułów służących utrzymaniu higieny 
WSZYSTKIE TOWARY W CENACH PRODUCENTA

USŁUGI
KUCHMISTRZOWSKIE

w zakresie imprez
WESELA 

KOMUNIE 
BANKIETY 
IMIENINY 

itp.

Tel. 722-91-24 
747-63-08

6 3'200 JARodiN 
ul. WioSENNA 29 

TEl./fAx (0-62) 747'32'77
luRTOWNiA ElEkrnyCZNA
Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowo-Usługowe

Zenon Krawczyk
ruje w  cenach producenta:

elektroinstalacyjny
- kable, p o w o d y ,.ifą cza  kablowe
- oprawy jp|wietienjówe biurowe, przemysłowe, uliczne
- źródła światła j
- rurki e ^ M i ^tełafcyine. kanały kablowe
- osprzęt instalacji odgromowych
- szafy s ^ ^ r i t o t i ' ' rozdzielnie n/n - wykonywane wg zamówienia
- osprzęt li^^S pow ie trznych  - linki AL, AFL, kable ASXSn 
Dystrybutor firmy Legrand, Luka System

Zaprasza codziENNiE
od 8.00 do 22.00, soboiy od 8.00 do 16.00

P. U. H. WATRA

SKŁAD OPAŁOWY
Jarocin, Zaciszna lA ł

oferuje w ciągłej sprzedaży

węgiel, miał, koks
oraz

OKNA, DRZWI PCV
na okuciach firmy Roto, w  system ie Panoram a 1000 i KBF 

posiadające certyfikat jakości ISO 9002 
M ontaż, dem ontaż, transport

(3 0 /9 8 ) |

ul. Wrocławska 140a, tel. 572-00-35, 572-00-42
G ostyński Polm ozbyt poleca następujące sam ochody osobow e Daewoo:

I oferta ważna 
[d o  31.01.98

Tico z bonifikatą 2.500 zt po okazaniu dokum entu złom owania

i  < w i l i  i o ł u j  k. f j o i u u u  i  O U I  i  i w w i  i w u y  V_

Espero z bonifikatą 1.000 zf brutto + bezpłatne ubezpieczenie 1 c 
K ^  + telefon GSM gratis j  <

Polonez Cara Plus 
Polonez Atu Pius

- rok prod. 1997 z bonifikatą 2.000 zt
- rok prod. 1998 z bonifikatą 1.500 zt 

po okazaniu dokumentu złomowania

Lanos z bonifikatą 3.000 zt 
Nexia z bonifikatą 3.500 zt 
W  sprzedaży także: Nubira, Leganza

Do każdego zakupionego sam ochodu w  prezencie rad ioodtwarzacz 
Zapraszam y do G ostynia na ul. W roctawską 140a, w  godz. 8.00 - 16.00 

Tel. (0-65) 572-00-42

SKUP ZŁOMU
sta low ego  i żeliw n ego  

W yszk i 84
Większą ilość złomu 

odbieramy własnym transportem 
Najwyższe ceny. Płatne gotówką 

Tel. (0-62) 740-52-33
(295/R /98)
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PRODUKCJA ■ SPRZEDAŻ - MONTAŻ
t l r' - riJ— a  63-200 JAROCIN

7 5 t / j f \ P  ■ ■ Ł l Z - J Ł  u l .L EŚN A  14 
POZIOME i PIONOWE^ _  TEL. 747-37-53

62-800 KALISZ 

UL. WYSPIAŃSKIEGO 24

W ielkopolskie Tartaki „W ITAR”
Tartak w Jarocinie

ZATRUDNI PRACOW NIKA  
NA STANOWISKO  

GŁÓW NEGO KSIĘGOWEGO
Wymagania:
1. Wykształcenie wyższe ekonomiczne oraz 2-letni staż pracy lub wykształcenie 

średnie ekonomiczne oraz 5-Ietni staż pracy
2. Umiejętność obsługi komputera
3. Zdolność kierowania zespołem pracowników
4. Dobra znajomość zagadnień finansowo-księgowych

Kandydat winien w terminie do 16.02.98 złożyć w sekretariacie tartaku 
następujące dokumenty:

- podanie
- życiorys z dotychczasowym przebiegem pracy zawodowej
- odpis dyplomu ukończenia szkołyr J r J (71 /98)

H O R M A N N
Bramy garażowe i przemysłowe

bramy garażowe 
segmentowe, rolowane, uchylne 

zdalnie sterowane napędy

REHflU
OKNA

Szydło

dodatkowo 
izolująca 
komora przednia

zbrojenie o  dobrych 
wartościach statycz
nych

okna, drzwi balkonowe 
tarasowe, witryny sklepowe 

drzwi wejściowe, rolety

BEZPŁATNY POMIAR  
ZAKUP ZA GOTÓW KĘ I NA RATY

PPH WIMAR s .c .
Jarocin, ul. Poznańska 13, tel. (0-62) 747-38-02

DO WYNAJĘCIA
w nieruchomości - ul. Śródmiejska 11

1. LOKAL 130 m2 - 1 piętro, telefon, ogrzewanie gazowe 
(na cele użytkowe - biura, kancelarie, gabinety)

2. LOKAL 31 m2 - parter, osobno kuchnia, we 
(na cele użytkowe lub mieszkalne)

3. ZABUDOWANIA GOSPODARCZE 150 m2 - wjazd od ul. Malej 
(cel użytkowy)

Inform acje - tel. (0-61) 822-61-20
Oglądać można: 7.02.1998 godz. 13.30, właściciel: I piętro m. 2

(406/R /98)

Sam orządowa Adm inistracja Szkól i Przedszkoli 
ul. T. Kościuszki 15a w Jarocinie

OGŁASZA PRZETARG NIEOGRANICZONY NA
' ^  remont kanalizacji deszczowej w Szkole Podstawowej w Cielczy 
^  remont kanalizacji deszczowej w Szkole Podstawowej w Siedleminie

Specyfikację istotnych warunków zamówienia oraz informacje można 
otrzymać w siedzibie zamawiającego - tel. (0-62) 747-21-88.

Termin składania ofert upływa dnia 20 lutego 1998 roku o godz. 10.00.
(392/R/98)

SPRZĘT GOSPODARSTWA DOMOWEGO
firm: Polar, Amica, Wrozamet, Zelmer 

Światowit, Argos, Daewoo i inne 
w cenach hurtowych poleca

Sklep IRG0 w Kotlinie 
ul. ks. Rymarkiewicza 1d, tel. 740-56-72

Możliwość zakupu ratalnego na bardzo korzystnych warunkach 
Zapewniamy transport do domu klienta

(67 /98)

ENERGETYKA POZNAŃSKA 
BIURO HANDLOWO-USŁUGOWE 

Sp. z o. o.

ZAPRASZA DO

HURTOWNI ELEKTROTECHNICZNYCH
Oferujemy szeroki asortyment branży elektrotechnicznej

CENY PRODUCENTA  
MOŻLIW OŚĆ NEGOCJACJI

Jarocin, ul. Batorego 26, tel. (0-62) 747-47-77

Hurtownia patronacka MEGA 
Pleszew, ul. Kazimierza Wielkiego 2, tel. 742-14-24

Z NAMI UJARZMISZ ENERGIĘ

AUTORYZOWANY SALON SPRZEDAŻY 
SAMOCHODÓW DOSTAWCZYCH I CIĘŻAROWYCH
CENY FABRYCZNE ieastn<

.POLONEZ
truck* 

.LUBLIN* -
•MELEX* 
•JELCZ* 
•STAR* j

tel. (0-61)879-60-22

SALON SPRZEDAŻY 
Poznań, os. Orła Białego 
ul. Kurlandzka 10 
tel. (0-61)879-51-11 
fax (0-61)879-53-53

STACJA SERWISOWA 
tel. (0-61) 879-53-37 

czynna od 8.00 do 22.00
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Zakład Produkcji Kotłów

Henryk i Sławomir Kaczmarek 
63-300 Pleszew, ul. Kaliska 176

tel. (0-62) 742-16-76, (0-62) 742-22-90 
tel./fax (0-62) 742-46-96

PRODUKUJE
nowoczesne, ekologiczne 
rewelacyjne, każdej wielkości 
pleszewskie kotły 
centralnego ogrzewania na miał 
z elektronicznym sterowaniem 
o najwyższych 
parametrach technicznych

UKS - 
KWM-S -

zwykłe
sterowany elektroniczne

,GIGEj KOTŁY POSIADAJĄ 
ATEST ENERGETYCZNY

I DWULETNIĄ GWARANCJĘ

Usługi w zakresie
remontów kotłów i montażu kotłowni

SPRZEDAŻ MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH 
WALDEMAR WESOŁEK

63-041 CHOCICZA
Tel. (0-61) 287-51-92, fax (0-61) 287-51-93

HANDLUJEMY Z NAJWIĘKSZYMI

* 3

KLEJE
GÓRAŻDŻE S AuUHAŻUŻŁ 5.A. ROK ZAŁOŻENIA 1925

- SIPOREX •
- PAPY, LEPIKI -

-  CEMENT, WAPNO -

- WEŁNA MINERALNA, ETERNIT ■

Robert
T O N B A U S T O F F E

GIPS i DOLINA NIDY
- GIPSY: SZPACHLOWY, BUDOWLANY, TYNKARSKI 

KLEJE -
d a c h ó w k i, c e g ł a  k l in k ie r o w a  -

CAŁA GAMA MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH

JESTEŚMY NAJTAŃSI
Zapraszamy do współpracy handlowców, hurtowników, detalistów

WKŁADY
KOMINOWE

ze stali kwasoodpórnej 
Montaż płyt gipsowych 

W ykańczanie mieszkań
.___  Tel. 0-601/769-002 (66/98)1

ZAPISY
do Jarocińskiego Klubu Karate

Szkoła Podstawowa nr 5 
Poniedziałek godz. 18.00 - 20.30 

Środa godz. 18.00 - 20.30 
Piątek godz. 17.30 - 19.00 
Sobota godz. 12.00 - 13.30 

Informacje: tel. 747-55-76 po 21.00
____________________________________________ (402/R/98)

i f u i a i t i

ZDAJĄC
STARY SAMOCHÓD

NA ZŁOMOWANIE 
OTRZYMUJESZ

BONIFIKATĘ
PRZY ZAKUPIE 
NOWEGO FIATA

AUTO - FIAT - DUTKIEW ICZ
Jarocin, ul. W R O C ŁA W S K A  225, tel. (0-62) 747-60-55

MOZAIKA
PARKIETOWA

sześciokątna 
w cenach promocyjnych 

już od 10 zł/m2
Wytwórnia Mozaiki “Osiewicz” 

Gola k. Jaraczewa 
Tel. (0-62) 747-19-61 w. 145 

tel. kom. 090/60-80-64

PHU LANGAZ 
Autoryzowany Dealer

na centralną Polskę SHELL GAZ

POSZUKUJE
REGIONALNYCH

DYSTRYBUTORÓW
do współpracy w zakresie 
wprowadzenia na rynek 

butli niebieskiej firmy SHELL 
Tel. (0-42) 15-55-10 i 22-07-11 
Osoby upoważnione do rozmów — 

Mirosław Siubdzia i Andrzej Langowski |

UWAGA ROLNICY!!!
Zakłady Przemysłu Lniarskiego „LENWIT” Spółka z o. o. 

w Witaszycach, k. Jarocina

PROWADZĄ KONTRAKTACJĘ 
LNU ROSZONEGO 

oraz NASION LNIANYCH na 1998 rok
GW ARANTUJEMY

1. Kwalifikowane nasiona do siewu
2. Minimalne ceny skupu:

- za 1 kg włókna długiego uzyskanego z dostarczonego lnu 
2,80 - 2,90 zł w zależności od terminu dostawy

- za 1 kg dostarczonych nasion lnu 1,30 zł
Na życzenie Plantatora kredytujemy nasiona siewne z rozliczeniem przy 

dostawie plonu.
Zainteresowanych prosimy o kontakt osobisty lub telefoniczny - Witaszyce 

(0-62) 740-12-06 do 08 wewn. 321.

ELZAB

Alfa Plus
2400,- +vat

63-200 Jarocin, ul. Wojska Polskiego 45a, tei. (0-62) 747-47-80

łatwa w obsłudze i programowaniu 
jedyna kasa fiskalna z polską klawiaturą



i \ r  o, sir. zz

OGŁOSZENIA 6 lutego 1998 r.

DAEWOO
MOTOR POLSKA

Przedsiębiorstwo Produkcyjno - Handlowe

„MAT -  BUD"
63-300 PLESZEW, UL. KALISKA 176 

TEL./ FAX (0-62) 742-16-76, 742-46-96 
Kotlin (dawniejsza składnica GS w  Kotlinie) tel. (0 -62) 740-54-22

OFERUJEMY Punkt sprzedaży:

W Ę G I E L
KOSTKA 

ORZECH ŚREDNI 
MIAŁ

OFERUJEMY 
NAJNIŻSZE CENY

Punkt sprzedaży:
Kotlin , ul. Powstańców Wikp. 
tel. 740-54-22

Punkt sprzedaży: 
63-300 Pleszew, ul. Kaliska 176 

tcl./fax (0-62) 742-16-76, 742-46-96

Zapraszamy od poniedziałku do piątku od 8.00 do 16.00 
w soboty 8.00 -14.00

GWARANTUJEMY ZAŁADUNEK

Książkę 
przychodów 
i rozchodów

na zlecenie prowadzę 
Tel. 7 4 7 -3 4 -8 4

_____________________________________ (355/R/98)

UWAGA-PROMOCJA!!! 
Markowy komputer 
za cenę składaka

Ceny już od 1.699 + VAT dla procesora M2 200 MHz 
Raty - Leasing

Komputeropisanie
Informacja: tel. 740-54-97 w godz. 10.00 -17.00 

po 17.00 747-10-85
PC R0MAR - autoryzowany dealer Mikrotech S. A.

________ ______________________________________ (16/98)

P. P. „POLMOZBYT” 
ZAKŁAD USŁUGOWO-HANDLOWY 

W GOSTYNIU 
UL. WROCŁAWSKA 140a 

TEL. (0-65) 572-00-42, 572-00-35

#

-------------
^ ► P o l o n e z  Truck 19®7t

1.000 zł bonifikaty

r  —►Citroen C-15 
—► Avia 
-►Żuk 
—► Lublin II
—► Lublin 3 ,51 skrzyniowy i furgon

0f ZAPRASZAMY CODZIENNIE od 8.00 do  16.00
TAKŻE W SOBOTY od 7.00 do 14.00

r  i ■ i 1 11 > i  ■ ■B  s Autoryzowany
dealer

63-800 GOSTYŃ 
ul. Poznańska 68 
ł©l./fax (0-65) 572-17-50 
łel. (0-65) 572-37-84

r i n T n u / K A  - d a t y  

EUROPEJSKI FUNDUSZ LEASINGOWY
Vo!k$wagen Group

SERWIS
gwarancyjny i pogwarancyjny O Z  Ę  S C  I Z A  M l  I E N N E

.........  — ^ —i — —

W IE C Z O R E K
T A N E C Z N Y

Ostatnia sobota karnawału!
Dnia 21 lutego ’98 godz. 20.00 - 5.00 

Gra i śpiewa CENTRUM 
Sala Cechu - Jarocin 

Cena zaproszenia 
75 zł od pary (z konsumpcją) 

Sprzedaż zaproszeń:
1. Biuro Cechu - Jarocin, ul. Wrocławska
2. Ul. Waryńskiego 7/10
Informacje i rezerwacja stolików

tel. 747-38-82

THERM 0PLAST
KALISZ

ul. Wojska Polskiego 104 
tel. 57-77-88

POSZUKUJE
z terenu Jarocina 

i okolic

2

Oferty pisemne zawierające 
C. V., list motywacyjny 

prosimy nadsyłać 
na adres firmy

Okna, drzwi 
rolety, parapety 

z PCV i aluminium 
Bramy rolowane 

Sprzedaż - Montaż 
FHU „DEKA”

Jarocin, ul. Wrocławska 40 
Informacja od 10.00 do 17.00 

Telefonicznie do 21.00 
tel. 747-57-20

(65/98)

Uwaga!

SKUP 
NUTRII ŻYWYCH

w każdą środę o godz. 11.00 
przy targowisku na 

ul. Kasztanowej 
Tel. 725-73-77

Zakład
blacharsko-dekarski

przyjm ie zlecenia 
na usługi na rok 1998

M ariusz Szkudlarek
Jarocin, os. Konstytucji 3 Maja 19/11 

tel. (0-62) 747-48-04
(347/R/98)

program
CODZIENNIE

Serwisy informacyjne 
i pogoda - od 7.00 do 
17.00 codziennie co 
godzinę; od 7.00 do 16.00 
w sobotę; P iosenka  
dnia-8.05,10.05,12.05, 
14.05, 16.05; Z drogi - 
informacje dla kierow
ców-8.20, 12.20,

R a d io
J a r o  e 4  n 
TT, SO AU-tg
7ftO? AŁł-Lg,

P O N IE D Z IA Ł E K  - C Z W A R T E K 9  2 -12.2)
7.10 Kalendarium; 7.30 “Wyłączamy" (komunikat 
o wyłączeniach prądu); 7.45 Przegląd prasy; 8.45 
Przegląd prasy; 9.15 Kursy walut; 9.30 "Prawnik 
radzi"; 9.45 Przegląd prasy; 10.10 Nasze sprawy - 
publicystyka; reportaże, wywiady; 11.10 Konkurs
14.10 “Impreza: dokąd pójść, gdzie się bawić””
- informator kulturalny 14.40 Płyta dnia; 15.30 
“Jeśli mamy, to zagramy” - piosenka na życzenie; ! 
16.30 “Prawnik radzi"; 16.40 Konkurs; 17.05 
"Wyłączamy” (komunikat o wyłączeniach prądu);
17.10 - 19.00 Audycje autorskie

PIĄTEK6.2
12.30 Policja radzi, ostrzega, przypomina; 17.05 
“Taśma” z filmami i muzyką filmową - audycja 
Joanny Ścigacz; 18.00 Czadowisko - audycja dla 
mlodziaków

SO BO TA7.2
12.10 “Zatańcz w kuchni, gotuj razem z nami” -
program Artura Śmigielskiego; 13.10 Co powiedzą 
ludzie... - audycja Beaty Frąckowiak; 14.10 “itp”.
- audycja muzyczna Piotra Piotrowicza;15.30 “Jeśli 
mamy, to zagramy"; 16.10 LISTA PRZEBOJÓW 
JA-RADIA (104) - prezentacja: Adam Martuzalski 
i Hieronim Ścigacz

NIEDZIELAs. 2
Przedpołudnie (z Waldkiem Przybylskim): 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30 Płyta na niedzielę; 7.40 
Aerobik na dobry początek; 8.40 Horoskop na 
tydzień (I); 9.15 Aerobik przed śniadaniem; 9.40 
Horoskop na tydzień (II); 10.10 "Świat przyrody” 
przedstawia Andrzej Nowak; 10.40 Minikonkurs 
niedzielny; 11.40 Muzyczne podróże;
12.10 JA-”Radełko” - audycja dla najmłodszych 
słuchaczy; 13.10 Kącik porad Justyny Kurzawy;
15.05 CHIP - magazyn dla komputeromaniaków; 
15.20 “Pozdrowienia”; 16.10 Z małego podwórka 
i z wielkiego świata - na podsumowanie tygodnia 
zaprasza Agnieszka Matusiak; 17.10 Pod prąd - 
magazyn Joanny Ścigacz i Andrzeja Gabryszaka 
z motorami, samochodami i muzyką; 18.00 
Sportowe JA - Sławek Włoszczyk i Anita Łukaszyk 
o wydarzeniach sportowych

P O N IE D Z IA ŁE K 9 .2
17.05 RadioMACHINA Hieronima Ścigacza i Anity 
Kowalskiej - muzyka . wywiady, niezwykłe teksty 
według miesięcznika “Machina”; 18.00 “Na żywca”
- znane i (najczęściej) nieznane koncerty przed
stawia Hieronim Ścigacz (Chicken Shack's Stan 
Webb - live)
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WTOREK10.2
17.05 Znacie? To posłuchajcie!-audycja Sławka , 
Mikołajczaka ok |;

ŚRODA11.2
17.05 Muzyczna Eksplozja - wszystko o muzyce 
polskiej - audycja Piotra Owczarka; 18.00 JAZZ 
CLUB - audycja Roberta Prządki (ostatnia!)

nak
SJJ |
Wyt 
i ab!

C Z W A R T E K 12.2 p ie r
17.05 Wieczór rockowy Pawła Michaliszyna

Od 14 lutego nadajemy od 6.00 do 20.00' jcj]j(l

lista przebojów  

Złota dziesiątka JA-Radid
(notowanie 103, 31 stycznia 1998 r.)

1. The memory remains
- METALLICĄ (Vertigo)

2. Całuj mnie
- PIERSI (Pomaton EMI)

3. Tacy jak ja
- ROBERT GAWLIŃSKI (Starling)

4. Beautiful night

mim
miak
Codc
macj 
Oam< 
cydo- 
cyjne 
2 pe\ 
Przeh
wiem
Wszel

- PAUL McCARTNEY (Parlophone)
5. Kiler

- ELEKTRYCZNE GITARY (Mercury)
6. Jest super

- T LOVE (Pomaton EMI)
7. Anybody seen my baby

- THE ROLLING STONES (Virgin)
8. Pink

- AEROSMITH (Columbia)
9. Strefa półcienia

- BUDKA SUFLERA (NEW ABRA) 
10. Stripsearch

- FAITH NO MORĘ (Slash)

mując 
°dlat. 
Nie n; 
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A  Seat
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teatr
“ KULTURA Z Z

„Zemsta” 
nie zachwyciła

„Zemsta” Aleksandra Fredry od chwili napisania jest stale obecna na polskich 
scenach teatralnych. Powodzenie u widza zawdzięcza przede wszystkim żywej 
akcji i humorowi.

Nie tak dawno Cezary Mo
rawski gościnnie występował 
na kaliskiej scenie. Tym razem 
powrócił do Kalisza, by zająć się 
reżyserią „Zemsty” Aleksandra 
Fredty.

Reżyser kaliskiego przedsta
wienia był wierny tekstowi 
Fredry, nie starał się na nowo 
odczytywać tej komedii. Tak 
więc sztuka nie zaskakuje ni
czym nowym. Reżyser skupił sie 
na dość dobrym przedstawieniu 
akcji. Barwne kostiumy, rekwi
zyty, słownictwo przybliży wi
dzowi klimat tamtych czasów.

Dopomogli mu w tym doskonale 
dobrani aktorzy. Na szczególną 
uwagę zasługuje Jarosław Wi- 
taszczyk (Papkin). Papkin wcale 
nie wydawał się rolą drugo
planową, jak wynika z tekstu 
„Zemsty”. Witaszczyk ubarwiał 
kaliską scenę, był śmieszny, 
stawał się wiodącą postacią 
komedii. To on był motorem 
całej intrygi. Krzyżował dobro
wolnie lub świadomie plany 
Rejenta i Cześnika. Kaliski aktor 
popisywał się na scenie dużą 
sprawnością fizyczną Był niewąt
pliwie postacią komiczną. Uwa

gę widza przyciągała również 
Podstolina (Irena Rybicka). Ta 
rola została jakby stworzona 
z myślą o tej aktorce. Podstolina 
była pełna temperamentu. Jej 
każdy mch, gest i mimika odda
wały w pełni charakter i tem
perament fredrowskiej boha
terki. Poza tym doskonale w rolę 
Cześnika wcielił się Janusz 
Grenda, natomiast Jerzy Górny 
nie potrafił nadać większej eks
presji Rejentowi. Nienaturalnie 
na scenie wypadła też Elżbieta 
Krężel w roli Klary.

Dekoracja w „Zemście” nie

płyta
' "WnłwiijmMmi’

Pierwszeństwo 
dla Pearl Jam

1 Muzykę zawartą na płycie znakomicie charakteryzuje już 
okładka: na bezludziu, przy pustej drodze stoi znak „yield” -

! nakaz ustąpienia piwerwszeństwa przejazdu. Muzycy Pearl Jam
2 są konsekwentni w swej twórczości - podążają dawno już 
t Wytyczoną przez siebie drogą, obojętni na nowe trendy

< absolutnie nie próbują z nimi konkurować. Nawet ustępują im 
pierwszeństwa w walce o popularność.

p! Tym razem obyło się bez 
kilkukrotnego odwlekania ter
minu wydania płyty, jak  to 
miało miejsce w przypadku „No 

| Codę”. Pojawiły się też infor- 
I macje, że zespół ugiął się pod 

namowami wydawcy i zde
cydował o nakręceniu promo
cyjnego wideoklipu. Byłby to 
2 pewnością wiele znaczący 

: Przełom w karierze grupy, bo
giem niechęć Eddiego Veddera do 
Wszelkiego rodzaju akcji rekla
mujących jego dzieła jest znana 
°d lat. Plotki nie potwierdziły się.
^ie nastąpiła też żadna wielka 
''miana w tworzonej przez piątkę 

Seattle muzyce. „Yield” -bo tak 
nazywa się najnowszy album - 
raczej nie wywołuje zasko
czenia, ale również absolutnie 
Pie rozczarowuje.

Niespodzianką może być 
Pojawienie się tak wielu tekstów

autorstwa pozostałych członków 
zespołu. Dotychczas to przede 
wszystkim pisał je Vedder. Przy 
powstawaniu „Yield” wyręczyli 
go również Stone Gossard i Jeff 
Ament. Być może ta wielość 
autorów spowodowała, że poezja 
(w przypadku tej grupy słowo 
jak najbardziej odpowiednie) 
Pearl Jam stała się może trochę 
bardziej optymistyczna. Jednak 
śpiewana przez Eddiego oddzia

łuje tak samo mocno. Intryguje 
niemal każdy usłyszany wers, 
wykonywany tak bardzo emocjo
nalnie, tym drżącym, przej
mującym głosem. „Yield” udo- 
wadnią podobnie jak poprzednie 
płyty, że tak naprawdę Pearl 
Jam to przede wszystkim jeden 
człowiek - Eddie Vedder. Może 
to trochę niesprawiedliwy osąd, 
krzywdzący pozostałych muzy
ków, ale wydaje mi się, że tak po 
prostu jest.

Po raz kolejny basista Jeff 
Ament zilustrował tekturową 
okładkę serią zdjęć. Jedno z nich 
zostało wykonane 1 listopada 
1996 roku podczas koncertu na 
warszawskim „Torwarze”. Sce
nę rozjaśniały tylko świece. I jest 
jeszcze jedna fotografia z pod
róży. Nie została podpisana. 
Przedstawia hitlerowski obóz 
koncentracyjny w Oświęcimiu. 
Przystanek w Polsce dał wiele 
do myślenia myzykom, o czym 
już mówili w wywiadach. I nie 
były to tylko słowa w ypo
wiedziane dlatego, że tak wypa
dało. Także płyta „Yield” nie 
powstała jedynie za sprawą 
umowy z wytwórnią fonogra
ficzną. To po prostu zespół miał 
coś ważnego do przekazania. A 
tylko w takich momentach 
powstajądzieła Pearl Jam. Wielkie 
dzieła.

ROBERTKAŹMIERCZAK

Pearl Jam „Yield”; Epic/ Sony 
Musie Polska 1998
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Fot. Jagoda i A rek Szymańscy

przyciągała szczególnej uwagi. 
Można wspomnieć, że dość 
płynnie była zmieniana, często 
na oczach widza. Nielicznymi 
dźwiękami muzycznymi były te, 
które próbował zagrać na gita
rze Papkin. Jest to dość często 
stosowany zabieg reżyserski, 
mający na celu podkreślenie na 
scenie melodyjnego brzmienia 
wiersza Fredry.

Nadal utwór Aleksandra 
Fredry znajduje się w kanonie 
lektur szkolnych. Nic więc

dziwnego, że „Zemsta” na pew
no w ystawiana jes t z m yślą 
o młodym widzu. Zapewne 
kaliska adaptacja nie zachwyci 
młodzieży, ale może pozwoli 
lepiej zrozumieć utwór.

IWONA NOWICKA
„Zemsta” Aleksandra Fredry. 
Reżyseria Cezary Morawski. 
Grają: Jarosław Witaszczyk, 
Irena Rybicka, Janusz Grenda, 
Jerzy Górny, Elżbieta Krężel. 
Państwowy Teatr im. Wojciecha 
Bogusławskiego w Kaliszu.

Nowy album  zespołu Pearl Jam  
ukazał s ię  2 lutego 1998

Z te j okazji w spólnie z Sony M usie  
ogłaszam y konkurs

W 104 wydaniu Listy Przebojów JA-Radia w sobotę 7 lutego 1998 
między 16.05 a 19.00 usłyszysz 3 pytania związane z najnowsząpłytą 
zespołu Pearl Jam. Odpowiedzi prześlij na adres JA-Radia (63-200 
Jarocin, ul. T. Kościuszki 8b), na kuponie wyciętym z “GJ” najpóźniej 
do 18 lutego 1997. Do rozlosowania: koszulki z logo najnowszego albumu 
i promujące go single. Lista nagrodzonych zostanie podana w 105 
wydaniu LPJ-R21 lutego 1998.

---------- -------------------—  — ----------------------------------------------------------------------------------------

PEARL JAM - KONKURS
odp. 1...............

odp. 2...............

odp. 3...............

Imię, nazwisko: 

adres:................

wiek:

film
KINO „ECHO” 
Jarocin, ul. Gołębia 1

„Jaś Fasola.
Totalny kataklizm”
4 lutego - godz. 1900 
5, 6 i 7 lutego - godz. 1700 
8 lutego - godz. 1500 
Bilety - 5 zł

„Peacemaker”
7 lutego - godz. 19“
8 i 9 lutego - godz. 1700
10 lutego - godz. 1900
11 lutego - godz. 1700 
Bilety - 7 zł

„W  morzu ognia”
9 lutego - godz. 1900
10 lutego - godz. 1700
11 lutego - godz. 1900 
Bilety - 7 zł

WYPOŻYCZALNIA 
KASET WIDEO

A 490 „Duch i mrok” -fantast. 
A 696 „Partner” - komedia 
A 829 „Atomowe uderzenie 
Jackie Chana” - sens.
A 461 „Obsesja” - sens.
A 935 „Stalowy rycerz” - sens. 
A 1329 „20 tysięcy mil pod
morskiej podróży” - przyg.



horoskop

T  BARAN (21 III - 19 IV)
Planety sprawią, że w najbliższym okresie będziesz szalenie 

popularną osobą. Związki uczuciowe zacieśnią się, a jeśli jesteś samotny, 
zakochasz się z wzajemnością. Niczego nie odkładaj. Szukaj lepszej 
posady lub ubiegaj się o awans. Nadchodzi dla Ciebie okres wielkiego 
szczęścia i realizacji najskrytszych marzeń. Pomyślny dzień - sobota.

Yć BYK (20 IV - 20 V)
Jeśli nastawisz się na kolekcjonowanie serc, spłoszysz kogoś 

wyjątkowego. W interesach drobna stagnacja, możesz wyjechać i od
począć. Pod koniec przyszłego tygodnia życie zacznie nabierać tempa. 
Staniesz oko w oko z życiową szansą. Nie przegap jej - drugiej szybko 
nie będzie! Pomyślny dzień - środa.

T T  BLIŹNIĘTA (21 V - 20 VI)
Kończą się stresy i nieporozumienia. Musisz wziąć się do galopu, 

ale nie łap się za kilka spraw naraz. Najpierw spokojnie uporządkuj 
bałagan. Z nowym pomysłem startuj skromnie, rozgłos nie jest ci na 
razie na rękę. Jeśli temperatura uczuć nieco spada, nie przejmuj się - 
serce potrzebuje chwil wytchnienia. Pomyślny dzień - środa.

<?o RAK (21 VI - 22 VII)
^  Miłość, pieniądze i propozycje posypią się jak  z rogu obfitości. 

Pokonasz przeszkody, które spędzały Ci sen z powiek. To najlepszy 
okres najbliższych miesięcy. Nie marnuj czasu na głupoty!!! Wkrótce 
staniesz też przed trudnym wyborem. M usisz go bardzo dobrze i ze 
spokojem rozważyć. Pomyślny dzień - piątek.

g )  LEW (23 VII - 22 VIII)
^  Czeka Cię bardzo pracow ity okres. Aby zacząć tydzień od 

sukcesu, skoncentruj się na drobiazgach, przeanalizuj słabe punkty. Serce 
masz wyjątkowo podatne na afekty. Możesz stracić coś więcej niż tylko 
udany w ieczór. N ie zaw iedź pokładanych w  Tobie nadziei. Bądź 
ostrożny. Pomyślny dzień - czwartek.

m j PANNA (23 VIII - 22 IX)
1 Planety o taczają Cię troskliw ą op iek ą  W interesach ruch - 
podpisuj umowy. Największe sukcesy czekają Cię pod koniec przyszłego 
tygodnia. U jaw nią się Twoje niezw ykłe talenty, których nie byłeś 
świadomy. W miłości pora na decyzje. Nie możesz już dłużej zwlekać. 
Ponadto uważaj - m ożesz mieć kłopoty prawne! Pomyślny dzień - 
wtorek.

■ n .  WAGA (23 IX - 22 X)
——  P rzyszły  tydzień  zapoczątku je  okres Tw ojego w ielk iego 
powodzenia. Otworzy się przed Tobą droga do kariery. Niewykluczone, 
iż pojawi się partner na całe życie. Pora zrobić porządki w swoim życiu. 
Potrzebujesz życiowej przestrzeni, której ostatnio bardzo Ci brakowało. 
Do dzieła!!! Pomyślny dzień - środa.

|T| SKORPION (23 X - 21 XI)
1U  Masz szansę sprawić, by Twoja pozycja materialna i zawodowa 

była  nie do ruszenia. S tać C ię na w iele. P lanety  obdarzy ły  Cię 
wyjątkowym zmysłem organizacyjnym. Możesz zajść bardzo wysoko, 
zaufaj swojej intuicji. N ie broń się przed miłością. Serce dokonało 
właściwego wyboru. Pomyślny dzień - sobota.
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krzyżówka nr 347
łWWWWIIIHlllMIll

Litery z pól ponumerowanych w prawym dolnym rogu, napisane 
od 1 do 17, utworzą rozwiązanie - przysłowie.

Rozwiązanie krzyżówki prosimy przesłać lub przynieść wraz 
z kuponem do biura ogłoszeń (Jarocin, Rynek - Ratusz) do 13 lutego. 
Spośród prawidłowych rozwiązań wylosowane zostaną dwie nagrody 
pieniężne (30 zł i 10 zł) oraz nagroda rzeczowa (kaseta).

Oprać. PIOTR WARCZYŃSKI

“G. J.” 6 (384)
J a ro c iń s k a

—  TYGODNIK 2 l£V: JARCClNSKtfcJ

rozwiązanie krzyżówki nr 345 uśmiechnij się

STRZELEC (22 XI - 21 XII)
' '  Nadchodzący tydzień nie będzie sprzyjał planom, do realizacji 
których potrzebna jest dyplomacja. Zbyt łatwo dasz się sprowokować 
do kłótni. Lepiej oszczędzaj energię i nie wymagaj od siebie zbyt wiele. 
Pod koniec następnego tygodnia fortuna uśmiechnie się do Ciebie - 
awans niewykluczony!!! Pomyślny dzień - niedziela.

y\ KOZIOROŻEC (22 XII - 19 I)
JP Przed Tobą niełatwy okres. Nie atakuj przeszkód, pogorszysz 

tym sprawę, lepiej spokojnie je  obejść. To nie jes t pora ani na po
szukiwanie uczucia, ani na pogoń za pieniądzem. Decyzje podjęte wbrew 
sobie nie uszczęśliwią Cię. N ie goń za mrzonkami i nie wierz w jakie
kolwiek obietnice!!! Pomyślny dzień - piątek.

WODNIK (20 I - 18 II)
N a razie nie próbuj niczego zmieniać, chroń zdrowie, które 

ostatnio zaczyna Ci porządnie doskw ierać!!! Nie bagatelizuj tego. 
W sprawach sercowych bez większych zmian. Chwilami sytuacja może 
wydawać się nieznośna, ale desperackie pomysły jeszcze bardziej ją  
komplikują. Wkrótce przeszkody znikną. Pomyślny dzień - wtorek.

\ (  RYBY (19 II - 20 III)
J  V Same atrakcje! Szykuje się jakaś bombowa impreza w gronie 
przyjaciół i wielbicieli. Planety obdarzą Cię magnetycznym urokiem 
(staniesz się obiektem gorącej adoracji). Dojdzie do tego wszystkiego 
przypływ gotówki. Jest to Twój najszczęśliwszy okres, który może się 
w  nadchodzących m iesiącach ju ż  nie przytrafić. W ykorzystaj go 
maksymalnie!!! Pomyślny dzień - czwartek.

Hasło: Milczenie to jeszcze nie cisza.

Nagrody wylosowali:
KRYSTYNA CHMIEL - Racendów 29 (30 zł),
SEBASTIAN GŁÓW - Jarocin, os. Kościuszki 5/10 (10 zł), 
ROBERT STRÓŻYK - Jarocin, ul. Bałtycka 8 (kaseta).

Po odbiór nagród prosimy się zgłosić do biura ogłoszeń 
(Jarocin, Rynek - Ratusz) w ciągu dwóch tygodni.

Franka rozbolało gardło. 
W gazecie znalazł adres prywat
nego gabinetu. Autobusem  
dotarł na miejsce. Drzwi otwie
ra żona lekarza. Franka boli 
gardło, więc cicho pyta:
- Czy jest mąż w domu?
- Nie ma, chodź pan szybko!
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